
با  گفت:  قم  شهر  اسلامی  شورای  هیئت رئیسه  عضو 
توجه به فاصله و بعد مسافت برخی بوستان های مهم قم 
مانند غدیر، علوی، فدک و غیره از مرکز شهر؛ لازم است تا 

فکری برای تأمین امنیت این مراکز با همکاری دستگاه های 
وجود  اهمیت  به  اشاره  با  نیازمند  نرجس  شود.  مختلف 
امنیت در بوستان ها و تفرجگاه های شهری اظهار داشت: 

روزنامه

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم :

امنیتبوستانهای
بزرگقمتأمینشود

سخنگوی حوزه علمیه قم خبرداد:

تشکیل کمیته مقابله با آسیب های اجتماعی در حوزه های علمیه
4

8

پای امیکرون به ایران باز شد ؛

پیشنهاداعمالمحدودیتهایشدید
کروناییتاچهارهفتهآینده

 ضرب الاجل متخصصان برای تعطیلی مدارس

2

8

معاون دادستان عمومی و انقلاب قم :

سارق کیف  پول های الکترونیک درقم دستگیر شد
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صدور  جریان  در  گفت:  قم  استان  تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رییس 
جوازهای تاسیس  ایجادی و توسعه ای واحدهای تولیدی در استان طی هشت ماه 

سپری شده از سال جاری برای ۱۳هزار و ۷۴۳ تن فرصت شغلی فراهم می شود.
محمود سیجانی با اشاره به مهمترین اقدام ها و عملکرد بخش صنعت، معدن و 
تجارت استان از ابتدای سال جاری تا پایان آبان ماه، بیان کرد: صدور جواز تاسیس 
به معنای رغبت به سرمایه گذاری جدید در این بخش مهم اقتصادی استان است 
و آمارها نشان از افزایش قابل توجه مجوزهای صادر شده در طی مدت مورد نظر 

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم با اشاره به پیشرفت ۳2 درصدی 
پروژه میدان نماز گفت: متأسفانه به علت کمبود و قطعی برق در ماه های تیر 
سایر  مانند  پروژه  بتن  تأمین  بتن،  تولید  و  سیمان  کارخانه  تعطیلی  و  مرداد  و 
پروژه های سطح کشور با مشکل مواجه شد. مسعود بخشی با اشاره به آخرین 
وضعیت اجرای پروژه تقاطع غیرهمسطح میدان نماز اظهار داشت: مشکلات 
ترافیکی این پروژه از قبل وجود داشته و مربوط به اجرای پروژه نبوده و این پروژه 
برای رفع گره ها ترافیکی این محدوده تعریف شده است. وی مدت زمان اجرای 

رییس سازمان صنعت،معدن و تجارت استان قم:
۱۳هزار و۷۴۳ فرصت اشتغال درقم ایجاد می شود

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم تشریح کرد:
آخرین وضعیت پروژه تقاطع غیرهمسطح میدان نماز
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معاون اول رییس جمهور :

دانشگاه ها باید تبدیل به کانون 
حل مسائل کشور شوند

یک فعال سیاســی تاکیــد کرد: 
موارد گفته شــده به عنوان دلایل 
رد صلاحیت لاریجانی یک شبه و 
فی البداهه اتفاق نیفتاده است. این 
موارد باید در طول مسئولیت های 
چندین ساله ایشان مطرح می شد. 
آقــای لاریجانــی ۱2 ســال رییس 
مجلس بودند یا در پست های عالی 
7دیگری مثل شــورای عالی امنیت  2

رییس جمهور تاکید کرد:

ضرورت نظارت دقیق و به هنگام 
بر قیمت ها و کنترل بازار

معــاون اول رییس جمهور با 
تأکید بر اینکه دانشگاه ها باید 
تبدیل به کانون تعریف و حل 
مسائل کشور شوند، تصریح 
کرد: دانشــگاه های ایــران با 
وجود ســرمایه بالای علمی و 
نخبگان، با مسأله یابی و ارائه 
راه حل های علمــی و عملی 
در مدیریت و اداره کشــور به 

رییــس جمهور بر نظــارت دقیق 
و بــه هنگام بر قیمت هــا و کنترل 
بازار تاکید کرد و گفت: لازم اســت 
رونــد نظــارت بر قیمــت کالاها به 
ویــژه اقــلام ضروری و معیشــتی 
مردم تشدید شود تا شاهد افزایش 
قیمــت نباشــیم.  آیت الله ســید 
ابراهیم رئیســی بعــد از ظهر روز 
یکشــنبه در جلســه هیات دولت  2

خطر »اُمیکرون« و پرهیز از 
دورهمی های یلدایی

اول  نوبت  کشور  جمعیت  کل  درصد  از ۷۰  بیش  تقریبا 
واکسن کرونا را دریافت کرده اند و در جمعیت بالای ۱۲ سال 

نیز این نسبت به بالای ۸۶ درصد می رسد. در عین حال کمی کمتر از ۶۰ درصد کل جمعیت 
کشور دو دز واکسن را به صورت کامل دریافت کرده اند و کمی بیش از ۷۲ درصد افراد بالای ۱۲ 
سال، تقریبا دو دز را دریافت کرده اند. اوج سرعت واکسیناسیون مان را در شهریور، مهر و نیمه 
آبان ۱۴۰۰ شاهد بودیم که روزانه بیش از یک میلیون دز واکسن تزریق می شد. در حالیکه طی 
چند هفته اخیر مقداری سرعت واکسیناسیون کاهش یافته است؛ به طوری که به ۴۰۰ هزار دز 
در روز رسیده است که این میزان خوشایند نیست و این درحالیست که واکسن به میزان کافی 
فراهم است. در عین حال در دریافت دز دوم واکسن برای افرادی که دز اول را تزریق کرده اند، 
شاهد تاخیرهایی هستیم؛ به طوری که برای تزریق نوبت دوم سر وقت مراجعه نکردند.  باتوجه 
به اینکه چهار هفته قبل روزانه حدود ۲۸۰ تا ۲۹۰ هزار نفر نوبت اول واکسن کرونا را تزریق 
کرده اند، انتظار داشتیم که در هفته گذشته هم همان تعداد دز دوم را تزریق کنند. در حالی که 
در هفته گذشته حدود ۲۱۰ هزار نفر دز دوم را تزریق کردند. این اختلاف ۷۰ تا ۸۰ هزار دزی، 
یعنی تاخیری که نسبت به برنامه وجود دارد و امیدواریم به معنای عدم تمایل برای تزریق نوبت 
دوم نباشد. همچنان مطالعات نشان می دهند که واکسیناسیون با واکسن هایی که در اختیار 
داریم، برای سویه اُمیکرون هم اثرگذاری خوبی داشته و پیشگیری قابل قبول دارد و یکی از 
بهترین راهکارها در برابر کرونا همچنان واکسیناسیون است . مطالعات و شواهدی وجود دارد که 
نشان می دهند این سویه امیکرون خفیف تر است، اما به دلایل متعددی بهتر است فعلا فرض 
کنیم که این سویه خفیف تر نیست. مهمترین دلیل این است که حتی اگر درصد کشندگی این 
ویروس کمتر باشد، اما قدرت سرایت پذیری اش بیشتر باشد، در نتیجه همان تعداد مرگ میر بالا 
را در پی دارد. بنابراین باید مراقب باشیم که فریب این موضوع را که احیانا این سویه خفیف تر 
است، نخوریم. زیرا اگر واقعا خفیف تر نباشد، دچار مشکل می شویم. در عین حال حتی اگر 
واقعا خفیف تر هم باشد، اما نسبت بیشتری از افراد مبتلا شوند، نتیجه تعداد بیشتری از 
مرگ ومیر خواهد بود. باید توجه کرد که موضوع واکسیناسیون همچنان یکی از قوی ترین و 
موثرترین راه های پیشگیری از کرونا محسوب می شود که کمک می کند با وجود ورود ویروس 
امیکرون به کشور درگیری و مرگ و میر بالا نداشته باشیم. در عین حال موضوع روش های 
کاهش سرایت هم مطرح است. زیرا نمی توانیم به صورت ۱۰۰ درصد از سرایت این سویه 
پیشگیری کنیم، اما می توانیم آن را کاهش دهیم که راهکارش نیز همان رعایت پروتکل های 
بهداشتی است. وقتی سرایت  پذیری یک ویروس بالاست، باید سعی کنیم که متناسب با 
افزایش سرایت پذیری، اقدامات مان را تقویت کرده و بتوانیم وضعیت را کنترل کنیم. بنابراین 
رعایت فاصله گذاری اجتماعی، استفاده از ماسک و… به اضافه واکسیناسیون دو ابزاری هستند 
که برای مقابله با انتشار امیکرون در اختیار داریم. در شب یلدا با وجود خطر انتقال کرونا به ویژه 
سویه اُمیکرون، طبیعتا هرگونه تجمع و دورهمی از سوی افرادی که باهم نبوده اند، انجام شود 
و به ویژه در فضای بسته خطرناک است. افرادی که در قالب یک خانواده و اصطلاحا زیر یک 
سقف زندگی می کنند، باهم تماس داشتند و ممکن است ویروس را هم بهم منتقل کنند، اما 
خانواده های متعدد تصور نکنند که، چون باهم فامیل هستند، ویروس را منتشر نمی کنند و 
تصور کنند که از دوست یا برادرم کرونا نمی گیرم. هرگونه اجتماعی که داشته باشیم و حتی 
درصدی هم خطر انتقال و انتشار ویروس را افزایش دهد، خطرناک بوده پشیمانی آن بعدا کل 
جامعه را خواهد گرفت؛ بنابراین یک وظیفه مدنی است که از ایجاد چنین اجتماعاتی بپرهیزیم 

و اگر جایی مشاهده می کنیم، تذکر دهیم و سعی کنیم از آن جلوگیری کنیم.
دبیر کمیته اپیدمیولوژی و پژوهش کمیته علمی کشوری مقابله با کووید۱۹

درخشش بازیکن قمی در مسابقات 
جهانی ورزش های الکترونیک 

تنها نماینده کشورمان در مسابقات جهانی ورزش های الکترونیک سنگاپور به مقام سومی 
دست یافت.

مرتضی محمدی ورزشکار اعزامی از ایران در اولین مسابقات ورزش های الکترونیک که به 
مدت ۲ روز ۲۷ و ۲۷ آذر در سنگاپور برگزار شد توانست با پشت سر گذاشتن رقبای خود به مقام 
سوم جهان برسد. مرتضی محمدی در رشته e_football توانست با پشت سر گذاشتن رقبای 
خود از برزیل و ترکیه در مرحله گروهی و حذف رقبای خود از کشور های ازبکستان و اندوزی در 
نیمه نهایی حضور پیدا کند. ورزشکار قمی پس از شکست از حریف آرژانتینی در مرحله نیمه 
نهایی توانست با پشت سر گذاشتن حریفی از میزبان )سنگاپور( به مقام سوم این مسابقات 
دست پیدا کند. در پایان رقابت ها برزیل قهرمان، آرژانتین دوم و جمهوری اسلامی ایران سوم 
شدند. خاطرنشان می شود: مسابقات الکترونیکی زیر نظر هیئت ورزش های همگانی است و 

مرتضی محمدی جوانترین شرکت کنند در این رقابت ها است.

مسعود یونسیان*

امیرآبادی نماینده قم دردیدار مدیرکل کمیته امداد استان قم تاکید کرد:

خدمت رسانی بیشتر به محرومان استان قم
نماینده مردم شریف قم در مجلس شورای اسلامی روحیه جهادی و انقلابی امدادگران 

کمیته امداد را تحسین کرد و خواستار خدمت رسانی بیشتر به محرومان استان شد.
احمد امیرآبادی دیدار محسن مسعودیان راد، مدیرکل کمیته امداد استان قم با اشاره 
به اینکه کمیته امداد نهادی انقلابی است و مردم از آن انتظارات انقلابی دارند گفت: 
بحمدلله این نهاد که خواسته های اصلی انقلاب در آن نهفته شده است روحیه جهادی 

و انقلابی خود را حفظ کرده است.
وی مسئولیت سنگین کمیته امداد در خدمت به محرومان با توجه به حفظ کرامت و 
حفظ شأن مددجویان را خاطرنشان و اظهار کرد: کمیته امداد باید در سرآمدی و تثبیت 

انقلاب و نظام تلاش خود را دوچندان کند.
وی با اشاره به اینکه توانمندسازی خانواده های تحت حمایت از اقدامات شایسته 
کمیته امداد است تصریح کرد: توانمندسازی به معنای رهاسازی نیست و مسئولیت 
این نهاد بعد از توانمندسازی، نه تنها کمک به هم نوعان خودشان است بلکه رسیدگی 

به مسائل فرهنگی آنها هم هست.
قدردانی از تقویت مشاوره های اشتغال و ازدواج 

امیرآبادی با قدردانی از تقویت مشاوره های اشتغال و ازدواج تأکید کرد: خانواده هایی 
را توانمند اعلام کنید که از پایداری اشتغال یا ازدواج آنها مطمئن شده باشید.

نماینده مردم شریف قم در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه انقلاب اسلامی ایران 
انقلاب مستضعفان است افزود: مجاهدت امام )ره(، علما و شهدا باعث شده است، 
امروز ما که از همین خانواده ها هستیم به مسئولیت برسیم و باید قدردان و خدمتگزار 

مردم و محرومان باشیم.
وی خود را برخاسته از همین خانواده ها دانست و تأکید کرد: حتما به شما کمک 

خواهم کرد و پشتیبان شما هستم.
امیرآبادی با اشاره به اینکه از مدیران خدمتگزار و بدون حاشیه حمایت می کنم، 
خطاب به مدیرکل کمیته امداد گفت: با سابقه خدماتی که از شما سراغ دارم حتما به 

شما در خدمت به ایتام و نیازمندان کمک می کنم و پشتیبان شما هستم.
خدمات کمیته امداد با حجم مشکلات موجود اثربخش نیست 

از  قم  استان  امداد  کمیته  مدیرکل  راد،  مسعودیان  محسن  دیدار  این  ابتدای  در 

و  محرومان  به  نسبت  قم  محترم  نماینده  امیرآبادی،  پیگیری  و  جدیت  دلسوزی، 
مستضعفان قدردانی کرد و گفت: وجود شما به عنوان یک نماینده دغدغه مند در 

استان قم باعث افتخار و فرصتی برای خدمت رسانی بیشتر به نیازمندان است.
وی تغییر نوع فقر به فقر شهری، زنانه و جوان را یادآور شد و گفت: کمیته امداد در 
چنین شرایطی اقدام به پیوست مشاوره های تخصصی سبک زندگی و شغلی برای 

خانواده های تحت حمایت کرده است.
مسعودیان راد از حرکت جهادی و جهشی امدادگران استان در معرفی افراد متقاضی 
تسهیلات اشتغال به بانک ها خبر داد و گفت: نزدیک به 100درصد افراد واجد شرایط 

دریافت وام به بانک های عامل معرفی شدند.
مدیرکل کمیته امداد استان قم از برنامه های آینده این نهاد برای حمایت از مشاغل 
دانش بنیان، مشاغل فرهنگی و حضور راهبران شغلی و کارآفرینان در کسب و کارها 

خبر داد و تصریح کرد: هدف ما در کسب و کارها تنها کارآفرینی و ارزش آفرینی است.
مسعودیان راد از مشکلات فراوان مددجویان در زمینه های مختلف خبر داد و گفت: 
اگرچه در این نهاد خدمت ارائه می شود ولی با حجم مشکلات موجود اثربخش نیست.
مدیرکل کمیته امداد استان قم خواستار حمایت های بیشتر نمایندگان استان در 

مجلس برای خدمت بیشتر به نیازمندان شد.

استان  پرورش  و  آموزش  اداره کل  معاون سوادآموزی 
قم اهمیت توسعه آموزش های زیست محیطی در جامعه 
را مورد توجه قرار داد و گفت: امروز برای حفظ محیط 
زیست، به مردم و مسؤولانی نیاز داریم که نسبت به این 
مسأله کاملا متعهد و مسؤولیت پذیر باشند و دغدغه خود 

را نه در شعار، بلکه در عمل نشان دهند.
حجت الاسلام محمدرضا قاسمی نیا در جلسه امضای 
تفاهم نامه همکاری با اداره کل حفاظت محیط زیست 
استان قم با بیان اینکه حفظ محیط زیست باید به گفتمان 
امروز جامعه تبدیل شود، خاطرنشان کرد: حفظ و حراست 
از محیط زیست یک وظیفه دینی، ملی و عقلی است که 
متأسفانه آنگونه که باید و شاید مورد توجه قرار نگرفته و باید 

هرچه بیشتر در رابطه با آن برنامه ریزی و اقدام شود.
وی با اشاره به آمادگی نهضت سوادآموزی استان قم 
برای فرهنگسازی و توسعه آموزش های زیست محیطی 

در میان مخاطبان خود، گفت: این آموزش ها می تواند به 
دلیل نفوذ در میان خانواده ها به واسطه آموزش دهندگان 
نهضت، بسیار مؤثر و ماندگار بوده و اثرات مثبتی به همراه 

داشته باشد.
محیط زیست دغدغه امروز مردم است 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم  نیز دراین 
مراسم گفت: کارگاهها و وبینارهای آموزشی با موضوعات 
گوناگون محیط زیستی برای آموزش دهندگان نهضت 
سوادآموزی استان برگزار می شود.  سید رضا موسوی 
گفت: چالش ها و معضلات زیست محیطی که امروزه 
مردم را در زندگی روزمره با آنها مواجه کرده است، ناشی 
از دهه ها کم توجهی و غفلت نسبت به این مسأله خطیر و 
حساس است. وی بر ضرورت فرهنگسازی، اطلاع رسانی 
و آگاهی بخشی هرچه بیشتر در حوزه محیط زیست برای 
شهروندان تأکید کرد و گفت: در مسأله محیط زیست باید 

تعارف ها را کنار بگذاریم و وارد میدان عمل شویم، زیرا 
محیط زیست دغدغه امروز مردم است و در مسیر توسعه 
و پیشرفت، باید به عنوان مهمترین اولویت مورد توجه قرار 
بگیرد. مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با بیان 
اینکه در جهان امروز هیچ چیز قابل پنهان کردن نیست، 
اظهار داشت: اگر طبیعت و محیط زیست از میان برود، 
توسعه، رفاه، آسایش و امنیت دیگر معنا ندارد و همه ابعاد 
زندگی مردم تحت تأثیر قرار خواهد گرفت و با هیچ چیز 
دیگر قابل جابجایی نخواهد بود. وی با اشاره به ظرفیت 
اقشار  آموزش  در  سوادآموزی  نهضت  گسترده  های 
با  به ویژه جوامع روستایی، تصریح کرد:  مختلف مردم 
توجه به تعامل نزدیک آموزش دهندگان نهضت با افرادی 
که کمتر در مواجهه با آموزش های زیست محیطی قرار 
گرفته اند، کارگاهها و وبینارهای آموزشی با موضوعات 
گوناگون محیط زیستی ویژه این عزیزان برگزار خواهد شد.

معاون سوادآموزی اداره کل آموزش و پرورش استان قم :

حفظ محیط زیست باید به گفتمان امروز جامعه تبدیل شود

نباید خانواده ها برای رفتن به این مراکزنگرانی داشته باشند

محمد هاشمی:

دلایل اعلام شده برای
 رد صلاحیت لاریجانی توجیهات بود

شهردار قم تأکید کرد:

ضرورت خروج صنایع
 از داخل حریم شهری 

از داخل حریم شهری گفت:  تأکید بر ضرورت خروج صنایع  با  شهردار قم 
مجموعه مدیریت شهری پیش ازاین اخطارهای لازم را به این واحد تولیدی رنگ 
داده بود که مدیران آن حتی اجازه ورود عوامل شهرداری به داخل کارگاه را نیز 
نداده بودند. دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در تماسی با مدیرعامل سازمان 
تلاش های  از  قدردانی  ضمن  قم،  شهرداری  ایمنی  خدمات  و  آتش نشانی 
آتش نشانان در اطفاء حریق گسترده یک کارخانه رنگ، اظهار داشت: جان فشانی 

آتش نشانان قمی در این حادثه مایه مباهات مجموعه مدیریت شهری است.
وی بابیان اینکه نقش و کارکرد اصلی آتش نشانی این بوده که همیشه در آمادگی 
کامل باشد و بتواند از شهروندان در برابر حوادث مختلف حفاظت کند، گفت: 
جان فشانی آتش نشانان برای جلوگیری از سرایت آتش به مخازن حاوی مواد 

آتش زا که میتوانست شدت فاجعه را چند برابر کند قابل ستایش است.
شهردار قم یادآور شد: به دلیل مجاهدت های آتش نشانان قمی در این حادثه 

لازم دیدم که شخصاً از تلاش های نیروهای این سازمان قدردانی کنم.
وی با تأکید بر ضرورت خروج صنایع از داخل حریم شهری اضافه کرد: مجموعه 
مدیریت شهری پیش ازاین اخطارهای لازم را به این واحد تولیدی داده بود که 

مدیران آن حتی اجازه ورود عوامل شهرداری به داخل کارگاه را نیز نداده بودند.
دکتر سقائیان نژاد در پایان ضمن قدردانی مجدد از مجاهدت های آتش نشانان 
قمی در حوادث مختلف، ابراز کرد: سلام مرا به یک یک نیروهای دخیل در حادثه 

اخیر آتش سوزی کارخانه رنگ برسانید.
عصر روز سه شنبه هفته گذشته حادثه حریق این کارخانه رنگ در بلوار غدیر به 
سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم گزارش شد و با حضور به هنگام 

و تلاش آتش نشانان، این حریق در کم ترین زمان اطفاء شد.

سخنگوی دبیرخانه دائمی سوگواره های حسینی خبرداد:

ارسال ۱۰ هزار اثر به سوگواره جهانی
 امام حسین)ع( 

 بیش از ۱۰ هزار اثر از ایران و سایر کشورهای جهان در بخش های مختلف 
نخستین سوگواره ملی و بین المللی ملت امام حسین )ع( شرکت کردند. 

اظهار  اعلام خبر فوق  با  دائمی سوگواره های حسینی  دبیرخانه  سخنگوی 
داشت: فعالان و هنرمندان حوزه عکس و کلیپ در قالب های فیلم کوتاه سه 
دقیقه ای، انیمیشن، موشن گرافیک و نماهنگ با ۶ هزار اثر پیشتاز ارسال آثار به 

سوگواره ملت امام حسین ع بودند.
محمد صادق افراسیابی افزود: بخش گرافیک با ۲ هزار و ۴۶۰ اثر در قالب  های 
عکس نوشت، پوستر، اینفوگرافی و تولیدهای تلفن همراه دومین گروه پر مخاطب 
در بخش های مختلف این سوگواره بود و پس از آن شرکت کنندگان با ارسال هزار 
و ۵۳۰ اثر از بخش اشراق سوگواره ملت امام حسین )ع( شامل داستان کوتاه و 

نمایشنامه، شعر و قطعه های ادبی استقبال کردند.
افراسیابی خاطرنشان کرد: سایر آثار حاضر در این جشنواره در بخش های صوت 

و پادکست و خبر شرکت کرده اند. 
آثار  تعداد  اینکه  بیان  با  حسینی  سوگواره های  دائمی  دبیرخانه  سخنگوی 
بین المللی شرکت کننده از کشورهای مختلف در این سوگواره قابل توجه است 
ادامه داد: کشور نیجریه با تولید و ارسال ۵۰ اثر اختصاصی به سوگواره پیشتاز 
ارسال بیشترین اثر در بخش بین الملل سوگواره بین المللی امام حسین )ع( است.
همچنین با بیان اینکه در آینده نزدیک مرحله نخست داوری این آثار به پایان 
خواهد رسید تصریح کرد: دبیرخانه ملت امام حسین در نظر دارد نمایشگاهی از 

آثار منتخب شرکت کننده در این سوگواره برگزار کند.
دبیرخانه دائمی سوگواره های حسینی، نخستین سوگواره ملی و بین المللی 
ملت امام حسین )ع( را با هدف تولید و کنش گری عاشورایی در فضای مجازی 

برگزار کرد که تلفیقی از سوگواره های اشراق، بوی سیب و مهر محرم است.

دبیر کمیته علمی کشوری کرونا گفت: با توجه به سرعت 
بالای انتشار اُمیکرون در نامه ای به ستاد ملی مقابله با کرونا 
درخواست تعطیلی اماکن بالای ۱۰ نفر از جمله مدارس 

عمومی  روابط  مرکز  سرپرست  شد.  ارائه  امروز  همین  از 
و اطلاع رسانی وزارت بهداشت هم اعلام کرد: در جلسه 
اضطراری ستاد کرونا که امروز با حضور دکتر عین اللهی، 

شهردارقمتأکیدکرد:

ضرورتخروجصنایع
ازداخلحریمشهری

جانفشانیآتشنشاناننبوددرحریقکارخانهرنگفاجعهرخمیداد

 مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم گفت: اعضای شورای هماهنگی ارائه 
خدمات به بیمه شدگان استان، پنج  خانه بهداشت کارگری را با هدف ارزیابی و نظارت 
بر چگونگی ارائه خدمات سلامت مورد پایش قرار دادند.  به گزارش عصر یکشنبه روابط 
عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قم، مصطفی کاویانی در گفت وگویی افزود: 
قم دارای ۹۲ واحد کارگاهی مشمول خانه  بهداشت کارگری می باشد. همچنین با بیان 
این مطلب که خانه بهداشت کارگری جز تشکیلات بهداشت حرفه ای صنایع به شمار 

می رود یادآور شد: هر خانه بهداشت کارگری دارای ۵۰ تا ۴۹۹ تَن جمعیت کارگری تحت 
پوشش است. کاویانی ادامه داد: در راستای صیانت از سلامت نیروی انسانی شاغل در 
حوزه صنایع و کارخانه ها که مسئولیت آن بر عهده شورای هماهنگی ارائه خدمات به 
بیمه شدگان، متشکل از وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، مدیریت درمان تامین 
اجتماعی و اداره کل تعاون است، کارشناسان بهداشت تمام خانه های بهداشت کارگری 

صنایع را رصد می کنند.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم:

خانه های بهداشت کارگری قم پایش شدند
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به کمک مردم
 افغانستان بشتابیم

جنگ اقتصادی مستقیم آمریکا علیه مردم افغانستان، 
این کشور را در آستانه یک فاجعه انسانی قرار داده است. 

ظاهرا انسداد دارایی های ملی افغانستان در آمریکا به بهانه عدم شناسائی طالبان و 
اعمال تحریم های سنگین اقتصادی علیه کابل، برای آزار مردم افغانستان، کافی نبوده و 
با کارشکنی آمریکا، بانک جهانی نیز از آزادکردن ۵۰۰ میلیون دلار افغانستان خودداری 
کرده است. مقامات بانک جهانی تنها قول داده اند که ۲۸۰ میلیون دلار برای کمک های 
بشردوستانه به افغانها اختصاص دهند که چگونگی اجرایی شدن این وعده نیز مشخص 
نیست. آمریکا به بهانه قطعنامه شورای امنیت سازمان ملل متحد، تحریم هایی را علیه 
طالبان وضع کرده که آثار منفی آن بطور مستقیم مردم افغانستان را هدف قرار داده است. 
این در حالی است که کمک های بشردوستانه برای جلوگیری از آسیب به مردم باید از 
تحریم های بین المللی، مستثنی باشد. امروز مردم افغانستان در بحرانی ترین وضعیت 
معیشتی و رفاهی در طول ۴۰ سال گذشته بسر می برند و گزارش های نهادهای بین 
المللی حکایت از وخامت وضعیت میلیون ها نفر از مردم این کشور دارند. پیش بینی 
می شود در صورت عدم ارسال کمک های جهانی، میلیون ها افغان و بخصوص کودکان 
جان خود را از دست بدهند. رسانه های داخلی افغانستان خبر از افزایش چشمگیر 
موارد فروش کُلیه به دلیل فقر و بیکاری در مناطق مختلف افغانستان می دهند و آگهی 
های فروش اعضای بدن در خیابان های افغانستان نصب شده است. بر اساس گزارش 
انجمن حفاظت از کودکان، افغانستان در زمره ۱۰ کشور خطرناک برای کودکان است 
و شمار کودکانی که به غذای کافی دسترسی ندارند، به ۳/۳ میلیون نفر افزایش یافته 
و در زمستان ۱۴ میلیون کودک با گرسنگی شدید مواجه خواهند شد. تردیدی نیست 
که بخش زیادی از این وضعیت، به دلیل ناکارآمدی گروه طالبان است اما نمی توان به 
این بهانه، همانند آمریکا نسبت به وقوع فاجعه انسانی در افغانستان بی تفاوت بود. قرار 
است یکشنبه ۲۸ آذر نشست وزیران امور خارجه کشورهای عضو سازمان همکاری های 
اسلامی در مورد افغانستان در اسلام آباد پایتخت پاکستان برگزار شود. در این نشست 
علاوه بر وزیران خارجه کشورهای عضو همکاری های اسلامی، از نمایندگان کشورهایی 
مثل روسیه، چین، اتحادیه اروپا ، آمریکا و انگلیس و همچنین نهادهای کمک رسان بین 
المللی نیز دعوت شده است. هدف از برگزاری این نشست، بررسی بحران اقتصادی 
و وضعیت دشوار انسانی در افغانستان و چگونگی حمایت از مردم این کشور است. 
پیشگامی سازمان همکاری  اسلامی برای ترغیب جامعه جهانی برای کمک به افغانستان 
اقدامی مثبت و سازنده است و کمک کشورهای مسلمان می تواند مردم افغانستان را 
حداقل بطور موقت از وضعیت فعلی خارج سازد. در عین حال باید مراقب بود که موضوع 
اصلی این اجلاس یعنی کمک به مردم افغانستان، تحت الشعاع موضوع شناسایی 
حاکمیت طالبان قرار نگیرد. جلب کمک های منطقه ای و جهانی برای مهار بحران 
انسانی جاری در افغانستان باید هدف اصلی اجلاس اسلام آباد باشد و موضوع شناسایی 
دولت نوبنیاد طالبان که هدف برخی از اعضای سازمان همکاری اسلامی است، نباید در 
اولویت برنامه های اجلاس قرار گیرد.   جمهوری اسلامی ایران که در طول تاریخ همواره 
حامی مردم افغانستان و شریک غم وشادی آنان بوده نیز در این مقطع وظیفه سنگینی 
دارد. نمایندگان ایران در این اجلاس می توانند طی رایزنی با دیگر کشورهای مسلمان و 
دوست، آنان را نسبت به کمک های حداکثری و سریع به مردم افغانستان متقاعد ساخته 

و طرح های اجرایی خود را در این رابطه مطرح کرده و به تصویب برسانند.

رییس کمیته تربیت بدنی کمیسیون فرهنگی مجلس:

اصرار مسوولان فدارسیون فوتبال برای 
تغییر اساسنامه منطق ندارد

رییس کمیته تربیت بدنی کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی، گفت: اگر 
فدراسیون فوتبال از یک نهاد عمومی غیردولتی به یک مؤسسه غیرانتفاعی خصوصی 
تبدیل شود، فدراسیون دیگر نمی تواند از کمک های دولتی بهره مند شود و اصرار برای 
تغییر اساسنامه منطق ندارد.  احمد راستینه هفشجانی در واکنش به اصرار مسوولان 
فدراسیون فوتبال مبنی بر تغییر اساسنامه فدراسیون های ورزشی، گفت: در حال حاضر 
فدراسیون فوتبال یک نهاد عمومی غیردولتی است که هر سال در قالب ردیف های 
بودجه، اعتباراتی را از دولت در قلب لایحه بودجه اخذ می کند. نماینده مردم شهرکرد، 
بن و سامان در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: از سوی دیگر تمامی زیرساخت های 
فدراسیون فوتبال دولتی است، در چنین شرایطی اصرار بر اینکه این اساسنامه تغییر 
کند و فدراسیون فوتبال تبدیل به یک مؤسسه غیرانتفاعی خصوصی شود موجب ایجاد 
تناقض قانونی می شود. راستینه هفشجانی افزود: قانون صراحت دارد زمانی می توانید 
از اعتبارات دولتی استفاده کنید که یا مؤسسه و شرکت دولتی باشید یا نهاد عمومی 
غیر دولتی؛ اما اگر مؤسسه غیرانتفاعی خصوصی باشید، امکان اختصاص اعتبارات 
دولتی وجود نخواهد داشت و در قانون چنین تعریفی وجود ندارد. وی یادآور شد: 
آقایان فدراسیون فوتبال بی آنکه به این نکته مهم و کلیدی توجه داشته باشند، بر مساله 
خصوصی شدن اصرار می ورزند، اما اگر ما در مجلس بتوانیم یک نهاد خصوصی مستقل 
و بودجه بگیر از دولت تعریف کنیم که ورزش کشور را دچار آسیب نکند، حتما حمایت 
خواهیم کرد. رییس کمیته تربیت بدنی کمیسیون فرهنگی مجلس یازدهم افزود: 
بنابراین موضوع کاملا واضح است؛ اینکه آقایان فدراسیون فوتبال هیچ توجهی به این 
مساله ندارند، جای سئوال اساسی دارد و باید این سئوال مهم از مسئولان فدراسیون 
طرح شود که به چه دلیلی بر روی این موضوع اصرار می ورزند. راستینه هفشجانی یادآور 
شد: مسئولان فدراسیون فوتبال در حالی روی این موضوع اصرار می ورزند که لایحه 
شرح وظایف وزارت ورزش و جوانان از سوی دولت قبل به مجلس ارائه شد و حتی یک 

سال هم از اجرای آن نمی گذرد.
 

وزیر ورزش و جوانان خبرداد:

راه اندازی بیش از ۱۰۰ خانه جوان
 تا پایان سال آینده 

وزیر ورزش و جوانان گفت: هم اکنون ۱۰۹ خانه جوان فعال داریم و ۱۰۰ خانه جوان 
دیگر نیز تا سال ۱۴۰۱ راه اندازی می شود.

سید حمید سجادی  روز یکشنبه در حاشیه مراسم نشست مدیران و معاونان ستاد 
مواد مخدر و شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر سراسر کشور در جمع خبرنگاران 
افزود: هم اکنون اعتیاد به مواد مخدر به عنوان معضل اول اجتماعی مطرح است. وی 
گفت: ما در وزارت ورزش و جوانان همانطور که مسئول ترویج فرهنگ هستیم در زمینه 
پیشگیری از این گونه مسائل نیز گام مهمی را برمیداریم.  وزیر ورزش و جوانان درباره 
همکاری های موثر وزارت ورزش و جوانان با ستاد مواد مخدر افزود: از ظرفیت اماکن 
ورزشی و فدراسیون ها استفاده شود که ترویج و تبلیغ در این خصوص امر مهمی است تا 

با آموزش و فرهنگ سازی از اعتیاد جلوگیری کنیم. 
 وی با بیان اینکه اکنون ۱۰۹ خانه جوان فعال داریم و قرار است ۱۰۰ خانه جوان دیگر 
تا سال ۱۴۰۱ راه اندازی شود گفت: بودجه آن مشخص شده است و بعد از پایان مرحله 
بررسی در بودجه نهایی می شود، خانه های جوان یکی از رویکرد های اصلی ماست که 
پایگاه همکاری سمن ها باشند سمن ها جایی را نیاز دارند تا خودشان را نشان دهند 
و انرژی مولد در یک مکان متمرکز شود. سجادی گفت: ورزش لازم است به درستی 
معرفی شود و انتظار نداریم رفتار هایی در ورزش بیفتد و دلیل آن هم این بوده است که 

آموزش ناقص بوده است و ورزشکار از دست ما در می رود. 
وی با اشاره به اینکه در ورزش باید به ابعاد مختلف توجه کرد و آموزش ها، مربی ها، 
احترام و کسوت آموزش داده شود، ادامه داد: با بنیاد شهید تفاهم نامه ای داریم که قبل 
از رویداد های ورزشی فوتبال نام و یاد شهید ورزش به کار برده شود و ما بیش از ۵ هزار 

شهید ورزشکار داریم.

امیر دریادار ایرانی:

ناوشکن الوند به اولین ماموریت طولانی 
اقیانوسی اعزام می شود 

فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: ناوشکن الوند به زودی به 
اولین ماموریت طولانی اقیانوسی اعزام می شود که ماموریتی ترکیبی است. 

امیر دریادار شهرام ایرانی روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگاران افزود: این ماموریت 
آموزشی، اطلاعاتی و عملیاتی است و بنا شده ناوشکن الوند در یک رزمایش مرکب 
حضور داشته باشد، این ناوشکن با توانمندی و اقتدار و طی مسافت و زمان مشخص 

به کشور باز خواهد گشت.

محسن پاک آیین*

اخبار

معاون اول رییس جمهور :

دانشگاه ها باید تبدیل به کانون حل 
مسائل کشور شوند 

معاون اول رییس جمهور با تأکید بر اینکه دانشگاه ها باید تبدیل به کانون تعریف و 
حل مسائل کشور شوند، تصریح کرد: دانشگاه های ایران با وجود سرمایه بالای علمی 
و نخبگان، با مسأله یابی و ارائه راه حل های علمی و عملی در مدیریت و اداره کشور به 

دولت کمک کنند. 
محمد مخبر روزیکشنبه در جلسه با روسای دانشگاه های کشور که با حضور وزیر 
علوم، تحقیقات و فناوری و روسای دانشگاههای تهران و مراکز استان ها برگزار شد، با 
بیان اینکه اگر دانشگاه ها در جایگاه اصلی خود قرار گیرند می توانند به درآمدزایی و 
خلق ثروت در کشور کمک کنند، اظهار داشت: دولت کاملًا آمادگی دارد تا در صورت 
هرگونه تعریف پروژه منطقه ای و ملی از سوی دانشگاه ها برای حل مشکلات کلان 
کشور، در حوزه های مختلف به ویژه آب، انرژی و محیط زیست از اساتید دانشگاه ها، 

نخبگان و دانشجویان حمایت و پشتیبانی کند.
است،  دولت  اولویت های  از  دانشگاهها  و  دولت  ارتباط  تقویت  اینکه  بیان  با  وی 
از سرمایه علمی  بهره گیری  با وجود  نقش جامعه علمی  تاکنون  کرد:  خاطرنشان 
اما رویکرد دولت سیزدهم در هم افزایی،  و فناورانه در حل مشکلات کمرنگ بوده، 
همفکری و همکاری با دانشگاهها برای نیل به درآمدزایی، رشد اقتصادی و اشتغال 

پایدار در کشور است.
معاون اول رئیس جمهور، همچنین رفع مشکلات معیشتی اعضای هیئت علمی و 
نخبگان کشور و همچنین افزایش امکانات و تجهیزات در دانشگاه ها و خوابگاه ها را از 
دغدغه های دولت و وزارت علوم برشمرد و گفت: اعضای هیئت علمی و اساتید نباید به 
هیچ عنوان دچار مشکلات معیشتی باشند، چرا که استاد دانشگاه باید با آرامش خاطر 

و بدون دغدغه های مالی، خود را برای رشد علمی دانشجویان همواره به روز نگه دارد.
وی تصریح کرد: دولت به دنبال این است که با فراهم آوردن امکانات آموزشی و رفاهی 

و حمایت های مالی لازم از خروج نخبگان از کشور جلوگیری کند.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اینکه دانشگاه ها می توانند محور فقرزدایی در 
کشور شوند، افزود: نخبگان علمی کشور با کمک گروه های جهادی می توانند در 

راستای فقرزدایی در مناطق محروم کشور برنامه ریزی و اقدامات عملی را انجام دهند.
 

رییس جمهور تاکید کرد: 

ضرورت نظارت دقیق و به هنگام 
بر قیمت ها و کنترل بازار 

رییس جمهور بر نظارت دقیق و به هنگام بر قیمت ها و کنترل بازار تاکید کرد و گفت: 
لازم است روند نظارت بر قیمت کالاها به ویژه اقلام ضروری و معیشتی مردم تشدید شود 

تا شاهد افزایش قیمت نباشیم. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی بعد از ظهر روز یکشنبه در جلسه هیات دولت با اشاره 
به اهمیت آرامش خاطر مردم در خصوص تثبیت قیمت ها، اظهارداشت: مسئولین 
مربوطه به ویژه وزارت جهاد کشاورزی و ستاد تنظیم بازار با تشدید نظارت ها برای بازار 
شب یلدا، کاری کنند که مردم برای تهیه اقلام مورد نیاز خود با کمبود و گرانی مواجه 
نباشند. رییس جمهوری، تلاش برای ایجاد نشاط در جامعه را حائز اهمیت دانست و 
خاطرنشان کرد: هر اقدامی در جهت امید آفرینی و ایجاد نشاط در مردم ارزشمند است 
و باید تقویت شود. آیت الله رئیسی همچنین مردم را به مراقبت بیشتر در مقابل جلوگیری 
از شیوع سویه جدید بیماری کرونا توصیه کرد. رییس جمهوری اخلاص و عمل صالح 
را رمز ماندگاری و برکت در اقدامات و فعالیت های وزرا و مسئولین عنوان کرد و آنان را به 
مراقبت نسبت به اطرافیان خود فراخواند و گفت: اطرافیان یک مسئول باید اهل خیر و 
عمل صالح و مردمدار بوده و در نگاه مردم به فردی شایسته معروف باشند. رییسی تبیین 
رویکردها و ضوابط حاکم بر لایحه بودجه ۱۴۰۱ و امتیازات و ویژگی های این لایحه را 
ضروری دانست و گفت: تمامی شبهات و ابهاماتی که در مورد این لایحه مطرح می شود 
باید به دقت مورد بررسی کارشناسان قرار بگیرد و با اظهارنظرهای کارشناسی از سوی 

متولیان امر همراه گردد.
 

قالیباف:

در گام دوم انقلاب نباید دین را از پشت 
تریبون تبلیغ کرد

رییس قوه مقننه با تأکید بر اینکه در گام دوم انقلاب باید کارآمدی دین در اداره جامعه 
را نشان دهیم، گفت: نباید تبلیغ دین در پشت تریبون ها و با نصیحت باشد بلکه باید 
با عینیت و عمل، سازماندهی مبتنی بر دین باید انجام شود که این  بزرگ ترین تبلیغ 

برای دین است.
باقر قالیباف روز یکشنبه در مراسم افتتاحیه ششمین کنگره بین المللی  محمد 
علوم انسانی اسلامی و پنجمین دوره جایزه جهانی علوم انسانی اسلامی که در مرکز 
همایش های سازمان صداوسیما برگزار شد،  اظهارداشت :تولید نظریه و نظریه پردازی 
در حوزه علوم اسلامی بدون شک یک ضرورت اجتناب ناپذیره است. ولی توجه کنید 
که امروز دین در مسند قدرت و حکومت است. اگر  علوم انسانی اسلامی چه افراد و 
دانشگاهیان آن به سمت مسئله یابی و حل مسئله نروند، و راه حل و پاسخ روشنی برای 
اقتصاد، روانشناسی، برای مدیریت، برای جامعه شناسی، سیاست نداشته باشیم و برای 
حل مسائل کشور راه حل نداشته باشیم،  طبیعی است دچار مشکلاتی می شویم که 
امروز شدیم. وی تاکید کرد: مشکلات اقتصادی کشور بعد از انقلاب و حتی از دهه 
۵۰ به بعد در شیوه ها و تصمیم گیری ها در حل مشکلات اقتصادی کشور، تکراری، 
غلط و ادامه غلط بوده است . در حالی که اولویت ما در حوزه علوم انسانی مسئله یابی 
و  حکمرانی نوین است و امروز دین در مرکز قدرت است و باید برای این مسائل راهکار 

درست و مشخص ارائه دهد و مسئله محور نبودن ما یکی از آسیب های جدی است.
رییس قوه مقننه با بیان اینکه تقصیر اصلی به ما مدیران در بخش ها و سطوح مختلف 
مربوط است، گفت: لازم است امروز عموم جامعه از جمله نظریه پردازها و آنهایی که در 

حوزه علوم انسانی فعالیت می کنند، اندیشه درست را برای تربیت نیروها به کار گیرند.
 

رییس اداره عقیدتی سیاسی نیروی دریایی ارتش:

قدرت موشکی و پهپادی ما چشم جهان 
را خیره کرده است

 رییس اداره عقیدتی سیاسی نیروی دریایی ارتش، با بیان اینکه قدرت موشکی 
و پهپادی ما چشم جهان را خیره کرده است، گفت: قدرت موشکی و پهپادی ما به 
آنها  از ما می خواهندکه این فناوری را در اختیار  نقطه ای رسیده است که کشورها 
قرار دهیم.  حجت الاسلام والمسلمین »حسین صنعت پورامیری« روز یکشنبه در 
این  ارتش در ستاد  نیروی دریایی  اکبر )ع( جوان سرباز«  جشنواره »حضرت علی 
نیرو، سرباز را زینت کشور عنوان کرد و گفت: در دوران شکل گیری انقلاب اسلامی 
ایران، دفاع مقدس و پس از جنگ  تحمیلی سربازان نقش آفرین بودند و این موضوع 
نشان می دهد که سربازان در دفاع از انقلاب اسلامی و تداوم آن حضوری حائز اهمیت 
دارند. رییس اداره عقیدتی سیاسی نیروی دریایی ارتش، افزود: امروز هر کشوری که 
می خواهد پیشرفت کند باید قدرت فرهنگی، نظامی و اقتصادی داشته باشد به عبارت 
دیگر کشوری می تواند موفق عمل کند که دارای این ویژگی ها باشد. صنعت پورامیری 
خاطرنشان کرد: قدرت جمهوری اسلامی ایران حقیقتی است که دشمن نمی تواند 
انکار کند و به صراحت بیان می کند که توان نظامی ایران، قدرت برتر است. وی یادآور 
شد: آمریکا از ابتدای انقلاب اسلامی برای از بین بردن این نظام مستقل تلاش های 
فراوانی کرد و از ابزارهای مختلف استفاده کرد و زمانی هم که از کشور بیرون انداخته شد 

با تمام وجود در این چهار دهه برای بازگشت خود  ناکام ماند.
 

رییس سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد:

اختصاص ۲۰۰ هزار میلیارد تومان برای 
کمک به صندوق های بازنشستگی

رییس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به لایحه بودجه ۱۴۰۱ گفت: برای حمایت از 
بازنشستگان در لایحه بودجه، ٢00 هزار میلیارد تومان کمک به صندوق های بازنشستگی 
دیده شده است.  سید مسعود میرکاظمی روزیکشنبه در حساب کاربری خود در شبکه 
اجتماعی توییتر نوشت: برای حمایت از بازنشستگان در لایحه بودجه، ٢00 هزار میلیارد 
ناترازی  داد:  ادامه  وی  است.  شده  دیده  بازنشستگی  صندوق های  به  کمک  تومان 
صندوق ها میراث دیگری است که دولت سیزدهم در جهت حل آن قدم برخواهد داشت.

دبیر کمیته علمی کشوری کرونا گفت: با توجه به سرعت بالای انتشار اُمیکرون در 
نامه ای به ستاد ملی مقابله با کرونا درخواست تعطیلی اماکن بالای ۱۰ نفر از جمله 

مدارس از همین امروز ارائه شد. 
سرپرست مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت هم اعلام کرد: در جلسه 
اضطراری ستاد کرونا که امروز با حضور دکتر عین اللهی، وزیر بهداشت در محل این 

وزارتخانه برگزار شد، مشاهده سویه امیکرون کرونا در ایران تایید شد.
روز یکشنبه درخصوص تمهیدات  نتایج جلسه  اینکه  به  اشاره  با  محمد هاشمی، 
اندیشیده شده به منظور جلوگیری از شیوع سویه جدید در کشور متعاقبا اعلام و اطلاع 
رسانی خواهد شد، اظهار کرد: اعضای جلسه به ضرورت استفاده از ماسک، تزریق 
واکسن بویژه دریافت دز سوم واکسن اعلام شده و رعایت شیوه نامه های بهداشتی تاکید 
کردند. دکتر حمیدرضا جماعتی، روزیکشنبه  در حاشیه برگزاری کمیته علمی کرونا با 
تاکید بر اینکه سرعت انتشار ویروس کرونا اُمیکرون نزدیک به ۲ و نیم برابر نسبت به دلتا 
است، گفت: یک فرصت حداقل چند هفته ای داریم که اگر شیوه نامه های بهداشتی 
را رعایت نکنیم، در چند هفته آینده، با موج اُمیکرون در کشور مواجه خواهیم بود، به 
همین دلیل توصیه کمیته علمی است که از همین امروز به مدت چهار هفته مدارس 
و دانشگاه ها و مجامع، رستوران ها، کنسرت ها و هتل ها و اماکن بالای ۱۰ نفر قرنطینه 
و محدودیت شدید داشته باشند و بازگشایی نشوند. دبیر کمیته علمی کشوری کرونا 
ادامه داد: در چند روز آینده که بحث دورهمی های شب یلدا را داریم اگر محدودیت ها 
به شدت حداقل تا ۴ هفته آینده انجام شود می توانیم فرصتی داشته باشیم که مواجه با 

موج اُمیکرون در کشور نباشیم.
وی اظهار کرد: توصیه دوم برای پیشگیری این است که حتما افرادی که دُز اول را 
زده اند دُز دوم را نیز تزریق کنند و کسانی که دو دُز را دریافت کرده اند حتما دُز یادآور را 
بزنند، ضمن اینکه کسانی که بیش از ۶۰ سال دارند دُز اضافه را بزنند و زیر ۱۸ ساله ها 
نیز حتما واکسیناسیون را انجام دهند، زیرا اُمیکرون در افراد جوان و نوجوان شاید بیشتر 

دیده شود.
جماعتی بیان کرد: اگر چه هنوز اطلاعات کافی برای اُمیکرون در دسترس نیست، اما 
واکسیناسیون زیر ۱۸ سال حتما انجام شود؛ کمیته علمی تأکید دارد واکسیناسیون ۷ تا 

۱۱ سال نیز حتما در دستور کار ستاد کرونا قرار بگیرد و مصوب شود. دبیر کمیته علمی 
کشوری کرونا افزود: یکی از موارد شیوع اُمیکرون مدارس و در سنین پایین است که با این 
پیشگیری ها که اگر رعایت شود می توانیم جلوی موج بعدی را بگیریم ضمن اینکه توصیه 
می شود حتما واکسن انفلوانزا در افراد پرخطر انجام شود، زیرا در این روزها گزارش هایی 
از بیمارستان های مختلف با بیماری حاد و شدید سیستم تنفسی گزارش شده که مربوط 
به ویروس انفلوانزا بوده است، بنابراین توصیه می کنیم افراد پرخطر حتما واکسن انفلوانزا 

را دریافت کنند.
افراد سن پایین و جوانان در تیررس اومیکرون

رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکینیز روز 
یکشنبه در گفت وگوی تلویزیونی گفت اومیکرون بیشتر سن های پایین و جوانان را مبتلا 

می کند. 
محمدی مهدی گویا با اشاره به شناسایی یک مورد ابتلا قطعی به اومیکرون گفت:  این 

سویه جدید علایمی شبیه کرونا دارد و باید مراقب بود.
وی افزود: اومیکرون بیشتر افراد سن پایین و جوانان را مبتلا می کند زیرا این محدود 

سنی در دورهمی های زیادی شرکت می کنند.
اومیکرون ظرف ۱۷ روز می تواند سویه غالب کرونا در کشور شود

دکتر پیام طبرسی عضو کمیته علمی کشوری کووید ۱۹  نیز گفت : چیزی که مطالعات 
انجام شده در دنیا نشان داده این است این ویروس در مدت ۱۷ روز می تواند کشور را 
درگیر خود کند؛ به عبارتی این سویه پس از ورود، ظرف ۱۷ روز می تواند به سویه غالب 
در کشور تبدیل شود. وی با تاکید بر اینکه از اکنون باید اقدامات پیشگیرانه را انجام دهیم، 
بیان کرد: با توجه به شرایطی که در دنیا رخ داده است از امروز همه مبتلایان به کرونا در 
کشور را باید سویه جدید اومیکرون فرض کنیم. طبرسی گفت: چاره ای جز این موضوع 
نداریم، اگر بخواهیم شناسایی دقیق مبتلایان انجام گیرد؛ باید آزمایش کامل انجام شود 
که این کار زمان بر خواهد بود. وی ادامه داد: کشورهای اروپایی مانند هلند قرنطینه را 
مجدد اعمال کرد. این موضوع نشان می دهد که اگر می خواهیم از آنان درس بگیریم و 
به پیک جدیدی گرفتار نشویم، باید به دقت و در اسرع وقت، اقدامات پیشگیرانه را انجام 

دهیم.
طبرسی مهمترین راهکار برای مقابله با ویروس کرونا از جمله اومیکرون را رعایت پروتکل 
های بهداشتی و تزریق واکسن اعلام کرد و گفت: همچنان باید این ۲ موضوع را انجام 
دهیم. عضو کمیته علمی کشور کووید ۱۹ با بیان اینکه قدرت انتقال این ویروس بیشتر 
است؛ افزود: رعایت بیشتر پروتکل های بهداشتی از جمله ماسک و فاصله گذاری 

اجتماعی و حضور نیافتن در تجمعات و دورهمی ها، باید انجام گیرد.
وی ادامه داد: میزان انتقال خانگی ویروس اومیکرون سه برابر سایر ویروس ها است و به 

همین دلیل افراد در منازل هم باید اصول بهداشتی را بیشتر رعایت کنند.
این متخصص عفونی ادامه داد: ثابت شده است افرادی که دز بوستر واکسن کرونا را 

تزریق کردند، مقاومت بیشتری در مقابل سویه جدید اومیکرون دارند. 
عضو کمیته علمی کشوری کووید ۱۹ عنوان کرد: اگر بتوانیم این موارد را به دقت اجرا 

کنیم، به احتمال زیاد از بروز پیک جدید با شدت بالا جلوگیری خواهد کرد.

پای امیکرون به ایران باز شد ؛
پیشنهاداعمالمحدودیتهایشدیدکروناییتاچهارهفتهآینده

ضرب الاجل متخصصان برای تعطیلی مدارس 

دبیر شورای فرهنگ عمومی با تاکید بر مردمی سازی 
فرهنگ و هنر به عنوان نیاز ضروری کشور گفت: به این 
مساله ظلم روا شده و باید همچون دوران ابتدای انقلاب 

شکوهمند اسلامی مدل »همه باهم« را اجرایی کنیم. 
سیدمجید امامی روز یکشنبه در نشست »بازنگری 
در مدل بهره برداری از مجتمع های فرهنگی و هنری 
در  داشت:  اظهار  اسلامی«  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت 
عرصه مردمی شدن فرهنگ و هنر کشور ظلم روا شده 
و باید همچون دوران ابتدای انقلاب شکوهمند اسلامی 

مدل »همه باهم« را اجرایی کنیم.
بر ضرورت دنبال کردن جدی عدالت  تاکید  با  وی 
فرهنگی ادامه داد: بازسازی سیاست مردمی سازی 
فرهنگی این است که »مردم را درگیر امور کن تا رفتار 
تغییر کند«.   دبیر شورای فرهنگ عمومی گفت: با 
برقراری تناسب و توازن در همه عرصه های فرهنگی، 
عدالت فرهنگی در سطح جامعه و کشور برقرار خواهد 

شد.
به گفته امامی با اجرای دو سیاست »عدالت فرهنگی 
و عمومی سازی فرهنگ«، زمینه های الگوی مناسب 
ایجاد  نیز  از فضاهای فرهنگی و هنری  بهره برداری 

خواهد شد.
مقدورات باید در خدمت امور فرهنگی و امور نیز در 

خدمت فرهنگ و هنر باشد.  
وی در مورد فضاهای فرهنگی و هنری اظهار داشت: 
ایجاد این فضاها در اماکن مناسب براساس فرهنگ 
ها و همچنین بهره برداری مناسب و نگهداری صحیح 

راهگشا خواهد بود. 
فقر فضاهای فرهنگی، مدیریت و بهره برداری از 

آنها؛ چالش های پیش رو
مدیرعامل موسسه کمک به توسعه فرهنگ و هنر، 
نیز در این نشست گفت: پاسداری از هویت فرهنگی 
در فرایند جهانی شدن یک چالش کلیدی و حفاظت 
از سرمایه های اجتماعی نیازمند نگاهبانی و پرستاری 
با اشاره به اینکه سرمایه های  است. امین عارف نیا 
فرهنگی و آفرینش های هنری برای بروز و ظهور نیازمند 
فضاهایی مناسب و پاسخگو هستند، گفت: تکافوی 
سرانه ای به تنهایی نمی تواند تضمین کننده کارایی 
این فضاها باشند. وی افزود: جذابیت های عملکردی، 
تناسب موقعیت مکانی، رونق فعالیتی، مکان سازی 
خلاق و کاربردی از عوامل موثر در کارایی فضاهایی از 

این دست هستند.
مدیرعامل موسسه کمک به توسعه فرهنگ و هنر با 
سازمانهای  اجرایی،  دستگاه های  اقدامات  به  اشاره 
عمومی، تشکل های مردمی و سرمایه گذاری بخش 

از ٦٣1 مجتمع  خصوصی در طول ٣ دهه گذشته، 
و مرکز فرهنگی احداث شده توسط وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی به عنوان بخش مهمی از زیرساخت های 
فرهنگی کشور یاد کرد و گفت: این مجتمع ها در کنار 
سالن های سینما، کتابخانه های عمومی، نگارخانه 
ها، کانون های فرهنگی و تربیتی آموزش و پرورش و 
فرهنگسراهای شهرداری ها منظومه فضاهای فرهنگی 

کشور را تشکیل می دهند.
عارف نیا افزود: در کنار چالش فقر فضاهای فرهنگی 
از فضاهای موجود  برداری  بهره  و  با چالش مدیریت 
مواجه هستیم و باید برای رفع موانع قانونی، حل مسائل 
کالبدی، اصلاح تعارضات اجتماعی و اقتصادی چاره 

اندیشی کنیم.
وی با بیان اینکه مدیریت و بهره برداری صحیح از 
فضاهای فرهنگی و هنری از اهداف این نشست های 
آسیب  های  نشست  داد:  ادامه  است،  کارشناسی 
شناسی توسط کارشناسان در این عرصه انجام شده 
است که نتایج آن در گفت و گوهای دو روزه این سمینار 

به بحث گذاشته می شود.
از  رفت  برون  برای  قرار است  اضافه کرد:  نیا  عارف 
وضعیت فعلی بهره برداری از فضاهای فرهنگی چاره 

اندیشی کنند.

دبیر شورای فرهنگ عمومی: 

مردمی سازی فرهنگ و هنر نیاز ضروری کشور است

رییس کمیسیون شوراها و سیاست داخلی مجلس 
با اشاره به برخی خبرسازی ها مبنی بر تلاش مجلس 
برای استیضاح وزیر صنعت و وزیر اقتصاد، گفت: مدت 
زمان زیادی از روی کار آمدن دولت سیزدهم نگذشته 
است و دولت برای حل مشکلات کشور با ۸۵ میلیون 

جمعیت، به فرصت بیشتری نیاز دارد. 
»محمدصالح جوکار« با بیان اینکه برخی می خواهند 
کند،  حل  روز  ظرف ۱۰۰  را  کشور  مشکلات  دولت 
و  اشتباه  روندی  نیست،  پذیر  امکان  امر  این  گفت: 
اقتصاد کشور وجود  فسادآمیز در سال های اخیر در 
داشته که باید با سیاست گذاری های جدید و انتصاب 

مدیران پاکدست اصلاح شود.
نماینده مردم یزد در مجلس با تاکید بر اینکه نمایندگان 

مجلس به دنبال استیضاح وزرا نیستند، گفت: جریانی 
به دنبال تخریب روابط دولت و مجلس است. این جریان 
که از طرف سیاستمداران شکست خورده و فرسوده 
دولت های قبل هدایت می شود، قصد دارد با حاشیه 
سازی مانع موفقیت دولت و مجلس انقلابی در حل 

مشکلات مردم شود.
جوکار با بیان اینکه دولت و مجلس نباید به این حاشیه 
و مجلس  توجه کنند، گفت: مسیر دولت  سازی ها 
اقتصادی  آنها حل مشکلات  و هدف  مشترک است 
مردم است از این رو مجلس، قوانینی را تصویب کرده و 

دولت نیز به دنبال اجرای آن است.
با  مجلس  افزود:  اسلامی  انقلاب  فراکسیون  عضو 
سازوکارهای نظارتی تلاش می کند تا با بهبود وضعیت 

اقتصادی مردم، شاخص های اقتصادی رشد کند و 
استفاده نمایندگان از ابزارهای نظارتی نیز در راستای 

کمک به دولت است.
رئیس کمیسیون شوراها افزود: معتقدم نمایندگان 
نباید به وزرا فشار وارد کنند تا اهداف و خواسته های یک 
فرد یا بخشی از حوزه انتخابیه تامین شود بلکه رسالت 
نمایندگان نظارت بر اجرای قوانین و برنامه های مصوب 

دولت است.
وی تفکیک وظایف نمایندگان از مطالبات آنها را کار 
دشواری دانست و گفت: با تعامل دولت و مجلس بهتر 
می توان کارها را پیش برد بنابراین باید اجازه دهیم 
دولت برنامه های خود برای حل مشکلات اقتصادی 

مردم را اجرایی کند.

رییس کمیسیون شوراها و سیاست داخلی مجلس:

نمایندگان به دنبال استیضاح وزرا نیستند

رییس کمیسیون آموزش مجلس: 

معلمان هر پنج سال رتبه بندی می شوند
رییس کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه معلمان هر پنج سال رتبه بندی می شوند، گفت: هر کسی که در حکم او 
عنوان »معلم« آمده و به او گفته شده در بخش دیگری مشغول به فعالیت باشد 

شامل رتبه بندی معلمان می شود. 
علیرضا منادی سپیدان روز یکشنبه در گفت وگویی خاطرنشان کرد: با تصویب 
لایحه رتبه بندی معلمان، نه تنها از کسی حقوق کسر نمی شود بلکه حداقل 

۷۰۰ تا ۸۰۰ هزار تومان به حقوق هر معلم اضافه می شود.
رییس کمیسیون آموزش تحقیقات و فناوری مجلس شورای اسلامی افزود: 
اگر حقوق همه یکسان باشددر صورت مشخص شدن رتبه،  به ازای هر رتبه 
افزایش حقوق خواهیم داشت.  رتبه اول ۱۰ درصد، رتبه دوم ۱۵ درصد؛ اگر 
معلمی رتبه دوم باشد هم ۱۵ درصد افزایش رتبه بندی را دریافت می کند و هم 
۱۰ درصد افزایش حقوق را.  طبق قانون برای حقوق سقف تعیین شده و هیچ 

معلمی کمتر از هشت میلیون تومان حقوق نخواهد گرفت.
وی در پاسخ به اینکه آیا این امر شامل همه قراردادها می شود یا نه، گفت: هر 
کسی که در حکم او »معلمی« آمده است و معلم باشد و به او گفته شده باشد 
که کار دیگری هم انجام دهد مثلًا کانون را بچرخاند هم در لایحه رتبه بندی قرار 

می گیرد.
منادی ادامه داد: رتبه آخر استاد معلم است و ۵۲ درصد افزایش حقوق دارد. 
دولت گفته بود هر ۶ سال رتبه بندی انجام شود اما طبق مصوبه مجلس معلمان 

هر پنج سال رتبه بندی می شوند.
درباره  توضیحات  ارائه  با  اسلامی  شورای  مجلس  در  تبریز  مردم  نماینده 

چگونگی پرداخت حقوق براساس حکم، گفت: حقوق سر جای خود محفوظ 
است. در حکم، فوق العاده ویژه رتبه بندی اضافه می شود و همچنین یک تفاوت 
تطبیق هم می آید که اگر معلمی پایین ترین حکم یعنی آموزشیاری داشته 
باشد که چهار میلیون و ۴۰۰ هزار تومان می گیرد با توجه به اینکه گفته بودیم 
سقف حقوق نباید کمتر از هشت میلیون باشد، در اینجا تفاوت تطبیق مطرح 
و ۳ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان تفاوت تطبیق در آن لحاظ می شود که این امر 

بازنشستگی را هم در بر می گیرد.
وی درباره واکنش سازمان برنامه و بودجه،  گفت:رییس سازمان برنامه و بودجه 
در مجلس موضوع تفاوت تطبیق را پذیرفت. نماینده دولت در مجلس گفته بود 
که ما قول برای ۱۴۰۰ نداده ایم که من اعتراض کردم و گفتم رییس سازمان 
برنامه و بودجه با این امر موافقت کرد و رییس مجلس خطاب به نماینده دولت 
گفت با روسای قوا به نتیجه رسیدیم که این موضوع از شهریور امسال اجرایی 

شود و ۲۵ هزار میلیارد تومان دیگر نیز سال آینده در بودجه قرار بگیرد.
بودجه آموزش و پرورش ۱۳ درصد کل بودجه کل کشور است

منادی، بودجه آموزش و پرورش از ۸ درصد بودجه عمومی کشور ارزیابی کرد و 
گفت: گفته بودند ۱۳ تا ۱۴ درصد و حتی برخی اعلام کردند ۲۰ درصد بودجه 

آموزش و پرورش از محل بودجه عمومی تامین شود.
رییس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس یازدهم ادامه داد: ۲۵ هزار 
میلیارد تومان هم برای بودجه ۱۴۰۱ پیش بینی شده است و دولت در این لایحه 
بودجه آن را گنجانده است. بودجه آموزش و پرورش ۱۳ درصد کل بودجه کل 

کشور است و رشد و ارتقای خوبی پیدا کرد.
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سلامت

بهترین دم نوش ها برای فصول سرد فواید دارچین برای کاهش وزن
محققان دریافتند که افزودن یک پیمانه دارچین به رژیم غذایی روزانه 

می تواند به کاهش وزن و لاغری شما کمک کند.
یک قاشق چایخوری عسل و نصف قاشق چایخوری پودر دارچین که به 
یک فنجان آب جوش اضافه شود نیز می تواند به کاهش وزن شما کمک کرده 

و خطر ابتلا به بیماری های قلبی را کاهش دهد.
 فواید دارچین برای سلامتی

به گزارش علاج نیوز، دارچین سرشار از منگنز، آهن، کلسیم و فیبر است. از 
قرون وسطی برای درمان اسهال، سوء هاضمه و نفخ استفاده می شده است. 
علاوه بر این، از گسترش سلول های سرطانی، تشکیل زخم معده جلوگیری 
می کند و به درمان عفونت های باکتریایی کمک می کند. دارچین سطح قند 
خون را به همراه سطح کلسترول بد )LDL( کاهش می دهد در حالی که 
هیچ تاثیری بر کلسترول خوب )HDL( ندارد؛ بنابراین، برای بیماران قلبی و 
دیابت نوع ۲ مفید است. کاهش سطح قند خون و بهبود نسبت کلسترول به 
معکوس مقاومت به انسولین یا پیش دیابت کمک می کند. از آنجا که دارچین 
از نظر طعم شیرین است، میل به غذا های شیرین را که عموماً دیابتی ها را 

درگیر می کند، برطرف می کند.
دارچین و لاغری

و همزمان سطح  دارد  کننده  تنظیم  تأثیر  قند خون  بر سطح  دارچین 
انسولین را در بدن افزایش می دهد. این فعالیت بیولوژیکی انسولین را تقلید 
می کند و متابولیسم گلوکز را افزایش می دهد. از آنجا که سطح قند خون بالا 
می تواند منجر به افزایش ذخیره چربی در بدن شود، دارچین به جلوگیری 
از این افزایش ذخیره چربی کمک می کند و شما را قادر به لاغری می کند. 
علاوه بر این، بر نحوه متابولیسم قند در بدن تأثیر می گذارد و از تبدیل قند 
متابولیزه به چربی جلوگیری می کند. دارچین همچنین انتقال غذا از معده 
به روده را به تاخیر می اندازد. از این رو، احساس می کنید برای مدت طولانی 
تری سیر شده اید و کمتر غذا می خورید. این به کاهش وزن شما کمک 
می کند. دارچین همچنین به بدن کمک می کند تا کربوهیدرات ها را به طور 
مثرتری پردازش کند و این به شما در کاهش چند کیلوگرم کمک می کند. 
مطالعات نشان می دهد که چربی شکم نسبت به اثرات دارچین نسبت به 

سایر قسمت های بدن حساس تر است.
برای تهیه یک فنجان چای سالم و خوشمزه می توانید دارچین را به چای 
گیاهی اضافه کنید. از طرف دیگر، یک قاشق چایخوری دارچین به غلات 
صبحانه یا بلغور جو دوسر اضافه کنید، آن را روی نان تست خود بپاشید یا 
به فنجان قهوه صبح خود اضافه کنید. افزودن دارچین به غذا هایی مانند 
کره و پنیر و پای هایی مانند پای سیب و هلو طعم آن ها را افزایش می دهد. 
همچنین می توان آن را به آب میوه و آب سیب به همین منظور اضافه کرد. از 
طرف دیگر، می توانید کپسول دارچین را به عنوان جایگزین آسان تری برای 

موارد بالا استفاده کنید.
باید اطمینان حاصل کنید که دارچینی که استفاده می کنید تازه است. با 
این حال، دارچین به تنهایی نمی تواند به لاغری دائمی شما کمک کند. برای 
دستیابی به نتایج مطلوب در برنامه کاهش وزن، ضروری است که رژیم غذایی 
مغذی، اما کم عاری داشته باشید و به طور منظم ورزش کنید. گنجاندن یک 
قاشق چایخوری دارچین در رژیم غذایی روزانه شما قطعاً می تواند اشتهای 
شما را کاهش داده و به شما در کاهش وزن و حتی لایه های چربی در اطراف 

شکم کمک کند.

هندوانه ها توانایی هضم در شب و موقع خواب را ندارند و در نتیجه 
مشکلاتی برای معده در روز بعد، به وجود می آورد.

هندوانه جزء میوه هایی است که در فصل تابستان طرفداران بسیار زیادی 
دارد و همچنین خواص آن به حدی زیاد است که نمی توان از آن چشم 
پوشی کرد، اما جدیدا محققان به این نتیجه رسیده اند که بهتر است این 
میوه را شب ها قبل از خواب مصرف نکنید که به بهانه  نزدیک شدن شب 
یلدا در این قسمت به بررسی علت این موضوع خواهیم پرداخت که چه 

کسانی و چرا نباید شب یلدا هندوانه میل کنند. 
مشکلی که از آن صحبت می کنیم هضم با سرعت پایین این میوه 
می باشد که در طول خواب انجام می شود. هندوانه ها توانایی هضم شدن 
در شب و موقع خواب را ندارند و در نتیجه مشکلاتی را برای معده در روز 

بعد به وجود می آورد.
همچنین اثرات مضری نیز برای ادرار فرد دارد. مصرف هندوانه می تواند 
شب بعد شما را مدام به دستشویی بکشاند، به طوری که کلافه شوید.
همچنین مصرف چنین میوه های در شب باعث آشفتگی خواب می شود.

آیا هندوانه برای گرسنگی نیمه شب مناسب است؟
این میوه کالری بسیار پایینی دارد و مقدار زیادی از آن فقط ۲۰۰ کالری 
از آب هندوانه حاوی ۱۸۴ کالری  را وارد بدن شما می کند. ۴ فنجان 

می باشد و برای میان وعده و کاهش وزن گزینه مناسبی است. همچنین 
مصرف آن در نیمه شب مشکلی ندارد، مگر اینکه در خوردن آن زیاده روی 
کنید.مقدار کمی از هندوانه می تواند شکم شما را پر کند، پس اگر اصرار 
به مصرف آن در شب دارید، حتما از میزان کمی از آن استفاده کنید.راه 
دوم این است که سریع بعد از خوردن این میوه به رختخواب نروید و هر 
زمان که این میوه را شب هنگام مصرف کردید، چند ساعتی صبر کنید و 

بعد به رختخواب بروید.
مشکلات روده ای

میزان عنصر لیکوپن در هندوانه حدود ۳۰ گرم و یا بیشتر است که 
می تواند اثرات جانبی ناخوشایند را افزایش دهد.

با لیکوپن بالا می تواند  مصرف موادی مثل گوجه فرنگی و هندوانه 
مشکلات معده را به وجود بیاورد.

این افراد دو برابر بقیه در معرض مشکلات معده و روده مثل اسهال، 
حالت تهوع، استفراغ، نفخ و هضم نشدن غذا هستند.

هایپر کالمیا
مصرف خوراکی های حاوی پتاسیم بالا مثل هندوانه می تواند تاثیر منفی 
روی میزان پتاسیم روی خون بگذارد که به آن هایپر کالمیا می گویند. این 
مشکل باعث اثرات منفی قلبی عروقی می شود که سوزش معده و از 

دست دادن کنترل عضلات را نیز در پی خواهد داشت.کلیه ها نیز باید 
از پتاسیم ناخواسته در امان باشند تا دچار نارسایی نشوند. هندوانه نیز 
حاوی ۳۲۰ میلی گرم پتاسیم در هر ۲۸۰ گرم می باشد، یعنی هر فنجان 

آب هندوانه ۵۱۱ میلی گرم پتاسیم دارد.
واکنش های آلرژیک

مصرف هندوانه می تواند واکنش های آلرژیک را در افراد مخصوصا در 
فصل زمستان به وجود بیاورد و افرادی که در معرض آلرژی هستند، باید از 
این میوه تا حد ممکن دوری کنند، زیرا هندوانه حاوی آنزیم هایی است که 

آلرژی را شدید تر می کند.
افرادی که به خیار، هویج و کرفس آلرژی دارند، به احتمال زیاد به این 
ماده نیز آلرژی خواهند داشت. آلرژی به هندوانه در فصل زمستان یا 
هر فصل دیگری می تواند علائمی از جمله خارش، قرمزی، تورم، تاول، 

اسهال و یا آنافیلاکسی را در پی داشته باشد.
دیابت بارداری

طبق مطالعات انجام شده مصرف مقدار زیاد هندوانه در خانم های باردار 
می تواند قند خون آن ها را تا حد زیادی بالا ببرد. خانم ها در دوران حاملگی 
از لخاظ جسمی و روحی ناپایدار هستند و مصرف هندوانه بیش از بقیه 
قند خون را بالا می برد و باعث دیابت می شوند.علاوه بر آن نیز می تواند 

مشکلاتی مثل دل درد شدید و اسهال را نیز در پی داشته باشد.
مصرف هندوانه جای زیادی را در معده شما اشغال می کند و بنابراین 
مکان کافی را برای مواد مغذی باقی نمی گذارد و پس مصرف آن اصلا 

برای جنین مناسب نیست.
کاهش فشار خون

خوردن هندوانه مخصوصا در شب می تواند تا حد زیادی سطح فشار 
خون را پایین بیاورد و در نتیجه اگر فشار خون شما پایین است، این میوه را 

مخصوصا در شب استفاده نکنید.
مضر برای افراد مبتلا به دیابت

زمانی که به انسولین مقاوم هستید، قند خون شما مدام بالا و پایین 
تولید  بیشتری  انسولین  گلوکز،  کمبود  هنگام  نیز  سلول ها  می شود. 
می کنند و قند خون و گلوکز هر دو در خون باقی می مانند و افزایش سطح 
قند خون می تواند روی عملکرد افراد مبتلا به دیابت تاثیر منفی بگذارد.

هندوانه نیز قند طبیعی دارد که برای افراد با قند خون بالا مضر است.
افراد دچار مشکلات طحال

برخی از افراد پس از خوردن هندوانه دچار مشکل طحال می شوند. این 
مشکل در آنان با علائمی مانند احساس درد یا نفخ در محل چپ شکم و 

ایجاد تیرگی در رنگ بدن یا سفیدی چشمان همراه است.
بهترین زمان خوردن هندوانه

بهترین زمان خوردن هندوانه بین دو وعده غذایی یعنی سه ساعت بعد 
از غذا و یک ساعت قبل از غذا می باشد. سعی کنید هندوانه را پس از 
غذا و یا هنگام تشنگی و یا ناشتا مصرف نکنید، چون مضر است و باعث 

اختلال هضم می شود.
مصرف هندوانه برای افرادی که دارای بدنی لاغر، خشک و گرم هستند، 

مفید است.

بهترین زمان خوردن هندوانه چه وقت است؟

رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناسی دانشگاه علوم پزشکی شهید چهکسانینبایدشبیلداهندوانهمیلکنند
بهشتی مطرح کرد:

 شباهت و تفاوت اُمیکرون
 با سرماخوردگی

چندهفته ای می شود که موارد سرماخوردگی و ابتلا به آنفلوآنزا در کشور روند 
افزایشی به خود گرفته است؛ این اتفاق به معنی واردنشدن ویروس اُمیکرون به 
کشور نیست بلکه به این معنی است که در نمونه های آزمایش شده هنوز موردی 

تأیید نشده است.
تازه ترین مطالعات هم نشان می دهد که ابتلا به اُمیکرون نشانه هایی شبیه 
از  گلودرد  و  خستگی  سردرد،  عطسه،  بینی،  آبریزش  دارد.  سرماخوردگی  به 
نشانه های کرونای اومیکرون است و در سرماخوردگی های معمول چنین علائمی 
شایع است، اما به گفته پزشکان با بروز این علائم ضرورت دارد بیمار به پزشک 
مراجعه کند و در صورت نیاز تست کرونا بدهد تا در صورت ابتلای قطعی به کرونا 

زمان طلایی برای درمان از دست نرود.
 در ابتدای شیوع اُمیکرون در آفریقای جنوبی اطلاعاتی از جمله کاهش سرایت 
کرونا با این سویه جدید منتشر می شد، اما تجربه کشور هایی از جمله انگلیس 
نشان می دهد که تاکنون کاهش شدت بیماری با این واریانت جدید نسبت به سویه 
دلتا وجود نداشته است. سرعت انتقال اُمیکرون چند برابر دیگر سویه ها از جمله 
دلتاست و هر کشوری که ورود آن را تأیید کند، به احتمال زیاد با افزایش موارد ابتلا 

هم مواجه خواهد بود.
 داده ها حاکی از آن است که تاکنون تفاوتی در کاهش شدت بیماری با واریانت 
جدید نسبت به سویه دلتا وجود نداشته و به همین دلیل همچنان بهترین گزینه 
برای مقابله با بیماری با هر نوع سویه جهش یافته جدیدی، رعایت پروتکل های 
بهداشتی است. توصیه این است که همچنان مدارس به صورت آنلاین برگزار 
و تجمعات غیرضروری هم حذف شود. همچنین واکسیناسیون با سرعت ادامه 

داشته باشد و اقدامات جدی درباره واکسن نزده ها صورت بگیرد. 
ابتلا به آنفلوآنزا و کرونا قابل تشخیص است

 نکته دیگر شباهت زیاد نشانه های ابتلا به سرماخوردگی یا آنفلوآنزا و اومیکرون 
است و این تصور را ایجاد کرده که تمام موارد آنفلوآنزا، همان اومیکرون است. البته 
طلعت مختاری آزاد، رئیس آزمایشگاه ملی آنفلوآنزا و عضو کمیته ملی واکسن 
کووید-۱۹، این موضوع را تأیید نمی کند: »آنفلوآنزا و کرونا دو ویروس جدا از هم 
هستند و تجهیزات تشخیص این دو بیماری در آزمایشگاه های کشور وجود دارد. 
بر این اساس نمی توان ادعا کرد که فرد مبتلا به سرماخوردگی یا آنفلوآنزا به کرونای 

تشخیص داده نشده مبتلاست؛ چرا که در آزمایش ها از هم تفکیک می شوند.« 
به گفته این مسؤول، سویه اُمیکرون قابل تشخیص است: »مهم نیست فرد 
زمان  در  آن  و درمان  بیماری  بلکه تشخیص  به کدام سویه کرونا مبتلا شده، 
مناسب اهمیت دارد. کرونا و آنفلوآنزا هر دو بیماری ویروسی اند، اما هر کدام 
باید روند درمانی خودشان را طی کنند. البته هر دو بیماری تنفسی هستند و 
رعایت پروتکل های بهداشتی یکسان از جمله استفاده از ماسک و حفظ فاصله 
فیزیکی با هدف جلوگیری از انتقال آلودگی به دیگران توصیه می شود.«  علیرضا 
ناجی، رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناسی بیمارستان مسیح دانشوری، تأکید 
می کند که نباید نسبت به اُمیکرون رفتار ساده انگارانه ای داشت. این ویروس 
خطرناک است وقتی گستردگی اُمیکرون زیاد شود، می تواند خطرناک باشد؛ 
زیرا ایمنی گریزی و سرعت انتقال آن بالاست. در کنار این ها احتمال زیادی برای 
ایجاد جهش های دیگر و شدت گرفتن بیماری وجود دارد و تمام این موارد باید 
جدی گرفته شود.  وی افزود: شاید بهتر است، بدترین سناریو در مورد واریانت 
جدید در نظر گرفته شده و اقدامات لازم برای جلوگیری از انتشار آن انجام شود: 
»مطالعات در انگلستان نشان می دهد که اگر اقدامات لازم درباره این سویه صورت 
نمی گرفت، احتمال وقوع ۲۵ تا ۷۵ هزار مرگ ناشی از اُمیکرون وجود داشت.   
سرعت انتقال و شیوع این سویه از دلتا هم بیشتر است. از طرف دیگر، به استناد 
مطالعات، میزان گریز از سیستم ایمنی در این سویه بیشتر از سویه دلتاست. این 
ایمنی گریزی هم شامل افرادی می شود که بر اثر بیماری و عفونت طبیعی، ایمنی 
پیدا کرده و هم افرادی که واکسن زده اند.  رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناسی 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی افزود: ایمنی بخشی دوز سوم در مورد تمام 
واکسن ها مؤثر است و تزریق آن باید جدی گرفته شود. ترتیب اثربخشی واکسن ها 
در برابر سویه اُمیکرون به ترتیب میزان اثر بخشی در برابر اومیکرون، مدرنا و فایزر، 
اسپوتنیک وی، آسترازنکا و سینوفارم است، اما هرکدام می توانند اثربخشی نسبی 
در دُز سوم در برابر این سویه هم داشته باشند.  وی با اشاره به اینکه احتمال ابتلا 
به عفونت مجدد بر اثر اُمیکرون نسبت به دلتا ۲ و ۳ دهم تا ۸ برابر بیشتر است 
تأکید کرد: روش درمان واریانت اُمیکرون به روش سابق است و تفاوتی با سویه های 
دیگر ندارد، اما نگرانی دیگر در مورد این سویه، گردش همزمان آن با سویه دلتاست 
که امکان ایجاد سویه نوترکیبی را در انسان و حیوانات می دهد که این موضوع 
می تواند خطرناک باشد. هر چند که هم اکنون آمار دقیقی از شیوع اُمیکرون در 

دنیا و ترکیب سویه ها وجود ندارد.«

متخصص قلب و عروق :
افراد دارای فشار خون چه نمکی مصرف کنند؟ 
متخصص قلب و عروق با اشاره به اینکه ضربان طبیعی قلب بین ۶۰۰ تا ۱۰۰ 
است گفت: افرادی که بدن سالمی دارند و حتی در ورزشکاران این تعداد می تواند 

۵۰ تا ۵۵ باشد و در ورزشکاران حرفه ای می تواند به ۴۵ تا ۵۰ ضربان برسد. 
سیدعلی جمالیان متخصص قلب و عروق گفت: اگر سیستم تصفیه کلیه ها سالم 
باشد نباید با خوردن یا نخوردن نمک، تعادل الکترولیت های بدن به هم بخورد. اگر 
فشار خون فردی با خوردن نمک بالا رود و با نخوردن آن مقدار سدیم کاهش یابد 
حتما آن فرد مشکل کلیوی یا غدد فوق کلیوی دارد و باید به پزشک مراجعه کند و از 
داروهای کمکی که تعادل را برقرار می کنند استفاده کند. وی به افرادی که در حالت 
طبیعی فشار خون بالا دارند توصیه کرد: برای خوشمزه کردن غذاها از نمک های 
کم سدیم و نمک های حاوی پتاسیم استفاده کنند تا اختلالات الکترولیتی بدنشان 
به حداقل برسد. دکتر جمالیان در پاسخ به اینکه اگر فردی گشادی دریچه میترال و 
فشار خون بالا داشته باشد باید چه کاری انجام دهد؟ گفت: اندازه گیری کراتین و 

کلیه ها برای تشخیص مهم هستند.
 اما در مجموع اگر این افراد مشکل خاصی نداشته باشند باید از داروهایی مثل 
لوزارتان استفاده کنند تا فشار کمتری به بطن چپ و دریچه میترال وارد شده و از 
نارسایی بیشتر دریچه میترال جلوگیری شود اما به هر ترتیب کنترل فشار خون 
موجب کم شدن فشار بر روی دریچه میترال می شود و از نیاز به تعویض احتمالی 
دریچه میترال می کاهد. وی گفت: ضربان طبیعی قلب بین ۶۰۰ تا ۱۰۰ است. 
اما افرادی که بدن سالمی دارند و حتی در ورزشکاران این تعداد می تواند ۵۰ تا ۵۵ 
باشد و در ورزشکاران حرفه ای می تواند به ۴۵ تا ۵۰ ضربان برسد. اگر افراد علامتی 
نداشته باشند نشان از سالم بودن قلب آنها است اما اگر قلب مشکل پیدا کند 
می تواند با علائمی همچون سرگیجه و افت فشار خود را نشان دهد. این متخصص 
قلب و عروق کشورمان در خصوص درمان افرادی که تری گلیسیرید و کلسترول 
بالایی دارند گفت: اگر کلسترول بدن به نسبت تری گلیسیرید بالا باشد از خانواده 
استاتین ها برای کاهش استفاده می شود و اگر تری گلیسیرید نسبت به کلسترول 

بالا باشد برای کاهش آن باید از خانواده فیبرات ها و امثالهم استفاده کرد.



دوشنبه-29 آذر ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 45415 اجتماعی

با اهدای نشان فاطمی انجام شد؛

تقدیر آیت الله سعیدی
 از پدر چهار شهید عراقی

تولیت حرم مطهر کریمه اهل بیت)س( از پدر عراقی که در مسیر خدمت به زائران 
ایرانی اباعبدالله الحسین)ع( چهار فرزند خود را از دست داده است با اهدای نشان 

فاطمی تقدیر کرد.
آیت الله سیدمحمد سعیدی پیش از ظهردیروز در دیدار حاج حیدر ابولیث، شیخ 
قبیله زیداوی بصره که چهار فرزند خود را در راه خدمت به زائران اربعین از دست داده 
است، اظهار کرد: در دادن اولاد در راه خدا برکاتی است که نتایج آن هم در دنیا و هم 

در آخرت به انسان می رسد.
وی با بیان اینکه در روایت داریم کسانی که در دوران غیبت فرزندی را از دست می 
دهند از کسانی که در دوران حضور امام فرزندشان را از دست می دهند اجر بیشتری 
می برند، گفت: از این رو است که در شهادت به مصیبت دیده هم تبریک می گویند 
و هم تسلیت زیرا تبریک به خاطر مقامات معنوی است و تسلیت به خاطر مصیبتی 

که در ظاهر به آنها رسیده است.
تولیت آستان مقدس بانوی کرامت با اشاره به این سخن حضرت زینب سلام الله 
علیها که بعد از دیدن آن همه مصیبت فرمودند من چیزی جز زیبایی ندیدم، افزود: 
مصیبتی که انسان در راه خدا می بیند اگر با صبر همراه باشد باعث کرامت انسان می 
شود مانند حضرت ابراهیم)ع( که به فرمان خداوند فرزند خود را می خواستند ذبح 
کنند و نمی دانستند که این ذبح صورت نخواهد گرفت و همین که از فرزند خود در راه 

خدا گذشتند خداوند به ایشان کرامت و بزرگی داد.
وی ادامه داد: خداوند بندگانش را به اندازه صبرشان امتحان می کند بنابراین از 
دست دادن چهار فرزند در راه خدا و ادامه دادن این مسیر و خارج نشدن از مسیر حق 

نشانه صبر بالای شما است که مورد رضای خداوند است.
سعیدی با اشاره به اینکه موکب فقط جای استراحت و غذا خوردن نیست، گفت: 
موکب باید محل عبرت گیری و کسب معارف باشد و شما هم می توانید با نصب 
عکس فرزندان شهید خود و نوشتن راهی که آنها در آن مسیر به شهادت رسیدند 

یاد، نام و عقیده فرزندان خود را به زائران و علاقه مندان به اهل بیت تسری دهید.
در ادامه این دیدار نیز حاج حیدر ابولیث به نحوه به شهادت رسیدن فرزندان خود 
برای پذیرای از زائران امام حسین علیه السلام اشاره کرد و گفت: ما نه تنها با زبان می 
گوییم پدر و مادر و فرزندانم فدای اباعبدالله)ع( بلکه در عمل هم فدای ایشان می 

شویم و این راه را ادامه می دهیم.
وی گفت: من بعد از این که این مصیبت را دیدم سه روز بعد موکب خود را برپا کردم 
و به بهترین وجه از زائران اباعبدالله علیه السلام پذیرایی کردم و در حالی که برخی 
افراد حتی به من طعنه هم می زدند که تا کی می خواهی همه چیز خود را در این راه 

بدهی من این موکب و پذیرایی را ادامه دادم.
شیخ قبیله زیداوی بصره ادامه داد: حتی در ابتدا می خواستم خانه ای که این 
اتفاق در آن افتاد را بفروشم ولی اکنون به خاطر نشانه هایی که از اهل بیت )ع( در 
زندگی خود دیدم می خواهم آن خانه را حسینیه کنم و نام آن را هم حسینیه شهدای 
خدمت به اباعبدالله)ع( بگذارم تا راه شهدایی که برای خدمت به زائران اربعین داده 

ام همیشه زنده بماند.
وی خاطرنشان کرد: ۴ فرزند من به نام های رقیه، لیث، حسین و زینب در مسیر 

پذیرایی از زائران ایرانی دچار سانحه برق گرفتگی شده و به شهادت رسیدند.
گفتنی است: در پایان این دیدار با اهدای نشان فاطمی حرم مطهر بانوی کرامت از 

این پدر شهید تجلیل به عمل آمد.
  

مسئول واحد لجستیک پست استان قم خبرداد:

رشد ۲۰درصدی خدمات لجستیک
 پست قم

مسئول واحد لجستیک پست قم استقبال روزافزون مردم از این خدمات را مورد 
توجه قرار داد و گفت: خدمات لجستیک پست قم در هشت ماهه سال جاری نسبت 

به مدت مشابه سال قبل ۲۰ درصد رشد کرده است. 
امیرحسین رضایی در گفت و گویی، با بیان ظرفیت های لجستیک در پست استان 
بیان کرد: تمامی قراردادها پس از انعقاد در اداره بازاریابی پست استان قم، از مبدا 
تحویل گرفته می شوند و پس از بسته بندی استاندارد و اجرای عملیات پستی بر روی 

مرسولات، به سراسر کشور و به آدرس گیرندگان ارسال می شود.
رضایی ادامه داد: هم اکنون شرکتها، کارخانجات و تولیدی های بزرگی با پست 
استان قرارداد دارند که بخشی از آنها بسته بندی شان را در مبدا و با استانداردهای 

پست انجام می دهند و بخش دیگر در واحد لجستیک صورت می پذیرد.
وی افزود: مشتریانی که روزانه بالای ۱۰ فقره مرسوله داشته باشند، بدون نیاز به 
حضور در باجه های پستی می توانند بعد از انعقاد قرارداد در اداره بازاریابی پست 
استان، از خدمات ویژه لجستیک بهره مند شوند. همچنین در زمینه انبارداری 
قراردادهایی داریم که طرف های قرارداد کالاهای خود را در انبارهای لجستیک 
پست استان دپو نموده اند و مستقیما سفارشات خود را از طریق ما ارسال می کنند.

مسئول واحد لجستیک پست استان قم استقبال روزافزون مردم از این خدمات را 
مورد توجه قرار داد و گفت: خدمات لجستیک پست قم در هشت ماهه سال جاری 

نسبت به مدت مشابه سال قبل ۲۰ درصد رشد کرده است.
رضایی ادامه داد: در واحد لجستیک، تعامل دوطرفه و سازنده ای بین طرف 
های قرارداد و پرسنل پست برقرار است، این موضوع موجب رضایتمندی و افزایش 
ضریب نفوذ و بهره مندی از لجستیک در بین تعداد زیادی از صاحبان کسب و کار و 
تولیدکنندگان گردیده است به گونه ای که امروزه شاهد رشد چشمگیر ترافیک این 

واحد هستیم.
وی عنوان کرد: یکی از مهمترین مباحثی که در واحد لجستیک پست استان 
قم صورت می پذیرد، ارسال مجلات و مطبوعات است. به لحاظ اهمیت شهر قم 
به عنوان مرکز چاپ و نشر کتب، مجلات و مطبوعات مذهبی، تمهیداتی در این 

خصوص در واحد لجستیک انجام گرفته است. 
مسئول واحد لجستیک پست استان قم ابراز کرد: دستگاه های شیرینگ پک 
در هر ساعت ۳ هزار و ۶۰۰ مجله را با سلفون بسته بندی می کنند. دستگاه های 
تسمه کشی کارتن های حاوی کتب را با بهترین کیفیت محفوظ می نمایند و دیگر 
تجهیزات مستقر در این واحد که در راستای افزایش سرعت و کیفیت عملیات پستی 

تهیه گردیده است.
رضایی اظهار کرد: بطور متوسط ماهانه ۳ هزار و ۵۰۰ فقره بسته بندی در این واحد 
بصورت تخصصی صورت می پذیرد، همچنین ماهانه ۴ تا ۶ هزار جلد مجله نیز در 

این واحد بسته بندی می شود.
با  کار  و  کسب  صاحبان  و  ها  تولیدی  اقتصادی،  های  بنگاه  کرد:  عنوان  وی 
بهره گیری از فعالیت ها و خدمات لجستیکی کارآمد، علاوه بر اینکه می توانند در 
گسترش بازار محصولات خود در سطح ملی به  صورت موفق عمل کنند، از این 

توانایی نیز برخوردار هستند که توان رقابت پذیری و تجارت خود را افزایش دهند. 
رضایی در پایان گفت: زیرساخت های لجستیکی کارآمد به واسطه کاهش قیمت 
تمام شده محصول و کاهش اختلاف قیمت میان تولیدکننده و مصرف کننده، منجر 

به افزایش رفاه هر دو طرف و شکوفایی اقتصادی می شود.

مدیر معارف قرآن و عترت آستان قم خبرداد:

حمایت پژوهشکده علامه طباطبایی)ره( از 
چاپ و نشر آثار پژوهشی دینی

مدیر معارف قرآن و عترت آستان قم از حمایت پژوهشکده علامه طباطبایی)ره( از 
چاپ و نشر آثار پژوهشی متناسب با اولویت های این پژوهشکده با هدف نشر شایسته 

معارف قرآن و اهل بیت)ع( خبر داد.
حجت الاسلام علی قاسمی با اشاره به فعالیت های پژوهشی در آستان مقدس بانوی 
کرامت، اظهار کرد: رسالت پژوهشکده آستان مقدس تهیه و تولید محتوا برای زائران و 

مجاوران در عرصه ها و موضوعات مختلف دینی است.
وی با اشاره به موضوعاتی که در اولویت کار پژوهشکده آستان مقدس فاطمی قرار 
دارد، گفت: موضوعات مرتبط با زائران، معارف قرآن و اهل بیت)ع( در حوزه های 
مختلف تربیت و سبک زندگی اسلامی، زن و خانواده، شخصیت شناسی و جایگاه 
علمی، معنوی و ولایی حضرت معصومه سلام الله علیها، و موضوعات مرتبط با حرم و 

زیارت از اولویت های پژوهشی پژوهشکده آستان مقدس بانوی کرامت است.
مدیر معارف قرآن و عترت آستان قم ادامه داد: همچنین تبیین اصول، مبانی، 
دستاوردها و رویش های انقلاب اسلامی، سیاست های نظام مقدس جمهوری اسلامی 
به ویژه ترویج فرهنگ جهاد، شهادت، مقاومت و استکبار ستیزی و نقد و پاسخ گویی 
به شبهات رایج اعتقادی به ویژه القائات نادرست وهابیت از دیگر اولویت های پژوهشی 

است که در قالب آثار مکتوب به مخاطبان ارائه می شود.
وی افزود: اولین مخاطبان ما در تولید آثار مکتوب عموم زائران به ویژه کودکان، 
نوجوانان و جوانان و مخاطب دوم ما زائران غیرایرانی و گردشگران خارجی هستند که 
تلاش می کنیم آثاری را به زبان های مختلف متناسب با فراوانی حضور هر زبان تولید و 

در اختیار زائران قرار دهیم.
قاسمی گفت: سازوکاری که برای تولید محتوا دراداره پژوهش آستان مقدس وجود 
دارد به این ترتیب است که شورای پژوهش و تولید آثار به صورت منظم جلساتی تشکیل 
می دهد و موضوعات پژوهشی در آن شورا مطرح و تصویب می شود و برای تولید اثر به 

پژوهشگران داخل و بیرون از آستان ارائه می شود.
وی اضافه کرد: پژوهشکده آستان در قالب اولویت های مذکور از آثار فاخر پژوهشگران 
بیرونی که تا کنون به چاپ نرسیده است استقبال می کند و اگر از محتوای علمی 

مناسب برخوردار بود در انتشارات این آستان به چاپ می رساند.
مدیر معارف قرآن و عترت آستان قم تأکید کرد: نویسندگان حوزوی و دانشگاهی می 
توانند با مراجعه به پژوهشکده علامه طباطبایی آثار خود را ارائه دهند و در صورت تأیید 

محتوای اثر، انتشارات آستان از چاپ و نشر آن کتاب حمایت می کند.
 

سخنگوی حوزه علمیه قم خبرداد:

تشکیل کمیته مقابله با آسیب های اجتماعی 
در حوزه های علمیه

سخنگوی حوزه علمیه قم از تشکیل کمیته مشترک حوزه های علمیه و وزارت کشور 
برای پیگیری و کاهش آسیب های اجتماعی خبر داد.

حجت الاسلام محمدرضا برته با اشاره به اینکه از ۶ سال قبل تفاهم نامه ای بین وزارت 
کشور و حوزه های علمیه با هدف پیشگیری و کاهش آسیب های اجتماعی در جریان 
است، گفت: مقرر شد که کمیته ای تخصصی با هدف افزایش آگاهی، انتقال دانش، 
معرفت و اصلاح اجتماعی در خصوص مشکلات اجتماعی، روانی، اخلاقی تربیتی 

تشکیل شود.
وی با بیان اینکه مقرر شد مبلغان حوزه علمیه در یک تعامل مشترک در جوامع هدفی 
که با آسیب های اجتماعی مختلف مواجه هستند به تناسب آموزش های لازم را طی 
کنند، گفت: این مبلغان آموزش دیده با استقرار در مکان های مشخص شده خدمت 
رسانی های لازم را با هدف پیشگیری و کاهش آسیب های اجتماعی در دستور کار 
دارند. حجت الاسلام برته از سازمان دهی ۲۰ هزار طلبه در قالب گروه های جهادی 
در حوزه بهداشت و درمان، فرهنگی، زیست محیطی خبر داد و افزود: در حال حاضر 
۲۶۷ گروه جهادی مدرسه محور و هزار گروه جهادی طلبگی در عرصه های مختلف 

فرهنگی، اجتماعی و عمرانی در حال فعالیت و خدمت رسانی هستند.
وی شعار امسال حوزه های علمیه را »جهاد، اجتهاد و خدمت« عنوان کرد و گفت: 
دبیرخانه گروه های جهادی حوزه های علمیه، با گروه های جهادی فعال در سراسر 
کشور ارتباطی منطقی دارد. سخنگوی حوزه علمیه، افزود: این گروه ها با ارتقاء دانش 
و مهارت در زمینه های مختلف عمرانی، اجتماعی و فرهنگی به کار گیری خواهند شد.

 
رئیس اتحادیه آجیل و خشکبار قم پاسخ داد:

چرا آجیل شب چله گران است؟
رئیس اتحادیه آجیل و خشکبار قم گفت: قیمت آجیل از یک ماه گذشته تاکنون به 

شدت افزایش پیدا کرده است اما دلیل آن نزدیک شدن به شب یلدا نیست.
آقا میرحسینی رئیس اتحادیه آجیل و خشکبار قم در گفت وگو با ایسنا در رابطه با 
قیمت این محصول در آستانه شب یلدا بیان کرد: امسال از یک ماه پیش رصد قیمت ها 
را شروع کردی؛ طبق مشاهدات ما قیمت آجیل از یک ماه گذشته تاکنون به شدت 

افزایش پیدا کرده است اما دلیل آن نزدیک شدن به شب یلدا نیست.
وی در بیان دلیل این افزایش قیمت توضیح داد: افزایش قیمت آجیل و خشکبار 
در یک ماه گذشته دلایل متعددی داشته که از مهم ترین آن ها می توان به جلوگیری 
از واردات این محصول اشاره کرد. آقامیرحسینی ادامه داد: با خشک سالی پیش آمده 
خشکبار ایران به تنهایی نمی تواند بازار را تأمین کند به همین دلیل قیمت ها روزبه روز 
در حال افزایش است به طوری که به عنوان مثال بادام هندی در چند وقت گذشته 
به کیلویی ۳۲۰ هزار تومان هم رسید. وی با اشاره به اینکه قیمت آجیل بسته به نوع 
محصول استفاده شده در آن متفاوت است گفت: قیمت آجیل مخلوط امسال از ۱۳۵ 
تا ۳۹۰ هزار تومان است که امیدواریم تا شب یلدا به بیش از این قیمت نرسد البته 
اگر آجیل خارجی وارد بازار شود قیمت ها شکسته می شود.   رئیس اتحادیه آجیل و 
خشکبار قم با تأکید بر اینکه قدرت خرید مردم در زمینه آجیل بسیار پایین آمده و تقاضا 
کم است بنابراین کمبودی هم وجود ندارد گفت: فروشندگان صنف آجیل و خشکبار 
همه از کسادی بازار آجیل و خشکبار می گویند؛ پیک مصرف آجیل به واسطه یلدا و 
عید نوروز سه ماهه آخر سال است که امسال قدرت خرید در این برهه هم پایین است.

 
روابط عمومی پزشکی قانونی استان قم اعلام کرد: 

جابه جایی مرکز رسیدگی به تصادفات 
جرحی پزشکی قانونی قم

مرکز شماره ۳ پزشکی قانونی قم که وظیفه رسیدگی به تصادفات جرحی را بر عهده 
داشت به ساختمان ستادی اداره کل پزشکی قانونی استان انتقال یافت.

به گزارش  روابط عمومی پزشکی قانونی استان قم اعلام کرد: مرکز شماره ۳ پزشکی 
قانونی قم که وظیفه رسیدگی به امور مرتبط با تصادفات جرحی را بر عهده دارد در 

محل ساختمانی ستادی اداره کل پزشکی قانونی استان انتقال یافته و تجمیع شد.
بر اساس این اطلاعیه تمامی مراجعه کنندگان اعم از مراجعان جدید یا افرادی که 
از قبل در این مرکز پرونده داشتند، از این پس برای پیگیری امور خود باید به محل 
جدید این مرکز واقع در بلوار شهید خداکرم، رو به روی پردیس فارابی دانشگاه تهران 
مراجعه کنند. فعالیت مرکز شماره ۳ پزشکی قانونی قم که پیش از این در محل مجتمع 
رسیدگی به جرائم رانندگی)تصادفات( مستقر بود به رسیدگی به پرونده تصادفات 

جرحی اختصاص دارد.
 

به همت اداره خیرین سلامت دانشگاه علوم پزشکی؛

شورای وقف و سلامت استان قم تشکیل شد
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: با هدف تعامل دو سویه بین دانشگاه علوم 
پزشکی و اداره کل اوقاف و امور خیریه استان در حوزه های وقف، منافع و انتفاعات 

وقف و ترویج فرهنگ وقف و سلامت؛ شورای وقف و سلامت استان تشکیل شد.
دکتر قدیر اظهارداشت : شناسایی، حفظ و احیای موقوفات بهداشتی، درمانی، 
آموزشی و پژوهشی در حوزه سلامت با هدف عمل به نیت واقفین نیک اندیش، 

براساس نیازهای حوزه های مختلف سلامت از برنامه های عملیاتی این شورا است.
وی  افزود: هم اکنون بسیاری از اماکن بهداشتی، درمانی بانیت فاخر خیرین و 

واقفین ساخته و فعال می باشد.



والدین به طور ناخواسته گاهی با رفتار هایی که انجام می دهد باعث سرکوب اعتماد 
به نفس کودکان می شوند.

اعتماد به نفس یکی از شاخص های مهم در رشد شخصیت فرزندان ما است. والدین 
به طور ناخواسته گاهی با رفتار هایی که انجام می دهد  باعث سرکوب اعتماد به نفس 
کودکان می شوند. نداشتن اعتماد به نفس شاید در زمان کودکی تاثیر مشهودی در 
زندگی فرزندانمان نداشته باشد اما در آینده زندگی و موفقیت آنها را  به طور کامل تحت 
تاثیر قرار می دهد تا جایی که شاید سرنوشت خوبی را در انتظار نداشته باشد. دوران 
کودکی فرصت مهمی برای تثبیت اعتماد به نفس فرد است در این دوران اگر والدین به 
نیازهای فرزندشان به صورت درست پاسخ دهند و با فرزنداشان به شکل صحیح برخورد 

کنند می توانند فرزندان با اعتماد به نفسی را تربیت کنند. 
در این باره با حامد امامی نژاد کارشناس مسائل خانواده گفت وگو کرده ایم و مطالبی 
که در ادامه خواهید خواند توصیه های این کارشناس در رابطه با ایجاد حس  اعتماد 

به نفس در کودکان است.
والدین گرامی اعتماد به نفس فرزندتان را از بین نبرید!

»ازاین طرف خیابان راه نرو! اینجوری غذا نخور! دستت را به این میله بگیر تا نیفتی! 
گل را اینجوری نقاشی بکش! این لباس را نپوش!« همین حالا از خودمان بپرسیم 
چقدر در طول روز از این جملات استفاده می کنیم و چقدر به بچه ها امر و نهی می 
کنیم؟ شاید باید به خودمان یادآور شویم که با هر کدام از این جمله ها چه بلایی بر 
سر کودکان می آوریم. با این رفتار ، به طور مداوم این پیام را به فرزندمان منتقل می 
کنیم که نمی داند، نمی تواند و قادر نیست. در نتیجه فرزندی تربیت می کنیم که حتی 
نمی تواند کار های شخص اش را انجام دهد. چرا که همیشه اضطراب دارد، با انجام هر 
کاری بازخورد مناسبی از سوی ما دریافت نکند. اگر از همین سنین کودکی رعایت 
نکنیم آثارش را در آینده ای نه چندان دور مشاهده خواهیم کرد و کودک ما تبدیل به 
نوجوانی می شود که اعتماد به نفس خیلی کمی دارد.نداشتن اعتماد به نفس می تواند 
زمینه ساز مشکلات زیادی در زندگی شود و عملکرد انسان را تحت تاثیر قرار می دهد. 

رفتارهایی که نباید انجام دهیم 
1- کودک را تهدید به دوست نداشتن نکنیم و در هیچ شرایطی از جمله هایی مثل 

»دیگر دوستت ندارم«، »دیگر فرزند من نیستی« و... استفاده کنیم. 
٢-از جملات منفی مثل »بچه ی بد«،»دست نزن«، »لجباز « استفاده نکنیم این 

جملات تاثیر نامطلوبی در اعتماد به نفس کودکان دارد.
٣-علت رفتار های کودکان را از آنها نپرسیم، مثلا نگوییم چرا این کار را کردی؟ به او 

توضیح دهیم که کار درستی انجام نداده.
4-کودکان را نصیحت نکنیم و از صحبت های طولانی و توضیحات اضافی خودداری 

کنیم. 
5-اگر کار اشتباهی انجام داده اند رفتار کودک را مود بررسی قرار دهیم و شخصیت 

اش را زیر سوال نبریم. 
چطور متوجه شویم کودک ما اعتماد به نفس ندارد؟

داشتن اعتماد به نفس یا عدم آن از رفتار کودکان مشخص است معمولا کودکانی که 
اعتماد به نفس کمی دارند رفتارهایی مطابق موارد زیر انجام می دهند. 

1- کودک تلاشگر نیست و به دلیل اینکه احساس درماندگی در انجام کار هایش دارد 
از انجام کار یا  چالشی فرار می کند. 

٢-مدت کمی پس از اینکه کار یا بازی را شروع می کند از بازی خسته می شود و از 
انجام آن کار دست می کشد. در واقع اولین نشانه ی ناامیدی باعث می شود کودک 

تسلیم شود. 
٣-وقتی احساس می کند دربازی شکست می خورد دروغ می گوید و یا تقلب می 

کند. 
4-شکست هایش را در بازی ها با جمله ی »من این بازی را دوست ندارم« توجیه 

می کند تاسرزنش دیگران را کم کند.
5-به فعالیت هایی که در طول روز انجام می داده و از انجام آنها لذت می برده کمتر 

علاقه نشان می دهد و یا علاقه اش را ابراز نمی کند.
٦-از نظر اجتماعی عقب نشینی می کند و دوست هایش را از دست می دهد و یا کمتر 

با آنها ارتباط می گیرد. 
7-با جمله هایی مثل »کسی من را دوست ندارد«، »هیچ کس  از من خوشش نمی 

آید«، » من زشتم« و..از خودش انتقاد می کند.
8- نسبت به نظرات دیگران درباره ی خودش نگران است و ترس دارد و نظر دیگران 

بیش از حد روی او تاثیر خواهد گذاشت. 

 نقش خانواده در اعتماد به نفس کودکان 
فرض کنید لیوان از دست کودک تان روی زمین می افتد و می شکند اگر شما به 
عنوان والدین آن کودک رفتار تندی داشته باشید و با گفتن »دوباره چیکار کردی بی 
عرضه؟« سرزنش کنید.کودک شما اعتماد به نفسش را از دست می دهد اما اگر به او 
بگویید که همراه شما کمک کند و تکه های لیوان را از روی زمین جمع کنید این نه 
تنها باعث افزایش و حفظ اعتماد به نفس کودک می شود بلکه قدرت مدیریت بحران 
آن را نیز افزایش می دهد. در مثال دیگری زمانی که یک کودک پاسخ سوال ساده ای 
را نمی داند خانواده ای که نسبت به اعتماد به نفس فزندشان دغدغه مند نیستند با 
گفتن »وای تو چقدر خنگی« احساس بدی به آن منتقل می کنند اما در مقابل اگر به 
او بگوییم که می توانیم با هم پاسخ سوال هایش را پیدا کنیم کودکی با اعتماد به نفس 

بالا تربیت خواهیم کرد. 
حواس مان باشد به عنوان والدین کودکان وقتی آنها از حضور در جمع خجالت 
می کشند و کنار ما می  نشیند عصبانی نشویم و نخواهیم که از ما فاصله بگیرند بلکه 
دستشان را بگیریم و به همراه خودمان در جمع دیگر بچه ها ببریم و یا زمان هایی 
که سوال های زیادی می پرسند کلافه نشویم و نگویم که چقدر سوال می پرسی و با 

حوصله به سوال هایشان پاسخ بدهیم.
راه هایی برای افزایش اعتماد به نفس کودکان

1-به فرزندان مان فرصت آزمون و خطا بدهیم و سرزنش  شان نکنیم در این صورت 
کودک همیشه این دغدغه را ندارد که ممکن است با شروع هرکار خوب یا بدی سرزنش 

شود و بازخورد بدی از سوی ما بگیرد. 
٢- سختگیری نکنیم و انتظار نداشته باشیم همه کارها منظم و دقیق از سوی کودک 
انجام شود سخت گیری باعث می شود کودک از انجام کارها و قبول مسئولیت فراری 

باشد. 
٣- وقت زیادی برای بازی با بچه ها صرف کنیم و به فرزندان مان این فرصت را بدهیم 
که برد و باخت را تجربه کنند. اگر همیشه کودکان را برنده اعلام کنیم در آینده مهارت 

حل مسئله نخواهند داشت و نمی توانند با شکست های شان کنار بیایند. 
4-اجازه دهیم کودکان آغازگر بازی باشند و حتی بعضی مواقع از آنها درخواست 
کنیم قوانین بازی را تعیین کند این موضوع نقش بسیار زیادی در بالا بردن اعتماد به 

نفس کودک خواهد داشت. 
5- از کلمات محبت آمیز استفاده کنیم و پاسخ گوی نیاز عاطفی آنها باشم.

٦- به کودکان در خانه مسئولیت بدهیم و احساس وظیفه را در آنها ایجاد کنیم. 
توجه داشته باشیم که اگر کودکان  مسئولیت شان را انجام نداند ناامید نشویم و دوباه 

مسئولیت راحت تری را به آنها بسپاریم. 
7- اگر والدینی هستی که اعتماد به نفس کمی داریم به مشاور ماجعه کنیم و در 

مرحله اول سطح اعتماد به نفس خودمان را بالا ببریم.
راه هایی برای افزایش اعتماد به نفس والدین 

بدون شک یکی از عوامل موثر در تربیت کودکانی با اعتماد به نفس بالا این است که 
خودمان به عنوان والدین از اعتماد به نفس مطلوبی برخوردار باشیم موارد زیر نکاتی 

است که رعایت آنها باعث می شود سطح اعتماد به نفس ما بیشتر شود. 
1- همیشه لبخند بزنیم

٢- موفقیت های مان  را جشن بگیریم وخجالت نکشیم.
٣- بپذیریم هر انسانی ممکن است شکست بخورد و خودمان را آماده کنیم تا در 

صورت شکست ناامید نشویم. 
4- ورزش کنیم چرا که تاثیرات زیادی در روحیه و توانمندی و اعتماد به نفس ما دارد.  
5- به آراستگی خود اهمیت بدهیم و توجه بیشتری به سبک لباس پوشیدنمان داشته 
باشیم. ٦- هدف گذاری درست داشته باشیم و چیزهایی را به عنوان هدف قرار بدهیم 

که توانایی انجام آن را داشته باشیم.
7- خودمان را با »گفتن من مادر خوبی نیستم«،»من پدر خوبی برای بچه هایم 

نیستم«و.. قضاوت نکنیم.
8- بدانیم که همه افراد اشتباه می کنند و به دلیل اشتباهات گذشته خجالت نکشیم.

نشانه های بازگشت اعتماد به نفس به شخصیت کودکان 
اگر کودک برای خودش ارزش و احترام قائل است، با دیگران ارتباط خوبی دارد و می 
تواند دوست پیدا کند،به توانایی های خودش اطمینان دارد،وقتی از آن نقد می شود 
ناراحت و خشمگین نمی شود. توانایی پذیرفتن شکست دارد،احساسش را به راحتی 
بیان می کند و نظرش را برای دیگران بیان می کند،در جمع های اجتماعی شرکت می 

کند و حس خوبی دارد سطح اعتماد به نفس مطلوبی دارد. 

 زنگ هشداری برای والدین؛

قاتلاعتمادبهنفسکودکاننباشیم!

مالی  آینده  برای  که  بپرسی  اگر  والدین  برخی  از 
فرزندانشان چه فکری دارند، می گویند حال کو تا آینده ، 
ما در همین امروزمان مانده ایم؟ اما والدین آگاه از همان 
کودکی بچه ها را با مدیریت مالی ، ذخیره پول و پس انداز و 
مسائل دیگر اقتصادی آشنا می کنند تا خود بچه ها بتوانند 
در بزرگسالی از پس مسائل اقتصادی خود بربیایند. دنیای 
پیشرفته و تکنولوژی زده امروز نیاز دارد که والدین به آینده 
فرزندانشان در زمینه مالی توجه کنند، البته این بدان معنا 
نیست که ماهی دست بچه ها بدهند چرا که این مسیر 
اشتباهی است، بلکه ازسنین پایین مسائل اقتصادی و 
سرمایه گذاری را به بچه ها آموزش بدهند آن هم به روش 
های درست و در سن مناسب خودش. این نکته مهمی 
است که شما از سنین پایین کودکی بچه هایتان به این 
فکر باشید که چطور فرزندی اقتصادی تربیت کنید که 
راه و روش ذخیره پول و استفاده از آن یاد بگیرند. بنابراین 
اگر دوست دارید فرزندتان آینده روشنی داشته باشید می 
توانید به این گزارش توجه کرده و نکات آن را مورد نظر قرار 

دهید:
*پول تو جیبی از چند سالگی به بچه بدهید؟

پول تو جیبی یکی از مسائلی است که والدین همیشه به 
آن توجه می کنند. نکته مهم این است که بدانید از سنین 
شش تا هفت سالگی می توانید به بچه ها پول تو جیبی 
بدهید که آن هم بهتر است به صورت ماهیانه باشید یعنی 
برای بچه ها مشخص کنید که هر ماه یک مقدار و میزان 
مشخص پول تو جیبی می توانند از شما بگیرند و به هر 
خرجی که می خواهند، بزنند مثل خرید هر وسیله ای که 
لازم دارند یا دوست دارند، در این زمینه آنها را آزاد بگذارید 
و تنها اگر از شما نظرخواهی کردند، شما به آنها مشورت 
بدهید. نکته دیگر این است که بچه ها ممکن است در میانه 
ماه یا هر زمان دیگری پولشان را خرج کرده باشند، در این 
صورت از شما تقاضای پول بیشتر بکنند ، نکته این است 
که بدانید در این زمان اصلا به آنها پول اضافه تر ندهید و 

تنها با گفتن متاسفم ، به آنها بفهمانید که باید مدیریت مالی 
برای هر ماهشان داشته باشند.  اگر تصمیم به پس انداز 
برای فرزندتان دارید به جای اینکه پول نقد پس انداز کنید 
هم به خاطر شرایط مالی و هم اینکه پولتان افزایش پیدا 
کند، سعی کنید طلا پس انداز کنید حتی شده یک گرم 
یا دو گرم طلا برایش بخرید برای اینکه طلا کارمزد زیاد هم 
نداشته باشد، می توانید طلای کم اجرت خریداری کنید. 
اینطور می بینید که بعد از سال ها فرزندتان کلی طلا دارد 

که هر سال به ارزشش افزوده شده است.
 *از سرکار رفتن فرزندتان خجالت نکشید

برخی والدین هستند که می گویند تا ما هستیم و کار 
میکنیم و فرزندمان مجرد است، نیاز به کار ندارد این تفکر 
اقتصادی و صحیح نیست از اینکه بچه تان سرکار برود نه 
احساس خجالت و سرشکستگی و نه ترس کنید. در همه 
کشورهای پیشرفته دنیا بچه ها از سنین ابتدایی جوانی 
شروع به کسب درآمد می کنند، حتی در دوران دانشگاه در 
میانه ترم های تحصیلی در یک جای کوچک مشغول به کار 

می شوند و این هم اصلا بد نیست.
شغل هایی مثل فروشندگی، بازاریابی، برنامه نویسی، 
اینها شغل های   ... و  و عکاسی  و رستوران  کافه  در  کار 
کشورهای  در  حتی  ها  نوجوان  که  هستند  پرطرفداری 
پیشرفته انجام می دهند و از این طریق هم استقلال خود 
را کسب می کنند و هم ارزش کار و پول را می فهمند. 
بنابراین قرار نیست که شما برای فرزندتان خانه و سرمایه به 
جا بگذارید، بلکه می بایست نحوه درست کار کردن و پس 
انداز  کردن و سرمایه گذاری و در نهایت درست خرج کردن 

را به آنها آموزش دهید. 
*از ولخرجی بچه ها جلوگیری کنید

در آموزش مباحث مالی و  پولی به بچه ها می بایست 
مفهوم »ولخرجی« را هم به آنها یاد دهید اینکه بچه با پول 
توجیبی اش چه می کند به خودش مربوط است اما اینکه 
همه پول را کامل خرج می کند و بعد هم دوباره طلب پول 

می کند و همیشه هم بدهکار است، نشان می دهد که 
هنوز مفهوم پس انداز، ذخیره یا حتی مدیریت مالی ار نمی 
داند. پس بهتر است رفتار خرج کردن پول را به او یاد دهید 
و از بیماری ولخرجی آنها را رها کنید وگرنه در بزرگسالی 
مشخص نیست چه اتفاقاتی برایشان می افتد. این را به بچه 
ها آموزش دهید که اگر روزی یک میلیون هم درآمد داشته 
باشند، باز هم ولخرج باشند در آخر ماه هیچ چیز ندارند 
و فقیر هستند اما اگر میزان اندکی هم داشته باشند اما 
مدیریت مالی بدانند، باز هم می توانند سرمایه گذار شوند.

 *درباره پول با بچه ها صحبت کنید
برخی والدین هم تصور می کنند اگر درباره پول با بچه ها 
صحبت کنند، آنها دچار استرس می شوند درست است که 
درباره خیلی مشکلات مالی نباید جلوی بچه ها صحبت 
کرد، اما درباره نیازهای مالی از همان دوران کودکی می 
توان به بچه ها آموزش داد و عادت های ملی را برای آموزش 
درازمدت به آنها یاد داد مخصوصا اگر زمانی پول ندارید و آنها 
درخواست زیادی دارند، به آنها شرایط مالی را توضیح دهید 
و بخواهید که صبر کنند و خودشان هم پول ذخیره کنند، 
نه اینکه همیشه انتظار رسیدن تمام و کمال نیازهایشان را 
داشته باشند. از بین بردن عادت های بد مالی از  همان 
دوران نوجوانی در بچه ها می تواند صورت بگیرد، اگر چنین 
کاری را بکنید آنها در بزرگسالی در مواجهه شدن با شرایط 

بد مالی، قدرت مدیریت و کنترل شرایط را خواهند داشت.
*آموزش پس انداز صحیح

قانون طلایی پس انداز خیلی برای بچه ها با ارزش است 
در همه دنیا مردم بخشی از درآمدشان را پس انداز می کنند 
و برای روز نیاز می  گذارند حال این نیاز هر چیزی می تواند 
باشد و در شرایط موجود اقتصادی هم این یک امر طبیعی 

است.
تهیه حساب بانکی و ذخیره پول در آن، تبدیل پول به 
طلا، بیمه عمر و پرداخت ماهانه آن همه می تواند بخشی از 

این حساب بانکی برای کودکان باشد. 

از ولخرجی بچه ها جلوگیری کنید؛

برای آینده مالی فرزندت چه فکری کردی؟
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وزیر امور اقتصاد و دارایی خبر داد؛
نرخ کاهشی تورم نقطه به نقطه در سه ماه گذشته

خاندوزی گفت: با مراقبت هایی که در سه ماه گذشته انجام شده است، نرخ تورم 
نقطه به نقطه از قله حدود ۵۵ درصدی در ماه های ۶, ۷ و ۸ امسال، روند کاهشی 

خود را ادامه داد به ۴۱ درصد کاهش یافت.
سید احسان خاندوزی شنبه شب با حضور در برنامه »نگاه یک« شبکه یک سیما 
با اشاره به وضع آشفته اقتصادی کشور پیش از دولت سیزدهم، افزود: در دو ماه 
نخست آغاز به کار دولت سیزدهم، موفق شدیم برنامه اصلاح را به عنوان نقشه راه 
در حوزه اقتصاد، آماده کنیم و آن را پس از مدت کوتاهی به تصویب ستاد اقتصادی 

دولت برسانیم و بلافاصله اجرای آن را آغاز کنیم.
او ادامه داد: تسهیل صدور مجوزها و کاهش امضاهای طلایی، کاهش میزان 
استقراض دولت از بانک مرکزی و تورم تحمیلی، شفافیت وضع شرکت های دولتی، 
مسئله ابربدهکاران بدحساب بانکی، سامانه های غیر متصل که سال ها کشور را 
قفل کرده بودند و اموال بدون استفاده دولت از جمله موارد برنامه انضباط بخشی 

به اقتصاد ایران است.
خاندوزی افزود: با تلاش هایی که در ۱۰۰ روز نخست دولت سیزدهم انجام شده 
است، مردم نسبت به دولت و حل مسائل بهداشتی رضایت و امید دارند و امیدواریم 

به زودی شاهد همین رضایت عمومی در اقتصاد عمومی باشند.
وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: در یک سال گذشته فشار بسیار زیادی به سفره 
مردم وارد شده است که یکی از علل آن، مسئله کسری بودجه دولت بوده است که از 
طریق استقراض و دیگر کانال ها به عنوان تورم به زندگی مردم منتقل می شده است.

سید احسان خاندوزی با بیان اینکه بودجه را با ۵۰ درصد کسری، تحویل گرفته 
بودیم، افزود: شرایط سختی بود، همه امکانات استفاده شده بود از جمله اوراق قابل 
انتشار در نیمه اول امسال تقریباً به پایان رسید، اما با این وجود شاهد بودیم حقوق ها 

به موقع پرداخت نمی شد.
او اضافه کرد: بر اساس برنامه ریزی، خط قرمز را برای افزایش استقراض از بانک 
مرکزی تعریف کردیم و از ریل غلط بودجه ۱۴۰۰, کم خطرترین راه را انتخاب کردیم و 

از فروش اموال مازاد و اوراق به جای استقراض از بانک مرکزی استفاده کردیم.
خاندوزی گفت: موفق شدیم در مهر، بخش نامه ای را از دولت برای فروش اموال 
بگیریم و فروش اوراق را به گونه ای که کمترین اثر منفی را در دیگر بازارها بگذارد انجام 
دادیم. او افزود: در کل این دوره, ۵۹ هزار میلیارد تومان اوراق نقدی توسط دولت 
منتشر شده است و ۷۰ هزار میلیارد تومان بابت اوراق قبلی به بازار و مردم بازگردانده 
شده است یعنی دولت نه تنها معادل اوراق منتشر شده برنگردانده بلکه ۱۱ هزار 

میلیارد تومان، منفی است.
خاندوزی گفت: با مراقبت هایی که در سه ماه گذشته انجام شده است نرخ ماهانه 

تورم از ماه های ۶, ۷ و ۸ روند کاهشی خود را آغاز کرده و به ۴۱ درصد کاهش یافت.
او ابراز امیدواری کرد: ادامه این سیاست های اقتصادی، بتواند اثر خود را بر روی 

سفره مردم و کنترل و ثبات اقتصادی، نشان دهد.
هزار نفر از سوداگران ارز شناسایی شدند

 وزیر امور اقتصادی و دارایی  همچنین در خصوص وضعیت بازار ارز گفت: در 
یکصد روزشنبه یک هزار نفر از افرادی که به عنوان اشخاص حقیقی عادی اقدام به 
خرید و فروش ارز می کردند شناسایی شدند که ۶۰۰ نفر از آنان هیچ پرونده مالیاتی 
نداشتند. خاندوزی افزود: به دلیل منابع ارزی بیشتر و فروش نفت بیشتر، ورودی 
منابع ارزی افزایش یافته است. وی بیان داشت: منابع ارزی که تا ۱۵ آذرماه به کشور 

بازگشته، معادل کل ارزی است که سال گذشته در دسترس قرار داشت.
وزیر اقتصاد خاطرنشان کرد: چشم انداز بازار ارز خوب است، اما اگر تقاضا کنترل 
نشود دوباره شاهد تلاطم بازار خواهیم بود. وی با تاکید براینکه تقاضای ارز را بانک 
مرکزی به تنهایی نمی تواند کنترل کند، ادامه داد: یکی از اتفاقات خوبی که در صد 
روز نخست دولت سیزدهم اتفاق افتاد، این بود که یک هزار نفر از افرادی که به عنوان 
اشخاص حقیقی عادی اقدام به خرید و فروش ارز می کردند شناسایی شدند. وی 
ادامه داد: این نفرات، یک هزار تا ۲ هزار میلیارد تومان و یکی از آنان ۹ هزار میلیارد 
تومان خرید و فروش ارز داشته است. به گفته خاندوزی، با اعلام سازمان مالیاتی 
۶۰۰ نفر از این یک هزار نفر مودی مالیاتی نبودند و تاکنون هیچ مالیاتی پرداخت 
نکرده بودند. وی گفت: پس از شناسایی این افراد در زمینه چگونگی اعمال اهرم 
افرادی که  باید بلافاصله  مالیاتی در کشور تصمیم قاطع گرفته و اعلام شد که 
سوداگری و سفته بازی در بازار ارز انجام می دهند مشمول نرخ مالیاتی قرار گیرند و 

این اقدام کمک کرد تا جلوی دلالان گرفته شود.

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰2۴8۰
تولد:  تاریخ  پدر:علیرضا  نام  معصومی  مسعود  آقای  به  وسیله  بدین 

شناسنامه:۱۱۶۹۷  شماره   ۰۳۸۶۰۱۳۰۸۱ ملی:  شماره   ۱۳۶۷/۰۹/۰۶
شناخته  پست  مامور  گزارش  برابر  که   ۱۴۰۰۰۲۶۰۷ کلاسه  بدهکارپرونده 
بانکی:شماره  قرارداد  شماره  قرارداد  برابر  که  گردد  می  اید،ابلاغ  نگردیده 
مبلغ  ملت  بانک  و  شما  بین  سند: ۱۳۹۶/۱۲/۲۲  سند:۹۶۱۲۵۵۲۰۷۱،تاریخ 
موضوعات لازم الاجرا:۴۸۴/۰۳۶/۷۹۳ ریال )چهارصدو هشتادوچهارمیلیون و سی 
و شش هزار و هفتصد ونود و سه ریال(که روزانه مبلغ ۲۹۹/۸۲۹ ریال،شرح:)سود و 
خسارت تاخیر تادیه و خسارت روزانه براساس رای وحدت رویه ۷۹۴ و بخشنامه های 
شورای پول و اعتبار و بانک مرکزی محاسبه شده است(افزایش می یابد،تاریخ مبنای 
محاسبه خسارت:۱۴۰۰/۰۶/۱۵ به آن اضافه میگردد بدهکار می باشید که براثر عدم 
پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه 
صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده ۱۸/۱۹ آئین نامه 
اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ 
ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه منتشر می گردد ظرف مدت 
ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر این صورت بدون انتشار آگهی 
دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد.در ضمن وفق ماده 
۱۸- اصلاحی آیین نامه اجرا مدیونین موظف به ثبت نام و دریافت کاربری در سامانه 

ثنا می باشند. )م الف۱۴۷۶۲(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش
تاریخ انتشار :۱۴۰۰/۰۹/2۹

------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک 
شماره ۱۹۳۴/۵۷/۵۹۰ اصلی واقع در بخش دو ثبت قم )آدرس قم،شاه ابراهیم،۲۰ 
متری مطهری،۱۶ متری زنگارکی ،کوی ۱۵، پلاک۳۶( که بنام محمد قرا محمدی 
فرزند جانعلی میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک ویا نماینده 
قانونی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا 
طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
و بنا به تقاضای مالک مذکور به وارده ۲۰۱۳۵۹۳-۱۴۰۰/۰۹/۲۰ تحدید حدود 
ساعت ۸/۳۰  مورخ ۱۴۰۰/۱۰/۲۲  چهارشنبه  روز  در  مذکور  پلاک  اختصاصی 
الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و 
مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در 
محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس 
تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین طبق ماده ۲۰ 
قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب 
۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می 
بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه 

نمایند./ن
 )م الف ۱۴۷۴۹(
تاریخ انتشار آگهی: دوشنبه  ۱۴۰۰/۰۹/2۹
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

وزیر راه و شهرسازی از امکان مجدد ثبت نام در سامانه املاک و اسکان در 
آینده نزدیک خبر داد و گفت: مردم خود اظهاری در این سامانه را با هدف 

انجام بهتر سیاست گذاری در بخش مسکن انجام دهند.
»رستم قاسمی« روز یکشنبه در حاشیه پنجمین نمایشگاه حمل ونقل 
در مصلای تهران درباره آخرین وضعیت سامانه املاک و اسکان، افزود: از 
مردم می خواهیم خود اظهاری در این سامانه را انجام دهند و در آن ثبت نام 
کنند؛ سامانه املاک و اسکان یک سامانه زیرساختی است که اطلاعات آن 

برای سیاستگذاران بخش مسکن اهمیت بالایی دارد.

وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: البته اکنون سامانه املاک و اسکان بسته 
است، اما به دنبال اخذ مجوز هستیم تا این سامانه را باز کنیم.

قاسمی درباره وضعیت ثبت نام نهضت ملی مسکن در سامانه »ثمن« نیز 
گفت: اکنون تعداد متقاضیان ثبت نام در سامانه ثمن به همراه متقاضیان 

طرح ملی مسکن به بیش از سه میلیون نفر رسیده است. 
وی با بیان اینکه به دلیل عدم تامین زمین هنوز در بسیاری از شهرها 
سامانه باز نشده است، اضافه کرد: پیش بینی ما این است که ثبت نام ها به 

بیش از چهار میلیون تقاضا برسد.

این عضو کابینه دولت سیزدهم به عملیات اجرایی نهضت ملی مسکن 
در استان ها اشاره کرد و گفت: جمعه هفته گذشته ساخت ۴۰ هزار واحد 
در یزد آغاز شد و هفته آینده نیز ساخت ۳۰ هزار واحد در قم آغاز می شود.

لزوم تکمیل طرح های عمرانی نیمه تمام
وی در ادامه درباره پروژه های نیمه تمام عمرانی، تاکید کرد: طرح های 
عمرانی نیمه تمام زیادی داریم که تکمیل آنها چه در بخش ریلی و چه 
جاده ای مهم است. کشور ما از جایگاه ژئوپلیتیک برخوردار است که سبب 
شده اتمام طرح های ریلی و جاده ای نیمه تمام برایمان حائز اهمیت باشد.
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه با اعتبارات دولتی و بودجه ای امکان 
اتمام پروژه ها در زمان بندی مقرر وجود ندارد، گفت: در مجلس هم بارها 
این موضوع اعلام شده است، بنابراین در لایحه بودجه ۱۴۰۱ تبصره هایی 
پیش بینی شده تا با استفاده از آنها، آزادراه ها و بزرگراه ها در زمان مقرر 
به اتمام برسد. وی درباره استفاده از توان بخش خصوصی در ساخت 
آزادراه ها، اظهار داشت: به دنبال جذاب کردن پروژه های عمرانی برای 
بخش خصوصی هستیم، به طور مثال آزادراهی که قرار است ۱۰ ساله و 
با روش BOT واگذار شود، برای آن که جذاب تر شود ۱۵ ساله به بخش 

خصوصی واگذار می شود.
قاسمی درباره نوسازی ناوگان جاده ای نیز گفت: ۴۰۰ هزار کامیون 
در جاده ها تردد دارند که بنا داریم ۱۶۰ هزار دستگاه را نوسازی کنیم، با 

مجلس هم برای تسریع در این نوسازی هماهنگ شده است.
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه حمل و نقل بسیار مهم است، افزود: 
اگر حوزه حمل و نقل رشد کند، می تواند بیش از ۲۰ درصد تولید ناخالص 
داخلی را در اختیار بگیرد. به طور مثال اگر کانتینر بخواهد از هند و مسیر 
ایران به فنلاند برود، ۲۰ روز بیشتر طول نمی کشد حال آن که از مسیر 
فعلی چند ماهه خواهد بود؛ بنابراین از نظر زمان و هزینه، ترانزیت کالا از 

مسیر ایران منافع زیادی برای صاحبان کالا دارد.
ارسال  به هند  زغال سنگ  تن  روسیه سالیانه ۳۰۰هزار  به گفته وی، 
می کند و اگر از مسیر ایران عبور کند، زمان آن به یک سوم کاهش خواهد 

یافت.
قاسمی با تاکید بر اهمیت تکمیل و تجمیع کریدورها، خاطرنشان کرد: 
تکمیل کریدور شمال- جنوب در دستور کار است، به عنوان مثال قطعه 
راه آهن رشت به آستارا احداث نشده و ترانزیت کالا از هند به روسیه بر روی 

ریل ناقص خواهد بود.

وزیر راه و شهرسازی:

امکانمجددثبتنامدرسامانهاملاکواسکانفراهممیشود

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۵۳۹ شماره  ۱-رأی 
فرزند  علیء  خدیجه  خانم  تقاضای  به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۴۰
ولی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۸۲/۰۴ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۷۷/۶ اصلی واقع درقم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۵۶۶ دفتر۴۶۲ 

)م الف۱۱۷۳۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۰۸۹ شماره  رأی   -۲
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۸۳ مربوط به تقاضای آقای غلامحسن علی نژاد فرزند 
عین اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۵۶/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از۲۰۰۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از هادی احمدی صفحه 

۴۰۵ دفتر ۷۰۸)م الف۱۱۷۳۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۰۹۸ شماره  ۳-رأی 
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۸۵۲ مربوط به تقاضای خانم زهرا محمدی شجاعیان 
فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۷۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید احمد فاتحی طی سند 

قطعی شماره ۱۲۷۴۴ مورخ ۱۳۴۱/۶/۲۶ دفترخانه ۱۴ قم )م الف۱۱۷۳۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۱۶۱ شماره  ۴-رأی 
۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۲۱۹ مربوط به تقاضای آقای رحیم زارعی فرزند ابوالحسن 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۳/۱۵ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۷۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از مهدی شاکری)م الف۱۱۸۵۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۶۵۹ شماره  ۵-رأی 
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۹۰۷ مربوط به تقاضای آقای ولی الله حکمت اندیش 
فرزند ایمانعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
در  واقع  از۲۶۰۷/۴۰۵اصلی  فرعی  شماره  پلاک  مترمربع   ۱۵/۵۰ مساحت 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 

۱۲۹۳۴۹ مورخ ۱۳۸۷/۳/۸ دفترخانه ۴ قم)م الف۱۱۸۵۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۶۶۰ شماره  رأی   -۶
به تقاضای آقای سعید حکمت اندیش  ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۹۰۲ مربوط 
فرزند ایمانعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
در  واقع  از۲۶۰۷/۴۰۵اصلی  فرعی  شماره  پلاک  مترمربع   ۱۳/۵۰ مساحت 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 

۵۲۰۱۷ مورخ ۱۳۹۹/۱۰/۲۳ دفترخانه ۵۲ قم)م الف۱۱۸۵۸(
۷- رأی اصلاحی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۲۹۶ مربوط به پرونده کلاسه 
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۹۰۴ مربوط به تقاضای آقای سعید حکمت اندیش فرزند 
ایمانعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۳/۵۰ مترمربع باستثناء سرقفلی پلاک شماره فرعی از۲۶۰۷/۴۰۵اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 

۵۲۰۱۷ مورخ ۱۳۹۸/۳/۲۸ دفترخانه ۵۲ قم)م الف۱۱۸۵۹(

۸-رأی اصلاحی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۲۸۱ مربوط به پرونده کلاسه 
به تقاضای آقای سعید حکمت اندیش  ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۹۰۳ مربوط 
فرزند ایمانعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
در  واقع  از۲۶۰۷/۴۰۵اصلی  فرعی  شماره  پلاک  مترمربع   ۱۴/۲۰ مساحت 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 

۴۵۷۷۸ مورخ ۱۳۹۸/۳/۲۸ دفترخانه ۵۲ قم)م الف۱۱۸۶۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۳۲۷ شماره  رأی   -۹
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۹۰۶ مربوط به تقاضای آقای مهدی حکمت اندیش 
فرزند ایمانعلی درقسمتی ازسه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۲۷/۵۰مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۶۰۷/۴۰۵اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 
شماره ۴۵۷۷۸ مورخ ۱۳۹۸/۳/۲۸ دفترخانه ۵۲ قم و شماره ۱۲۹۳۴۲ مورخ 

۱۳۸۷/۳/۲۳ دفترخانه ۴ قم )م الف۱۱۸۶۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۳۲۶ شماره  رأی   -۱۰
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۹۰۵ مربوط به تقاضای آقای سعید حکمت اندیش فرزند 
ایمانعلی درقسمتی ازسه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۲۷/۵۰مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۶۰۷/۴۰۵اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 
شماره ۴۵۷۷۸ مورخ ۱۳۹۸/۳/۲۸ دفترخانه ۵۲ قم و شماره ۱۲۹۳۴۲ مورخ 

۱۳۸۷/۳/۲۳ دفترخانه ۴ قم )م الف۱۱۸۶۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۳۴۴ شماره  رأی   -۱۱
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۹۱ مربوط به تقاضای آقای عباس اسود فرزند رمضان 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۸۴/۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از مهدی و زهرا و معصومه و 
سکینه و پروین شهرت همگی شاکری صفحات ۵۲۶الی ۵۳۸ دفتر ۳۴ و صفحه 

۹۷ دفتر ۳۷ )م الف۱۱۸۶۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۶۹۳ شماره  رأی   -۱۲
فرزند  مردانی  حسن  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۲۳
غلامرضا درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۱۴۷ مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۷۳۵ اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 
خانه  دفتر  مورخ ۱۳۹۳/۱۰/۲۲  و ۱۵۴۱۲۵  ۱۵۴۱۲۳مورخ ۱۳۹۳/۱۰/۲۲ 

۱۲قم )م الف۱۱۸۶۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۶۹۴ شماره  رأی   -۱۳
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۷۲ مربوط به تقاضای آقای نایب علی نوروزی کهنه 
قوچان فرزند رمضانعلی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۷ مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۷۳۵ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 
شماره ۱۵۴۱۲۳مورخ ۱۳۹۳/۱۰/۲۲ و ۱۵۴۱۲۵ مورخ ۱۳۹۳/۱۰/۲۲ دفتر 

خانه ۱۲قم )م الف۱۱۸۶۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۷۵۴ شماره  ۱۴-رأی 
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۲۶ مربوط به تقاضای خانم بهجت کوکبی جمشید 
فرزند صحبت اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۱۹/۵۰مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۲۸۱ اصلی واقع در قم بخش 

حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از بتول زند 
صفحه ۲۰۵ دفتر ۳۰۶ )م الف۱۱۸۶۷(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۸۴۲ شماره  رأی   -۱۵
اباذر جهانگیری فرزند  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۴۳ مربوط به تقاضای آقای 
علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  
۵۵ مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۹۷۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید احمد فاتحی )م 

الف۱۱۸۶۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۱۸۴ شماره  رأی   -۱۶
فرزند  بهروزی  مقصود  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۳۵
حیدرقلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۷۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از منیر بیگدلی ورثه مرحوم 

رضا بیگدلی صفحه ۴۵۲ و ۴۴۹ دفتر ۲۶)م الف۱۱۸۶۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۳۰۷ شماره  رأی   -۱۷
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۴۴ مربوط به تقاضای خانم فاطمه قندورپلت کله فرزند 
عباسعلی  درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۶۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۴۳۵/۴۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی ۱۷۵۷-

۱۴۰۰ )م الف۱۱۹۲۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۸۱۶ شماره  رأی   -۱۸
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۱۴ مربوط به تقاضای آقای حسین ابراهیمی فرزند 
عباس درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۵۴مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۵۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از جواد و علی و مریم و فاطمه 
و زهرا و مرتضی شهرت همگی احسانی وراث مرحوم ابوالفضل احسانی و هاشم 

معین)م الف۱۱۹۲۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۸۷۶ شماره  رأی   -۱۹
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۸۷ مربوط به تقاضای آقای علی سلطانی افرا فرزند 
محمد علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۳۱/۳۵مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۷۸/۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از براتعلی اسدی 

نسبت به ۱۲۰ سهم و محمدرضا همائی نسبت به ۱۱/۳۵ سهم)م الف۱۱۹۲۶(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  چنانچه  تا  آگهی  روز  فاصله ۱۵  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اسکناس(
نوبت اول: ۱۴۰۰/۰۹/۱۴
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۹/2۹
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۹۹۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۸۱ مربوط به تقاضای 
آقای حمید بیروتی فرزند عبدالمجید در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۵۳/۱۸ مترمربع پلاک شماره ۲فرعی 
از ۱۱۰۹۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 

۱۳۹۵۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۱۸۰)م الف ۱۱۷۳۴(
۲- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۹۶۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۵۰۱مربوط به تقاضای 
آقای حامد صفری فرزند محسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۳۶/۶۰ مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۰۰ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۵۶۳۲۸ مورخ ۱۳۹۹/۰۳/۲۱ دفترخانه ۲۹ قم )م 

الف ۱۱۷۳۶(
۳- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۴۳۴۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۲۹مربوط به تقاضای 
خانم مهری زند منفرد فرزند علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۳/۴۷مترمربع پلاک شماره ۷۹۰۶ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد سلمان زاده قاسمی صادره در 

دفتر ۱۷۹ صفحه ۵۵۱ و دفتر ۱۸۸ صفحه ۵۲۱)م الف ۱۱۷۳۹(
۴- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۱۵۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۵۶۹مربوط به تقاضای 
آقای ابوالحسن حیدری غلام فرزند شریفعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۷۲/۷۵ مترمربع پلاک شماره 
۱۰۲۸۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۹۲ صفحه ۱۵۵ به 

موجب سند قطعی  ۱۳۸۴۱۴مورخ ۱۴۰۰/۰۳/۳۱ دفترخانه ۵ قم )م الف ۱۱۷۴۰(
۵-رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۸۷۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۳۵۷مربوط به تقاضای آقای 
حسن جهاندیده فرزند اصغر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۳۰/۶۸ مترمربع پلاک شماره ۱۰۸۷۵ اصلی واقع 

در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی ۶۱۲۱۷ مورخ ۱۳۸۴/۰۴/۰۴ دفترخانه ۱۴ قم)م الف ۱۱۷۴۱(
۶- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۱۰۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۶۸مربوط به تقاضای 
آقای براتعلی صادقی فرزند قدمعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۵ مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۳۴/۵۲۸ و 
۱۰۹۳۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از فخری مستقیمی 

از سند قطعی ۳۰۰۴۵ مورخ ۳۵/۱۰/۰۷ دفترخانه ۱۵ قم )م الف ۱۱۸۶۶(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به 

این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اسکناس(
نوبت اول: ۱۴۰۰/۰۹/۱۴
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۹/2۹
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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قهر و آشتی های تیم ملی فوتبال زنان!
حال تیم ملی فوتبال زنان ایران خوب نیست

در حالی که زمان کمی تا جام ملت های فوتبال زنان آسیا باقی مانده، برخی از 
بازیکنان حاضر به شرکت در اردوی ملی نیستند.

به گزارش ایسنا، تیم ملی فوتبال زنان ایران برای اولین بار به جام ملت های زنان 
آسیا صعود کرده و اتفاقی تاریخی را رقم زده است تا در جمع ۱۲ تیم حاضر در 
این مسابقات قرار بگیرد. چین، چین تایپه و هند در گروه ایران هستند که چندین 

دوره در جام ملت ها شرکت کرده اند و چین پرافتخارترین تیم این تورنمنت است.
هرچند انتظار بر این بود که با این صعود تاریخی امکاناتی مناسب و برنامه ای 
با حریفان  رقابت  آماده  تا  تیم ملی در نظر گرفته شود  آماده سازی  برای  قوی 
قدرتمند خود شود اما تنها به اردوهای داخلی اکتفا شد و فدراسیون نتوانست 
حتی یک بازی تدارکاتی خارجی در نظر بگیرد. تا آنجا که صدای کادر فنی هم 

درآمد و از شرایط سخت تیم ملی صحبت کردند.
مشکلات تیم ملی تنها به تدارکات ضعیف برنمی گردد، متاسفانه این روزها 
شاهد قهر و آشتی برخی از بازیکنان هستیم. بارها پیش آمده که مریم ایراندوست 
لیست بازیکنان دعوتی را اعلام کرده اما برخی از بازیکنان حاضر به شرکت در اردو 
نشده اند. این نفرات در اردوهای بعد دوباره دعوت شده  و به اردوی ملی بازگشته اند 

یا کادر فنی دیگر دعوتشان نکرده است.
یکی از بازیکنانی که دیگر دعوت نشد زهرا خواجوی بود که پیش از حضور در 
مرحله مقدماتی جام ملت های آسیا حاضر به شرکت در اردو نشد. از طرفی شقایق 
روزبهان که یکی از بازیکنان تاثیرگذار است و بارها پیراهن تیم ملی را پوشیده و 
در مسابقات مختلف شرکت کرده، بعد از اردوی بلاروس دیگر به تیم ملی دعوت 
نشد و دلیل آن هم مشخص نیست اما در این بین چند بازیکن بعد از آنکه یک 
بار از شرکت در اردو سرباز زدند، دوباره دعوت شده  و اکنون در جمع ملی پوشان 

هستند.  
به تازگی ایراندوست لیستی ۳۳ نفره اعلام کرده تا اردوی ملی از ۲۷ آذر تا ۸ دی 
ماه برگزار شود اما یکی از بازیکنان باسابقه و شناخته شده ایران در اردو حاضر نشده 
است. هرچند این بازیکن مشکلات شخصی را دلیل رد دعوت ایراندوست اعلام 

کرده اما به نظر می رسد دلیل اصلی چیز دیگری است.
این قهر و آشتی ها می تواند به تیم ملی ضربه بزند و حاشیه سازی کند اما چرا 
در آستانه رویدادی مهم که برای ایران تاریخی است، مدیریت درستی صورت 
نمی گیرد تا چنین اتفاقاتی رخ ندهد؟ چرا بازیکنان باید به راحتی از حضور در اردو 
سرباز بزنند و دوباره دعوت شوند؟ چرا باید فضای تیم ملی به گونه ای پیش برود که 
بازیکنی که بارها در اردو بوده، اردوی بعدی را رد کند؟ اگر چنین اتفاقی در زمان 
اعزام رخ بدهد و دست کادر فنی در مسابقه خالی بماند، وضعیت تیم در مسابقات 

چگونه خواهد بود؟  
وقتی شهره موسوی به عنوان نایب رئیس زنان فدراسیون حاشیه های زیادی 
را برای فوتبال و فوتسال زنان درست می کند و با اولویت قرار دادن فعالیت های 
نایب  و  اقتصادی خود، مدیریتی قوی و کارآمد در سمت ریاست کمیته زنان 
رئیسی فدراسیون ندارد، می توان انتظار داشت که در سایر ارکان بخش زنان هم 

ناهماهنگی ها و اتفاقاتی از این دست رخ بدهد و به فوتبال آسیب بزند.
حدود یک ماه تا جام ملت های آسیا زمان باقی مانده، اوضاع تیم ملی خوب 
نیست، به گفته کادر فنی وضعیت سختی دارد و برنامه ها آنگونه که باید پیش نرفته 
است. در این شرایط مدیریت درست و کارآمد می تواند کمک کننده باشد و حداقل 

مانع حاشیه سازی و برهم خوردن تمرکز بازیکنان شود.
  

رئیس کمیته تربیت بدنی مجلس: 

مهدوی کیا باید پاسخ گو باشد
رئیس کمیته تربیت بدنی مجلس شورای اسلامی نسبت به خط ممتد نفوذ در 

فدراسیون فوتبال ابراز نگرانی کرد.
احمد راستینه در واکنش به حضور مهدی مهدوی کیا در دیدار نمادین بین 
تیم های ستارگان اعراب و منتخب جهان که با حضور یک صهیونیستی برگزار 
شد و همچنین شائبه  های مربوط به ارتباط فدراسیون فوتبال با یک شرکت 
صهیونیست، اظهار داشت: یکی از موضوعات مهم در عرصه بین المللی، تمرکز 
بر حوزه دیپلماسی ورزش است. این حوزه بخشی از دیپلماسی عمومی مورد 
پذیرش تمام کشورهای جهان است و باید از این ظرفیت به خوبی بهره مند شویم. 
متأسفانه چند صباحی است مباحثی در ورزش کشور دیده می شود که انسان را 
متوجه نفوذی برای تلاش به بهانه بهره  مندی از دیپلماسی عمومی ورزشی جهت 

عادی سازی و بهره مندی از روابط ناسالم با رژیم منحوس صهیونیستی می کند.
وی افزود: طبیعی است رژیم اسرائیل با توجه به خباثت ها و ماهیت کودک کشی 
و سلطه جویی اش در دنیا منفور است و بسیاری از کشورهای جهان در عرصه 
ورزش و مباحث مختلف روابط خود را با این رژیم محدود کرده اند. متأسفانه مدتی 
است اتفاقاتی در فوتبال کشور ما می افتد که نشان می دهد جریان مشخص 
نفوذی برای استفاده از ظرفیت دیپلماسی ورزشی در راستای عادی سازی روابط 
با رژیم صهیونیستی تلاش می کند. وزارت ورزش و جوانان ما باید با هوشیاری 
بیشتری این جریان نفوذ را رصد کرده و نسبت به برخورد جدی با این جریان اقدام 
کند. رئیس کمیته تربیت بدنی مجلس شورای اسلامی عنوان کرد: مصاحبه ها، 
برخوردها، خرید دستگاه VAR و سخنان شبهه برانگیز در خصوص جادوگری 
نشان می دهد جریان نفوذ، خط ممتد و مستمری برای نگاه به عادی سازی روابط 
در نظر گرفته است. به همین منظور از وزارت ورزش و جوانان به صورت ویژه و از 
همه دستگاه های ذی صلاح انتظار داریم نسبت به رصد هوشمندانه اقدام کنند. 
مجلس شورای اسلامی هم رصد هوشمندانه را انجام خواهد داد. بحث تحقیق 
و تفحص از فدراسیون کلید خورده و به زودی اخباری در این خصوص خدمت 
رسانه ها و مردم اعلام خواهیم کرد. راستینه تاکید کرد: ستاره ای مثل مهدوی کیا 
باید بداند از وی به عنوان یکی از ستاره های محبوب فوتبال کشور انتظارات بسیار 
زیادی می رود. وی به عنوان سرمربی تیم ملی فوتبال امید ایران باید پروتکل های 
مشخص را رعایت کند. مالزی به تازگی اجازه ورود ورزشکاران صهیونیست را به این 
کشور برای حضور در مسابقات جهانی اسکواش نداد و زیبنده نیست ورزشکاران ما 
در این زمینه به درستی عمل نکنند. از مهدوی کیا هم انتظار می رود و باید نسبت به 

حضورش توضیحات لازم را ارائه بدهد.  
 

ترابی بهترین هافبک لیگ قهرمانان آسیا 
۲۰۲۱ شد

هافبک تیم فوتبال پرسپولیس به عنوان بهترین هافبک لیگ قهرمانان آسیا در 
سال ۲۰۲۱ انتخاب شد.

کنفدراسیون فوتبال آسیا هفته گذشته در نظرسنجی خود به انتخاب بهترین 
هافبک لیگ قهرمانان آسیا ۲۰۲۱ پرداخت که هافبک تیم فوتبال پرسپولیس با 
کسب بیشترین آرا به عنوان بهترین هافبک این دوره از مسابقات از دید کاربران 
AFC انتخاب شد. مهدی ترابی با کسب ۵۸.۶۴ درصد آرا توانست عنوان برترین 

هافبک لیگ قهرمانان آسیا ۲۰۲۱ را از آن خود کند.
محمد کانو از الهلال، شین جین هو از پوهانگ استیلرز، ماتئوس از ناگویا، سالم 
الدوساری از الهلال، والری کازایشیویلی از اولسان هیوندای، عبدالفتاح العصیری 
از النصر، پیگ سئوک هو از چئونبوک موتورز، سلمان فرج از الهلال و آن یونگ وو 

از دائگو دیگر نفراتی بودند که در این نظرسنجی قرار داشتند.
ترابی همچنین با ۵ پاس گل عنوان بهترین پاسور این رقابت ها را کسب کرد.

 

تیم فوتبال استقلال به سختی در ضربات پنالتی مقابل نود ارمیه به برتری دست 
یافت تا راهی مرحله بعدی جام حذفی شود.

براساس این گزارش ؛تیم فوتبال استقلال یکشنبه شب در مرحله یک شانزدهم 
نهایی رقابت های جام حذفی فوتبال کشور در ورزشگاه آزادی به مصاف نود ارومیه 
رفت که این دیدار در ۹۰ دقیقه و وقت های اضافه با تساوی یک بر یک همراه شد اما 

استقلال در ضربات پنالتی با حساب ۴ بر ۲ برنده شد و صعود کرد.
قضاوت این مسابقه را »کیوان علی محمدی« با کمک های »میلاد قاسمی« و 

»امین زاهدی« بر عهده داشت.
آبی پوشان پایتخت که در آخرین بازی خود در لیگ برتر پیروزی شیرینی را مقابل 
سپاهان کسب کردند در شرایطی پا به این مسابقه گذاشته که فرهاد مجیدی دست 

به تغییرات گسترده در ترکیب خود زد.
بازیکنانی که در لیگ برتر کمتر فرصت حضور در میدان را پیدا کرده  بودند در 

این مسابقه در پی اثبات توانایی و شایستگی های خود بودند تا بتوانند در ادامه 
رقابت های لیگ برتر برای آبی ها به میدان بروند.

در سمت مقابل نود ارومیه که فصل گذشته از لیگ آزادگان به لیگ دسته اول 
سقوط کرد، امروز در ورزشگاه آزادی به دنبال این بود کاری دشوار و غیر ممکن را 

انجام بدهد.
در دقیقه ۷، امین قاسمی نژاد در محوطه جریمه توپ را به ارسلان پاس داد اما 

ضربه کم جان این بازیکن به راحتی توسط دروازه بان میهمان مهار شد.
در دقیقه ۱۰، پرتاپ اوت بلند محمد دانشگر در یک رفت و برگشت به متین 
کریم زاده رسید اما بازیکن جوان استقلال به راحتی این موقعیت مناسب را خراب 

کرد.
در دقیقه ۱۴، ارسال کرنر رضاوند با اشتباه مدافع حریف همراه شد و ضربه سر 

این بازیکن به تیر دروازه تیمش برخورد کرد تا استقلال به گل نرسد.

در دقیقه ۶۰، هافبک پیش تاخته نود ارومیه بابک مرادی را جا گذاشت و ضربه او 
در میانه راه به طور اتفاقی به سجاد طجرلو برخورد کرد تا توپ در میان ناباوری وارد 

دروازه استقلال شود.
 در دقیقه ۶۴، ارسال دیدنی آزادی از سمت راست به روی دروازه با ضربه سر بابک 

مرادی همراه شد که توپ او به شکل خطرناکی از کنار دروازه به بیرون رفت.
در دقیقه ۶۹، ضربه پشت پای محمدرضا آزادی روی خط دروازه نود ارومیه توسط 

مدافع این تیم برگشت داده شد.
در دقیقه ۷۰، ارسال نیک نفس با ضربه سر خطرناک روزبه چشمی همراه شد و 

توپ از کنار دروازه به بیرون رفت.
در دقیقه ۷۲، ارسال های پشت سر هم استقلالی ها از چپ و راست بر روی دروازه 
نود ارومیه بی نتیجه بود و توسط بازیکنان این تیم دور شد و شوت نیک نفس از 

پشت محوطه جریمه جایی در چهارچوب نداشت.
در دقیقه ۸۵، ارسال بابک مرادی با ضربه آرمان رمضانی همراه شد اما ضربه سر 

این بازیکن با اختلاف کمی به خارج رفت.
در دقیقه ۸۷، شوت عارف آقاسی با واکنش خوب دروازه بان نود ارومیه به کرنر 

رفت.
در دقیقه ۸۸، ارسال زبیر نیک نفس با ضربه سر محکم و فنی آرمان رمضانی وارد 

دروازه نود ارومیه شد تا بازی به تساوی کشیده شد.
در دقیقه ۱۰۱، شلیک محمدرضا آزادی در آستانه ورود به دروازه بود که توپ پس 

از برخورد به محسن سلیمانی راهی کرنر شد.
در دقیقه ۱۰۲، پاس رضا آذری درون محوطه جریمه به رضاوند رسید که این 

بازیکن قدر پاس بسیار خوب هم تیمی اش را ندانست و این موقعیت به هدر رفت.
وقت های اضافه هم گلی در برنداشت تا ضربات پنالتی تعیین کننده تیم برتر 

شود.
در ضربات پنالتی، استقلال به برتری چهار بر ۲ دست یافت تا تیم تحت هدایت 
»فرهاد مجیدی« به سختی از سد حریف دسته دومی خود گذشته و راهی مر حله 

بعدی این رقابت ها شود.
امیر علی صادقی، آرش  بابک مرادی،  آزادی،  پنالتی، محمدرضا  در ضربات 
رضاوند برای استقلال گلزنی کردند و ضربه سعید مهری توسط دروازه بان نود ارومیه 

مهار شد.
برای نود ارومیه، علی رضا رضایی و کیوان بارانی گلزنی کردند. ضربه یامین فلاح را 

علی رضا رضایی مهار کرد و پنالتی محمد تفتیان به اوت رفت.
کانون هواداران استقلال طرحی را با شکل یا زهرا )س( در ایام فاطمیه روی 

سکوها به نمایش گذاشتند.
یحیی بهاری مدیرعامل باشگاه نود ارومیه در غیاب سرمربی مستعفی این تیم 

روی نیمکت نشست و قبل از بازی با مجیدی عکس یادگاری گرفت.
وریا غفوری که دوران مصدومیت را پشت سر می گذارد با لباس شخصی در 

ورزشگاه و از روی سکوها بازی تیمش را تماشا کرد.

شگفتی رخ نداد؛

عبورسختاستقلالازنودارومیهدرضیافتپنالتی

  

رئیس کمیته استیناف صدور مجوز حرفه ای باشگاه ها می گوید مشکل پرسپولیس و استقلال برای صدور مجوز حرفه ای 
حل شده است.

داریوش مصطفوی روز یکشنبه  درباره جلسه کمیته صدور مجوز حرفه ای فدراسیون فوتبال اظهار کرد: این کمیته یک 
کمیته مستقل است اما تصمیماتش به اوضاع مملکت ارتباط دارد یعنی در باشگاه پرسپولیس و استقلال مسائلی به گردن 
مدیران این باشگاه افتاده که اصلًا ربطی به آنها ندارد. امروز کنفدراسیون فوتبال آسیا متوجه شده که این باشگاه ها دچار 
مشکل هستند و ما با آنها صادق نبودیم یعنی متوجه شدند آنطور که کشورهای دیگر انجام می دهند ما کار را پیش نبرده ایم 
برای همین تحت فشار و تحت کنترل هستیم. به همین خاطر همه مسائل و مشکلات استقلال و پرسپولیس به مدیران این 
باشگاه ها اعلام شد. البته این باشگاه ها یک مشکل بسیار بزرگ دارند و آن هم مالکیت مشترک است. یعنی باشگاه استقلال 

۵/۹۷ درصد و باشگاه پرسپولیس ۵/۹۸ درصد در اختیار دولت است.
وی افزود: فوتبال دولتی فوتبال حرفه ای نیست. در فوتبال آسیا می گویند یک باشگاه باید مستقل و حرفه ای باشد اما در 
مملکت ما با این موضوع آشنا نیستیم. خوشبختانه اکثر مشکلات پرسپولیس و استقلال حل شده است و مسائل بسیار 
کوچکی باقی مانده است در این زمینه آقای عزیزی خادم خیلی کمک کردند و امروز به این نتیجه رسیدیم که می شود با 

همبستگی کار را پیشبرد.
او همچنین گفت: من همیشه اعتقاد دارم عصاره فوتبال مملکت پرسپولیس و استقلال بودند و امروز سپاهان و گل گهر هم 
و همینطور فولاد به این جمع اضافه شده اند. امروز جلسه بسیار خوبی برگزار کردیم و امیدواریم که مشکل این باشگاه ها حل 
شود. ما هم با حسن نیت می خواهیم موضوع را پیگیری کنیم.  قرار است باشگاه های استقلال و پرسپولیس را وزارتخانه های 

مختلف در اختیار بگیرند تا مشکل آنها حل شود.
او در ادامه درباره خصوصی سازی استقلال و پرسپولیس هم گفت: متاسفانه در این زمینه یک کارشناس همه چیز را خراب 
کرده است. به آن کارشناس باید تفهیم شود که این موضوع کار حیاتی برای مملکت است. امروز ما گرفتاری های متعدد در 

مملکت داریم و نباید گرفتاری جدیدی ایجاد کنیم.
وی در ادامه درباره اینکه آیا کنفدراسیون فوتبال آسیا تایید کمیته استیناف صدور مجوز حرفه ای را می پذیرد یا خیر گفت: 
آنها باید امضای من را قبول کنند. وقتی من را قبول ندارند نباید چنین پستی به من می دادند. ما هم دروغ نمی گوییم. آنها هم 

می دانند که یک شبه همه مشکلات حل نمی شود.

مدیرعامل باشگاه استقلال گفت: در داخل زمین با تمامی تیم ها رقابت سختی داریم اما نباید با پرسپولیس در بیرون از 
مسابقه دعوا کنیم و منافع مشترک مان را با خطر مواجه سازیم.

»مصطفی آجورلو« روز یکشنبه  پس از جلسه صدور مجوز حرفه ای مدیران استقلال و پرسپولیس با مسوولان فدراسیون 
فوتبال، اظهار داشت: جلسه بسیار خوبی داشتیم و جا دارد از مسوولان فدراسیون تشکر کنم. بنظرم صورتجلسه فقط 

برای امروز نبود و از مدتی قبل که در صدا و سیما حضور داشتیم، روند ما آغاز شد.
وی افزود: به امید خدا استقلال و پرسپولیس بدون مشکل در مسابقات آسیایی حضور پیدا خواهند کرد و هواداران با 
خیالی آسوده اعتمادی که به فوتبال کشور به ما داشتند را ادامه دهند. عزیزی خادم و همکارانشان به ما اعتماد کردند تا 
خواسته های کنفدراسیون فوتبال آسیا را فراهم کنیم. در آینده نزدیک شاهد خبرهای خوبی در راستای حضور نمایندگان 
ایران در آسیا خواهیم بود. مدیرعامل باشگاه استقلال، اظهار داشت: دیگر نباید فقط در لیگ قهرمانان حضور داشته 
باشیم و وقت آن است تا تیم های ایرانی به قهرمانی برسند. باید با هم دوست باشیم چراکه  دعوا کافی است و سودی ندارد.
آجورلو تاکید کرد: در فوتبال ایران پول نیست. همه حرف می زنند اما باید بدانیم پول حرف اول را می زند و باید درآمدزایی 
کنیم. رئیس فدراسیون اجازه داد خودمان برای تبلیغات محیطی درآمدسازی کنیم. برای هر بازی به سازمان لیگ و 
شرکت تجهیز پول می دهیم و همه دیدند در آمدها با فصل قبل قابل قیاس نیست. این یک اقدام است و هنوز هزار راه 
برای درآمدزایی مانده است. وی افزود: سال آینده دیگر شاهد این نخواهیم بود که به بازیکنان بدهکار باشیم. واقعا 
خجالت می کشم که بازیکن ما از سه سال قبل هنوز پول دریافت نکرده و هم آسیب دیده است و در نهایت کار به شکایت 
می کشد. وقتی پول باشد باید سرموقع به وظایف مان عمل کنیم. مدیرعامل استقلال ادامه داد: پول فوتبال نباید فقط برای 
بازیکن و کادر فنی باشد و باید همه عوامل سود ببرند. اگر هوادار داریم می توانیم با شرکت ها و ارگان ها هماهنگ باشیم تا 
هواداران تخفیف خوبی برای خریدهای خود بگیرند و منفعت داشته باشند. وی در پاسخ به این سوال که استقلال به چه 
وزارتخانه ای واگذار خواهد شد؟ گفت: فکر می کنم ۲ اتفاق رخ خواهد داد. نمایندگان ما اکنون در سازمان خصوص سازی 

هستند چراکه رئیس جمهور در راستای خصوصی سازی دستور اکید داده اند.
 تصور این است تا ۳۰ دی ماه بتوانیم وارد بورس شویم که خیلی خوب است. اگر منعی داشته باشد یکی از تیم ها در وزارت 
ورزش می ماند و دیگری ممکن است در وزارت امور اقتصادی و دارایی به صورت موقت وارد شود اما اراده این است در 

راستای واگذاری در بورس کار علنی شود.

داریوش مصطفوی:

 مشکل مجوز حرفه ای پرسپولیس و استقلال حل می شود
آجورلو:نباید با پرسپولیس دعوا کنیم

زمان قهرمانی ایرانی ها فرارسیده است

رییس فدراسیون وزنه برداری:

 جوانان افتخارآفرین، آینده سازان وزنه برداری هستند
رییس فدراسیون وزنه برداری با بیان اینکه درهای فدراسیون بر روی تمام قهرمانان ملی 
باز است گفت: ملی پوشان جوان در پیکارهای جهانی تاشکند نشان دادند که پشتوانه 

خوبی برای تیم ملی هستند و در کنار باتجربه ها آینده این رشته را می سازند.
تیم ملی وزنه برداری مردان ایران در پیکارهای وزنه برداری قهرمانی سال ۲۰۲۱ جهان 
در تاشکند ازبکستان با کسب ۵۴۸ امتیاز بر سکوی دوم جهان قرار گرفت. روسیه  با ۵۸۱ 
امتیاز به عنوان قهرمانی رسید. ازبکستان نیز با ۵۲۵ امتیاز به عنوان سومی دست پیدا 
کرد. تیم های ایران، روسیه و ازبکستان با ۱۰ وزنه بردار در این دوره از مسابقات شرکت 

کرده بود. تیم زنان ایران نیز با ۱۵۱ امتیاز در رده بیست وسوم جهان قرار گرفت.
»علی مرادی« رییس فدراسیون وزنه برداری در پایان این رقابت ها در گفت وگویی اظهار 
داشت: این مسابقات در بالاترین سطح برگزار شد و وزنه برداران جوان ایرانی عملکرد 
فوق العاده ای از خود به جا گذاشتند. ما می توانستیم قهرمان جهان شویم اما با یک 

اختلاف کم امتیازی، مقام نایب قهرمانی را کسب کردیم. 
متن کامل این گفت وگو در زیر آمده است؛

یک اوتی قهرمانی را از ما گرفت
تیم ملی وزنه برداری مردان عملکرد بسیار خوبی در مسابقات قهرمانی جهان داشت و 
ما با اختلاف امتیاز کمی قهرمانی را به روسیه واگذار کردیم. شاید اگر یک اوتی نداشتیم و 
عملکرد برخی از ملی پوشان بهتر بود الان ایران به جای روسیه عنوان قهرمانی مسابقات 
تاشکند را از آن خود می کرد. باید بپذیریم هر رقابت شرایط خاص خود را دارد. تیم جوانی 
را به ازبکستان اعزام کرده بودیم. جوانان ما با اراده خود توانستند در سکوی جهانی قرار 
گیرند، باید به این تیم اعتماد کرد. از تمام نفرات و کادر فنی راضی هستم و به آنان خسته 
نباشید می گویم. چند کشور مانند روسیه، گرجستان، کلمبیا و ازبکستان با تیم کامل 

آمده بودند و تیم ما نیز کامل بود.
چین و کره شمالی بودند، بهتر می شد

شاید تصور این بود که اگر چین و کره شمالی حضور داشتند کار ما برای رسیدن به سکو 
راحت نبود، اما ای کاش آنان نیز به تاشکند می آمدند. چین و کره شمالی در سبک وزن 
برای کسب مدال با هم رقابت سختی دارند و امتیازات تقسیم می شود. البته کشورهای 
از آمریکا جنوبی به تاشکند آمدند. تمام کشورها شرایط سختی برای آمدن  خوبی 
به تاشکند داشتند که به دلیل کرونا و شیوع آن در جهان بود. امیدوارم شرایط سخت 

کرونایی به زودی به پایان برسد.
ورزشکاران حاضر در تاشکند رکوردهای خوبی نیز از خود به یادگار گذاشتند. در برخی 
از دسته ها رکوردهای جهان و المپیک شکسته شد. نماینده ایران نیز در دسته به اضافه 
۱۰۹ رکورد جوانان جهان را شکست؛ »علیرضا یوسفی« با این رکوردشکنی در آستانه 

مدال قرار گرفت اما با چراغ قرمز داوران مواجه شد. 

داوری در برخی دسته ها خوب نبود
اگر بخواهم واقع بینانه نسبت به داوری صحبت کنم، باید گفت که قضاوت در برخی 
از دسته ها خوب نبود و ما نیز از داوری ضرر کردیم. شاید اگر هیات ژوری سخت گیری 
نداشتند، مدال برنز فوق سنگین در دوضرب به »علیرضا یوسفی« می رسید. آنان در 
مواجه با تالاخادزه این سخت گیری را نداشتند. وزنه بردار جوان ما ۲ چراغ سفید گرفت 
اما هیات ژوری رای را برگرداند و خطا اعلام کرد، اما هیات ژوری حرکت سوم دوضرب 
تالاخادزه زمانی که وزنه ۲۶۷ کیلوگرم را بالای سر برد برخلاف نظر داوران، حرکت او را 
تایید کرد. شاید اگر تصمیم آنان نبود یوسفی در سن کم مدال برنز دوضرب دسته فوق 

سنگین را از آن خود می کرد.
دختران وزنه بردار عملکرد چشمگیری داشتند

بررسی عملکرد سه دختر اعزامی به مسابقات قهرمانی جهان نشان از آن دارد که 
ملی پوشان توانستند رکوردهای ملی و شخصی خود را ارتقا دهند. از عملکرد آنان راضی 
هستم و باور دارم که در بزرگسالان نیز به زودی شاهد رسیدن این دختران به مدال 
خواهیم بود. باید تمام تلاش خود را برای حضور آنان در تورنمنت های بزرگ انجام دهیم 
و این مهم با همکاری وزارت ورزش و جوانان امکان پذیر است. وزنه برداری زنان در مسیر 

درستی قرار دارد و به حمایت نیاز دارند. 
حمایت کمیته ملی المپیک وزنه برداری 

برای اعزام به مسابقات جهانی ازبکستان با مشکلات زیادی روبرو بودیم، اما کمیته ملی 
المپیک و شخص »سیدرضا صالحی امیری« حمایت مادی و معنوی خوبی از وزنه برداران 
داشت. همچنین وزارت ورزش و جوانان با اقدامات خود مسیر حضورمان را در تاشکند 
تسهیل کرد. حمایت از وزنه برداری می تواند ورزشکاران را به آینده امیدوار و زمینه کسب 

مدال آنان را در بازی های آسیایی و المپیک، فراهم کند. 
پشتوانه سازی انجام شده است

برخی باور دارند که فدراسیون اقدامی در زمینه پشتوانه سازی یا استعدادیابی انجام 
کامل  نمونه  فتح کردند،  را  تاشکند سکوی جهانی  در  که  ورزشکارانی  نداده است. 
پشتوانه سازی هستند. مصطفی جوادی، امیر حقوقی، رسول معتمدی، علیرضا یوسفی 
و آیت شریفی آینده وزنه برداری ایران هستند. باید از آنان بیشتر حمایت شود. این جوانان 

در کنار قهرمانان ملی می توانند افتخارات زیادی را برای ایران کسب کنند. 
درهای فدراسیون بر روی کسی بسته نیست

بعد از مسابقات قهرمانی جهان، بازی های همبستگی کشورهای اسلامی در پیش 
داریم و بازی های آسیایی ۲۰۲۲ هانگژو را پیش رو خواهیم داشت. برای حضور در این 
مسابقات نیاز به ترکیبی از جوانان و باتجربه ها داریم. درب فدراسیون بر روی کسی بسته 
نیست و ما احترام زیادی برای قهرمانان ملی قائلیم. همه قهرمانان می توانند با احترام به 

قوانین و دستورات مربیان در تمرینات باشند. حضور آنان در کنار جوانان رقابت و انگیزه 
را زیاد می کند. البته برای فدراسیون نظم و پایبندی به قانون بر هر عنوانی ارجحیت دارد.

مسوولان فدراسیون جهانی باید عذرخواهی کنند 
در زمان پخش سرود ملی ایران سر و صدای ازبکستانی ها در سالن زیاد بود و آنان نیز 
در پخش سرود اشتباه کردند. ما همان روز کتبا اعتراض کردیم و مسوولان فدراسیون 
جهانی و برگزارکنندگان مسابقات جهانی در تاشکند باید عذرخواهی کنند. قصور از ما 

نبود بلکه برگزارکنندگان این اشتباه بزرگ را انجام دادند.
مسابقات وزنه برداری قهرمانی جهان روز جمعه با برگزاری رقابت های دسته به اضافه 
۱۰۹ کیلوگرم به پایان رسید. در این دوره از مسابقات ۴۳۲ وزنه بردار )۲۴۵ مرد و ۱۸۷ 
وزنه بردار زن( حضور داشتند. مرتضی بیگلری، میرمصطفی جوادی، سیدایوب موسوی، 
رضا دهدار، امیر حقوقی، سیدرسول معتمدی، علیرضا سلیمانی، امیر عزیزی، علیرضا 
یوسفی و آیت شریفی ملی پوشان وزنه برداری ایران در بخش مردان بودند.  همچنین در 
بخش زنان سیده الهام حسینی، یکتا جمالی و فاطمه یوسفی نیز ملی پوشان وزنه برداری 
ایران هستند. الناز باجلانی به دلیل مصدومیت به این پیکارها اعزام نشد. اکبر خورشیدی 

به عنوان مشاور فنی بر عملکرد دختران وزنه بردار ایران نظارت دارد.
تیم ملی وزنه برداری مردان ایران با کسب ۵۴۸ امتیاز به عنوان نایب قهرمانی مسابقات 
تاشکند رسید. تیم ایران همچنین با کسب ۲ طلا، ۳ نقره و ۳ برنز در رتبه بندی مدالی 

به مقام پنجم رسید.
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یک فعال سیاسی تاکید کرد: موارد گفته شده به عنوان دلایل رد صلاحیت 
طول  در  باید  موارد  این  است.  نیفتاده  اتفاق  فی البداهه  و  شبه  یک  لاریجانی 
مسئولیت های چندین ساله ایشان مطرح می شد. آقای لاریجانی ۱۲ سال رییس 
مجلس بودند یا در پست های عالی دیگری مثل شورای عالی امنیت ملی، صدا و 

سیما و مواردی از این قبیل حضور داشتند. 
محمد هاشمی در گفت وگو با ایلنا، درباره نامه منتشر شده منسوب به دبیر 
شورای نگهبان در خصوص دلایل رد صلاحیت علی لاریجانی در سیزدهمین دوره 
انتخابات ریاست جمهوری عنوان کرد: من دقیقا به قوانین آشنا نیستم ولی خاطرم 

هست که سخنگوی قبلی شورای نگهبان گفته بودند که صلاحیت افراد را وقتی که 
تایید می کنند اگر در خلال کار و مسئولیت شان خلاف آن را ببینند، شورای نگهبان 

می تواند همان موقع ورود کند و آن افراد را رد صلاحیت کند.
وی افزود: اگر این مبنای کار شورای نگهبان باشد، این ادله ای که برای جناب 
آقای لاریجانی آورده شده جای تعجب است؛ چراکه این موارد یک شبه و فی البداهه 
اتفاق نیفتاده است. این موارد باید در طول مسئولیت های چندین ساله ایشان 
مطرح می شد. آقای لاریجانی ۱۲ سال رییس مجلس بودند یا در پست های عالی 
دیگری مثل شورای عالی امنیت ملی، صدا و سیما و مواردی از این قبیل حضور 

داشتند. یعنی آقای لاریجانی یک شخصیت معمولی در نظام نیست.
این فعال سیاسی تاکید کرد: ایشان شخصیتی است که از سال ۱۳۷۰ و حتی 
کرده  نقش آ فرینی  و  داشته  نظام حضور  در مسئولیت های حساس  آن  از  قبل 
است. اگر شورای نگهبان خلافی را از ایشان می دید قاعدتا بر مبنای فرمایشی که 
آ قای کدخدایی داشت، باید به موقع حداقل به ایشان اخطار داده می شد. حالا 
می گوییم رد صلاحیت و سلب مسئولیت هم لازم نبود اما حداقل می توانستند به 
ایشان بگویند شما اینجا خلاف رفته اید لطفا خودتان را اصلاح کنید. اما به نظر من 

چنین موردی هیچ وقت گفته نشده یا اگر گفته شده ما اطلاع نداریم.
هاشمی یادآور شد: اگر مجموعه این شرایط را در نظر بگیریم، به نظرم می رسد 

در جامعه  مردم  بیشتر  الان  که  بود، چیزی  توجیهات  بیشتر  گفته شده  موارد 
می گویند و در میان عوام و خواص گفته می شود، این است که آقای لاریجانی با 
توجه به سوابقی که داشتند اگر کاندیدای ریاست جمهوری می شد فرصت رای 
داشت و رای او هم بالا بود و مردم انتخابش می کردند. مشابه همین مساله برای 
مرحوم هاشمی رفسنجانی اتفاق افتاد و آقای هاشمی به بیان دیگری رد صلاحیت 
شد. این فعال سیاسی خاطرنشان کرد: در مورد آقای هاشمی هم اخیرا وزیر 
اطلاعات آ قای احمدی نژاد اعتراف کرد که گفته اند اگر آقای هاشمی کاندیدا شود 
۳۰ میلیون رای دارد و هاشمی با ۳۰ میلیون رای قابل کنترل نیست. یعنی چون 
محبوب مردم بودند و رای می آوردند ایشان را سلب صلاحیت کردند. آن زمان هم 
گفتند به خاطر سن شان رد صلاحیت شدند الان هم به نظر من این گونه تلقی 

می شود که اصل مساله چیز دیگری بوده ولی سعی می شود موضوع توجیه شود.
وی ادامه داد: تلقی جامعه این است که احساس می شده در نظرسنجی ها آقای 
لاریجانی در طیف افرادی است که به احتمال زیاد رای می آورد و یا به دور دوم خواهد 
رفت، برای همین هم تلاش شد تا ایشان در صحنه حضور نداشته باشد. به هر حال 
آنچه که در افکار عمومی گفته می شود این است که علت عدم تایید صلاحیت آقای 
لاریجانی محبوبیت ایشان در جامعه بود و احتمال رای آوری ایشان موجب این 

مساله شد.

محمد هاشمی: 
دلایل اعلام شده برای رد صلاحیت لاریجانی توجیهات بود

کاظمی قمی در حاشیه نشست سازمان همکاری اسلامی: 

هدف ما کمک به افغانستان برای 
برون رفت از بحران اقتصادی است

نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان گفت: هدف اجلاس سازمان همکاری های 
اسلامی کمک به مردم افغانستان برای برون رفت از بحران اقتصادی و معیشتی است.

حسن کاظمی قمی نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان در حاشیه هفدهمین 
نشست وزرای خارجه عضو سازمان همکاری اسلامی که در پارلمان ملی پاکستان و در 
شهر اسلام آباد برگزار شد، در جمع خبرنگاران با اشاره به دیدار وزیر امور خارجه کشورمان 
با عمران خان نخست وزیر پاکستان گفت: یکی از موضوعات مهمی که در این دیدار مورد 
توجه قرار گرفت، چگونگی عملیاتی کردن توافقات دو کشور برای تقویت همکاری ها بویژه 

در حوزه های اقتصادی بود.
کاظمی قمی گفت: مساله بعدی که در این دیدار مطرح شد، اهتمام دو کشور برای 

کمک به افغانستان برای بهتر کردن امنیت و اقتصاد این کشور بود.
وی تاکید کرد: اینکه یکی از راه های ثبات در افغانستان تشکیل حکومت فراگیر و 
مشارکت ملی در این کشور است، مورد تاکید وزیر خارجه ایران و نخست وزیر پاکستان 

قرار گرفت.
نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان تاکید کرد: با توجه به پتانسیل های موجود 
میان دو کشور و دیپلماسی قوی، می توانیم کشورها را در ایجاد یک افغانستان امن و باثبات 

با یکدیگر همسو کنیم.
به هفدهمین نشست وزرای خارجه عضو سازمان  با اشاره  کاظمی قمی همچنین 
همکاری اسلامی، اظهار کرد: این نشست با هدف کمک به برون رفت از بحران انسانی 
و معیشتی مردم افغانستان است. به دلیل مداخلات خارجی و جنگ های نیابتی که در 
افغانستان به وجود آمده، مشکلاتی در حوزه اقتصادی و امنیتی متوجه مردم افغانستان 

شده است.
وی ادامه داد: چنین فضایی باعث خواهد شد که ما شاهد سیل بیشتر مهاجرت های 

مردم افغانستان به کشورهای همسایه از جمله جمهوری اسلامی ایران باشیم.
نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان گفت: جامعه جهانی و کشورهای اسلامی 
به روند تغییرات در افغانستان واکنش نشان داده اند و به دنبال این هستند که بتوانند 
کمک های انسان دوستانه را برای مردم این کشور افزایش دهند تا بخشی از مشکلات مردم 
التیام داده شود اما آن چیزی که باید به عنوان واقعیت به آنها توجه داشت، این است که 
مسائل در افغانستان باید به صورت ریشه ای و اصولی حل شود و شرایطی به وجود بیاید که 
جنگ های نیابتی که آمریکا بعد از فرار خودش از افغانستان ایجاد کرده است، از بین برود.
وی با بیان اینکه آنهایی که با مداخلات شان زیرساخت های کشور افغانستان را ویران 
کردند باید پاسخگوی این اتفاقات باشند تصریح کرد: ما اگر بخواهیم یک افغانستان با 
شکوه و شکوفا ایجاد شود باید مداخلات خارجی و جنگ های نیابتی در این کشور از بین 
برود. این در سایه شکل گیری حکومتی با مشارکت فراگیر است که توسط همه قومیت ها و 

جریان های سیاسی صورت بگیرد.
نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان گفت: مسئله دوم این است که کشورهای 
همسایه باید کمک کنند، مردم افغانستان در برقراری امنیت و سازندگی این کشور نقش 
آفرینی کنند و در کنار آن جامعه جهانی نیز باید کمک های انسان دوستانه خود را به این 
کشور توسعه دهند و اموالی که برای مردم است خارج از فضای سیاسی باید به مردم 
بازگردد. اگر این اتفاق صورت نگیرد، چالش های معیشتی، امنیتی و اقتصادی زمینه ای 
برای توسعه حضور تروریسم و گروه های تکفیری در این کشور فراهم می شود و این عوامل 

می تواند فضا را برای مردم مظلوم افغانستان افزایش دهد.
کاظمی قمی با اشاره به اشغال ۲۰ ساله افغانستان توسط آمریکا گفت: آمریکایی ها 
همچنان بعد از خروج از افغانستان به دنبال ناامنی و ویرانی این کشور هستند و تلاش 
می کنند از این کشور به عنوان ابزاری علیه کشورهای منطقه استفاده کنند و این مردم 

افغانستان هستند که باید هزینه سیاست آمریکا را بپردازند.
وی افزود: این اجلاس می تواند گروه های داخلی افغانستان را تشویق کند که راه برون 

رفت از این مشکلات تشکیل یک حکومت فراگیر است.

محبعلی کارشناس مسائل سیاست خارجی؛

توافق احتمالی وین تفاوت زیادی 
با برجام ندارد 

 کارشناس مسائل سیاست خارجی گفت: شاید یکسری تغییرات جزیی صورت بگیرد 
ولی از آنجا که ایران در سه سطح شامل ان پی تی، ۶ قطعنامه الزام آور قبلی شورای امنیت 
و برجام تکالیفی برعهده دارد، نمی تواند تحت هیچ شرایطی از آن چارچوب ها خارج شود 

بنابراین خیلی جای بازی برای بازی وجود ندارد. 
قاسم محبعلی درباره دو سند جدید تدوین شده در مذاکرات وین اظهارداشت : طرفین 
در جریان مذاکرات یکسری پیشنهادات خود را جمع بندی و به طرف مقابل می دهند تا 
در ادامه مذاکرات بخشی از تفاهم های نوشته شده یا نوشته نشده پذیرفته شود و بخشی 

از آن نیز ممکن است نکات جدید در آن گنجانده شود.
وی افزود: هیأت ایرانی در ابتدای مذاکرات دور جدید یک اشتباه تکنیکی و فنی مرتکب 
شد و تمام خواسته های خود را در دو سند به طرف مقابل ارائه دادند که معلوم بود آنها 
تناسبی با ادامه مذاکرات ندارند چون روند را نادیده گرفته بودند و همین امر موجب شد آن 
دور متوقف شد. حالا در این دور با اصلاح روند قبلی، برخی نکات را در پیش نویس آوردند. 
البته هنوز نمی توان قضاوت کرد که پیش نویس جدید در مقایسه با پیش نویس زمان 

دولت آقای روحانی چه تغییراتی کرده است.
این کارشناس مسائل بین الملل اظهار کرد: مذاکرات در ذیل قطعنامه ۲۲۳۱ شورای 
امنیت و چارچوب برجام صورت می گیرد و مرزهای تعیین کننده اش این دو هستند. 
از آنجا که قطعنامه ۲۲۳۱ هم برای ایران و طرفین الزام آور است خروج از آن یا خروج از 

برجام امکان دارد اصل موضوع را منتفی کند و نهایتا باید منتظر یک توافق جدید باشیم.
وی در گفتگو با نامه نیوز با اشاره به تغییر شرایط در ایران، آمریکا و منطقه ادامه داد: 
شرایط کنونی، شرایط ۲۰۱۵ نیست. هر توافقی تابع شرایط روز است باید دید در شرایط 
جدید چه تفاهمی امکان پذیر است که بین ایران و آمریکا رخ می دهد. سایر طرف ها 
واسطه محسوب می شوند که گاهی به روند مذاکرات کمک می کنند و گاهی موجب تأخیر 

در روند گفتگوها می شوند.
مدیرکل پیشین وزارت خارجه درباره میزان تفاوت محتوایی توافق وین با متن برجام، 
یادآور شد: شاید یکسری تغییرات جزیی صورت بگیرد ولی از آنجا که ایران در سه سطح 
شامل ان پی تی، ۶ قطعنامه الزام آور قبلی شورای امنیت و برجام تکالیفی برعهده دارد، 
نمی تواند تحت هیچ شرایطی از آن چارچوب ها خارج شود بنابراین خیلی جای بازی 
وجود ندارد؛ پس نمی توانیم انتظار داشته باشیم که تغییرات جدی و آشکاری در توافق 

احتمالی وین نسبت به برجام رخ دهد.
وی درباره زمان حصول توافق در وین افزود: این بستگی به انتظارات طرفین دارد. در 
ایران امروز کسانی در دولت هستند که در گذشته موافق برجام نبودند بنابراین شاید 
انتظارات شان متفاوت باشد، در آمریکا نیز بایدن مثل اوباما فکر نمی کند و تصمیم ندارد 
موضوع مذاکره با ایران را فقط به موضوع هسته ای محدود کند. همچنین طرف های 
دیگری اعم از رژیم صهیونیستی و کشورهای عربی در حاشیه مذاکرات هستند که آنها هم 

گرچه دور میز مذاکره ننشسته اند اما بخشی از مذاکرات محسوب می شوند.
محبعلی با اشاره به یک سال و نیم باقی مانده از توافق برجام گفت: هر توافقی در وین 
بشود نهایتا یک توافق یک سال و نیمه خواهد بود، بعد از آن شورای امنیت باید درباره آینده 
برنامه هسته ای ایران تصمیم بگیرد، حالا چه درباره توافق وین خوشبین باشیم چه بدبین، 

این وضعیت بیش از یک سال و نیم دیگر ادامه نخواهد داشت.
وی افزود: اگر در وین توافق گام به گام صورت بگیرد یعنی نه ایران آمادگی داشته باشد 
که به وضعیت ۲۰۱۵ برگردد و نه آمریکا حاضر شود همه تحریم های مرتبط با برجام را یکجا 
بردارند، آن موقع شاید شاهد یک توافق موقت باشیم یعنی ایران بخشی از اقداماتش را 
کنار بگذارد و در عوض آمریکا نیز بخشی از تحریم ها را بردارد اما اگر قرار باشد ایران به نقطه 
صفر ۲۰۱۵ برگردد و آمریکا نیز همه تحریم های مرتبط با برجام را یکجا بردارد، به سرعت 

این مسئله رخ نمی دهد و زمان بر خواهد بود.

یک دیپلمات پیشین کشورمان گفت: باید مذاکرات وین را طوری مدیریت کنیم 
که توافق درازمدتی حاصل شود تا دولت بتواند برنامه ای برای توسعه درازمدت و 

میان مدت داشته باشد. 
عبدالرضا فرجی راد در ارزیابی و تحلیلی نسبت به روند مذاکرات وین اظهار 
داشت: بنده از ابتدا خوش بین بودم، اکنون هم هستم. آنچه در این دو دور 
مذاکرات گذشت به ویژه مذاکرات اخیر این بود که مواضع کشورها برای شروع 

مذاکرات جدی، به یکدیگر نزدیک شود.
وی افزود: اکنون ایران دو پیشنهاد را به صورت کتبی مطرح و اعلام کرد که 
پیشنهاد سومی هم وجود دارد، اما در مقابل طرف غربی و روس ها اصرار داشتند 
که بعد از شش دور مذاکره که به آن ۸۵ درصد هم می گویند کار را ادامه دهند در 
هر حال به نظر می رسد بعد از این دو دور مذاکرات اخیر به توافق هایی رسیده 
اند که جلسات دیگری برگزار شود و پیشنهادات اخیر ایران در لابه لای مذاکرات 

گنجانده و مورد ارزیابی قرار گیرد.
سفیر سابق کشورمان در نروژ تاکید کرد: بنابراین مذاکراتی در ارتباط با برجام و 
برنامه هسته ای انجام نشده و صرفا توافقات اولیه ای انجام گرفته در ارتباط با اینکه 

چطور مذاکرات را آغاز کنند.
 این استاد ژئوپلیتیک دانشگاه همچنین درباره اینکه اروپایی ها از یک طرف 

با اسرائیل رایزنی می کنند و از سوی دیگر خواهان احیای برجام هستند و آیا 
این مسئله موجب بی اعتمادی طرف ایرانی نمی شود؟ گفت: طبیعتا ما به یک 
مقطعی می رسیم که مزاحم ها کارشان را شروع می کنند مانند رویکردی که 
انگلیس، فرانسه، آلمان و یا حتی روس ها  دارند،  دقت کنیم موضع گیری نماینده 
اتحادیه اروپا با فرانسه و یا حتی انگلیس متفاوت است. سفر اخیر ماکرون رئیس 
جمهور فرانسه به امارات یک نمونه است که  می بینیم اروپایی ها به نوعی با امارات، 
عربستان و قطر هماهنگ شده عمل می کنند که به ایران فشار بیاورند تا مسئله 

موشکی هم در مذاکرات گنجانده شود.
این دیپلمات پیشین کشورمان در رابطه با اینکه برخی از کشورهای عربی از 
جمله عربستان مذاکرات وین را دنبال کرده و در این مورد نگرانی هایی دارند، 
گفت: این کشورها به دنبال این هستند تا نگرانی خودشان را از طریق اروپایی ها 

پیگیری کرده و مسئله موشکی را هم وارد مذاکرات کنند.  
فرجی راد ادامه داد: اسرائیل هم، چنین احساسی را دارد ضمن اینکه هر توافقی 
انجام شود به نحوی این کشورها آن را پذیرفته و در واقع با اسرائیل کاملا هماهنگ 

هستند تا اهداف خودشان را از طریق مذاکرات با اروپایی ها دنبال کنند.
سفیر پیشین کشورمان در نروژ در گفت وگو با ایسنا همچنین اظهار کرد: اما 
آمریکایی ها با توجه به گرفتاری های خودشان خیلی هم به حرف اروپا و اسرائیل 

گوش نمی دهند و سعی دارند براساس برنامه خود پیش بروند تا به گونه ای از 
مسئله هسته ای ایران خلاص شوند. آن ها کارهای بزرگتری هم دارند، اکنون دو 
سال از عمر دولت بایدن می گذرد و به صحنه انتخاباتی نزدیک می شود که به نظر 
هم می رسد بایدن و کامالا هریس هر دو رأی پایینی دارند. لذا  مسئله هسته ای 
برای آمریکایی ها دست و پاگیر شده و آن ها می خواهند به یک توافقی برسند و 

تمام شود.
این استاد ژئوپلیتیک دانشگاه خاطرنشان کرد:  با توجه به نتایجی که تا به امروز 
حاصل شده آمریکا، اروپا و روسیه هم انتظار آن را نداشتند و هر چه به سمت توافق 

برویم تصور می شود که سنگ اندازی اروپا بیشتر شود.
وی با تأکید بر اینکه در حال حاضر فقط مذاکرات مقدماتی برای حل اختلافات 
انجام شده، درباره مواضع روس ها و چینی ها برای به نتیجه رسیدن مذاکرات هم 
گفت: اگر به صورت مستقیم با آمریکا مذاکره انجام شود طبیعتا روسیه مواضع 

منفی خواهد داشت. آن ها تمایل دارند که مذاکرات به صورت واسطه باشد.
وی معتقد است که در مذاکره مستقیم سنگ اندازی اروپایی ها کمتر می شود و  

چین هم خیلی خود را درگیر این موضوعات نمی کند.
وی ضمن ابراز امیدواری به روند مذاکرات و پیشرفت خوب در این زمینه گفت: 
طبیعتا با توجه به اینکه دولت جدید در ایران روی کار آمده قصد دارد که مباحث به 
صورت جدی مطرح شود و انتقاداتی هم داشته لذا نظرات خود را مطرح می کند 
و طرف مقابل هم باید آن ها را ارزیابی کند، تصور می کنم بتوانند با بیان مواضع 
کنار بیایند. وی تصریح کرد: اروپایی ها و به طور کلی غرب عجله دارند که مذاکرات 
سریع تر به نتیجه برسند چون اگر غنی سازی ایران از یک حدی بگذرد برجام 
کارایی نخواهد داشت و برای همین آن ها در صدد هستند که سریع تر مذاکرات 

به نتیجه برسد.
سفیر سابق کشورمان در نروژ تأکید کرد: اگر تفاهم موقتی انجام شود هیچ 
مشکلی حل نمی شود، نهایتا پولی وارد کشور می شود و سطح انتظارات در کشور 
افزایش می یابد اما این پول از این به بعد نمی تواند برای توسعه و اشتغالزایی موثر 
باشد. اگر ایران بتواند توافق درازمدتی را رقم زند سرمایه گذار خارجی تمایل به 
کار می کند اما اگر غیر از این باشد به طور موقت سرمایه گذاری صورت می گیرد 
و در یک جایی هم متوقف می شود ضمن اینکه سرمایه گذاران داخلی هم این 
اطمینان را ندارند که کاری را انجام دهند چون پولی که می آید تورم را بالا می برد.

وی تاکید کرد: ما باید مذاکرات را طوری مدیریت کنیم که توافق درازمدتی 
حاصل شود تا دولت بتواند برنامه ای برای توسعه درازمدت و میان مدت داشته 

باشد و عقب افتادگی جدی و خطرناکی که در کشور ایجاد شده را جبران کند.
فرجی راد در پایان تأکید کرد: خیلی وقت تنگ است، باید روی توافق درازمدت 
کار کنیم تا تحصیلکرده ها و نخبگان کشور هم امیدوار باشند که می توانند در 

کشور مشغول به کار شده و در این سازندگی مشارکت داشته باشند.

ارزیابی یک دیپلمات پیشین از روند مذاکرات وین ؛

بایدمذاکراتراطوریمدیریتکنیمکهتوافقدرازمدتیحاصلشود

امیر عبداللهیان در نشست وزرای خارجه سازمان همکاری اسلامی؛
۴ پیشنهاد ایران برای کمک به مردم افغانستان

به  کمک  برای  ایران  پیشنهاد  چهار  ارائه  با  خارجه  امور  وزیر   
مردم افغانستان گفت: مردم افغانستان نیازمند کمک های فوری 
کشورهای  بین  مالی  صندوق  تشکیل  و  هستند  بشردوستانه 

اسلامی برای تحقق این هدف ضروریست. 
حسین امیرعبداللهیان روز یکشنبه در نشست وزیران امور خارجه 
کشورهای عضو سازمان همکاری اسلامی درباره افغانستان، با 
برای  پاکستان  اسلامی  جمهوری  خارجه  امور  وزیر  از  قدردانی 
فراخوانی و میزبانی فوق العاده این نشست، گفت: آنچه ما را در 
که  است  افغانستان  طولانی  بحران  است،  آورده  هم  گرد  اینجا 

روزبه روز بر ابعاد آن افزوده می شود.
وی با بیان اینکه  جمهوری اسلامی ایران، امنیت پایدار و ثبات 
را در راستای منافع جمعی  افغانستان  و اجتماعی در  سیاسی 
منطقه ارزیابی می کند، گفت: ما معتقدیم امنیت پایدار و ثبات 
سیاسی و اجتماعی در افغانستان تنها از طریق مشارکت جمعی 
واقعی و حکومت فراگیر و موثر که همه اقوام و مذاهب در آن نقش 

داشته باشند، میسر است.
 وزیر امور خارجه تصریح کرد: تأخیر در این امر به دشمنان مردم 
افغانستان فرصت خواهد داد تا با گسترش تروریسم )داعشی( و 
و  بهداشت  و  در معیشت  بحرانی  و شرایط  اقتصادی  مشکلات 

نیازمندی های اولیه زندگی، شبکه وسیعی از مجرمان اجتماعی را 
فعال کرده و هرج و مرج، فقر و قحطی را پس از ۲۰ سال اشغالگری 
بر  را  ناکارآمدی  و  داده  گسترش  ساخت،  زیر  هرگونه  نابودی  و 

مقامات کابل و مردم این کشور تحمیل کند.
 امیر عبداللهیان یادآورشد : آشتی ملی، انسجام ملی و مشارکت 
مساعی  و  خواهی  خیر  کنار  در  حکمرانی  و  درحکومت  فراگیر 
در  اسلامی  کشورهای  و  منطقه  و  همسایه  کشورهای  جمیله 
مبارزه با تروریسم و ناامنی و بی ثباتی و کمک های بشر دوستانه، 
فوری ترین اقدام برای حمایت از مردم افغانستان و تضمین آینده 
ای روشن است. وی با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران در ۴۰ 
سال گذشته میزبان میلیون ها مهاجر و آواره افغان بوده است، 
گفت: این مهاجران و آوارگان حاصل تجاوز و اشغالگری آمریکا بوده 
اند شرایط بحرانی امروز افغانستان نیز به دلیل احساس ناامنی، 
تروریسم و بحران مالی و اقتصادی موج مهاجرت را بشکل روزانه 
بر ایران تحمیل کرده است روزانه بیش از ۵ هزار افغان وارد ایران 

می شوند.
امیرعبداللهیان با اشاره به اینکه ایران تاکنون هیچ گونه مساعدت 
بین المللی دریافت نکرده است، گفت: جمهوری اسلامی ایران 
با تأکید بر انگیزه های اسلامی و انسانی همچنان به کمک های 

انساندوستانه به مردم افغانستان ادامه خواهد داد.
وی ادامه داد: علاوه بر کشورهایی که مسببان واقعی وضعیت 
کنونی هستند، همه ما بویژه کشورهای اسلامی باید کمک های 

کافی و مستمر خود را در اختیار همه مردم افغانستان قرار دهیم.
وزیر امور خارجه گفت: جمهوری اسلامی ایران از آغاز تحولات 
خود،  مرزهای  گذاشتن  باز  ضمن  است  کرده  تلاش  اخیر 
ترددهای انسانی و تجاری را تسهیل کند. علاوه بر این طی صد 
روز گذشته بیش از ۱۳ محموله کمک های انسان دوستانه را به 
شهرهای مختلف افغانستان ارسال و مساعدت وسیعی را در قبال 
دولت و مردم افغانستان در راستای مبارزه با کووید ۱۹ ازجمله 
ایران  اسلامی  جمهوری  مقیم  افغانستانی  اتباع  واکسیناسیون 
به عمل آورده است. امیرعبداللهیان با تشریح پیشنهادات ایران 
برای کمک به مردم افغانستان در این نشست مهم اظهار کرد: 
نخست،  کشورهای اسلامی، هیئت حاکمه سرپرستی افغانستان 
و همه طرف ها را به تشکیل دولت فراگیر تشویق نمایند، دوم مردم 
افغانستان نیازمند کمک های فوری بشردوستانه هستند تشکیل 
صندوق مالی بین کشورهای اسلامی برای این هدف ضروریست.

دارایی  آزادسازی  را  ایران  پیشنهاد  سومین  خارجه  امور  وزیر   
های مالی افغانستان عنوان کرد و در تبیین پیشنهاد چهارم ایران 

یادآورشد: بی تردید دول عضو سازمان ملل متحد و دبیرکل آن 
می توانند نقش مهمی در کمک به تشکیل دولت فراگیر و کمک به 
مردم افغانستان ایفا نمایند و مانع از بروز یک فاجعه انسانی جدید 

شوند.
وی اظهار داشت: ما امیدواریم که بزودی دولت فراگیر با مشارکت 
همه اقوام در افغانستان تشکیل شود تا نمایندگان دولت فراگیر 
افغانستان بتوانند در اجلاس بعدی سازمان همکاری اسلامی 

شرکت کنند و میز افغانستان در این سازمان خالی نماند.
وزیر امور خارجه همچنین با اشاره به بحران جاری در فلسطین 
گفت: معتقدیم بازگشت کلیه فلسطینیان به سرزمین آبا و اجدادی 
خود و تشکیل دولت فلسطین در سراسر سرزمین مادری )تاریخی( 

به پایتختی قدس شریف باید همچنان مورد تأکید OIC باشد.
امیرعبداللهیان تاکید کرد: تجربه روند سازش با رژیم جعلی 
اسرائیل و عادی سازی روابط، نشان می دهد که مسأله فلسطین 
سرزمین  این  غیرقانونی  اشغال  حقیقی  و  کامل  پایان  با  فقط 
اسلامی قابل حل است.  وی تصریح کرد: ایران بار دیگر بر پیشنهاد 
خود بر برگزاری یک همه پرسی فراگیر با شرکت کلیه ساکنان اصلی 
سرزمین فلسطین اعم از مسلمان، مسیحی و یهودی به عنوان راه 

حل دمکراتیک تأکید می کند.

 معاون اجرایی لاریجانی در مجلس دهم، گفت: به نظرم اگر به 
جای ارائه این اطلاعات نادرست یک کلمه می گفتند که »تأئید 
شدن آقای لاریجانی به مصلحت ما نیست« خیلی آبرومندانه تر از 

این بود. 
غلامرضا نوری قزلجه نماینده مردم بستان آباد در مجالس نهم و 
یازدهم و معاون اجرایی علی لاریجانی در مجلس دهم در گفت وگو با 
ایلنا در رابطه با نامه ای که با عنوان دلایل ردصلاحیت علی لاریجانی 
رئیس سابق مجلس شورای اسلامی منتشر شد، گفت: بله من نامه 
را در رسانه ها دیدم، در بند سوم نامه شورای نگهبان، مداخله یکی از 
فرزندان آقای دکتر لاریجانی در قراردادهای خدماتی و ساختمانی 
مجلس آمده بود که مستقیما به مسئولیت بنده باز می گردد و با 

اطلاع کامل  می توانم و شرعا هم باید در این زمینه اظهارنظر کنم. 
وی افزود: متاسفانه اطلاعات داده شده در خصوص بند سه نامه 

مذکور کاملا و صد در صد  کذب و بی اساس است.
وی ادامه داد: فرزندان ایشان به طور کلی و اساساً دور از فضاهای 
که  است  شناختی  این  بودند  لاریجانی  دکتر  آقای  مسئولیتی 
طی حدود ۱۰-۱۲ ساله گذشته از ایشان و خانواده  محترم شان 
نداشتند،  موردی دخالت  در هیچ  ایشان  اعضای خانواده  دارم. 
تاکید می کنم هیچ موردی تا چه رسد به مسائل مالی و اداری و 
قراردادهای مجلس که مطلقاً چنین چیزی اتفاق نیفتاده است و 

این را من با قاطعیت و اطمینان می گویم که اطلاعات داده شده در 
این ارتباط به هیچ وجه صحت ندارد.

رئیس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس یازدهم، همچنین بیان 
کرد: واقعا در عجب هستم از کسانی که این اطلاعات را دادند و این 
اطلاعات مبنای یک تصمیم مهم و حیاتی قرار گرفت تصمیمی که 
به سرنوشت ایران مربوط می شد. واقعا حق بزرگی ضایع شد، نه 
تنها حق شخص آقای دکتر لاریجانی بلکه حق مردم ایران بود که 

براساس این اطلاعات نادرست ضایع شد.
وی اضافه کرد: فرزندان ایشان مطلقاً در این امور یاد شده دخالت 
و شاید  این حوزه داشتم  بنده مسئولیت مستقیم در  نداشتند، 
نزدیکترین فرد به این موضوع مطرح شده در بند سوم نامه بودم که 
حتما اگر اتفاقی رخ می داد من باید در جریان قرار می گرفتم. اصلا 
فرزندان ایشان ورودی به این موضوعات نداشتند، ارتباط فرزندان 
ایشان با مجلس شاید سالی یک بار یا دوبار در ایام فاطمیه و محرم 
بود که از طریق بنده تعدادی از مدیران مجلس را برای مجلس روضه  
منعقده در منزل شان دعوت می کردند. به غیر از این  آنها نه در 

مجلس حضور داشتند، نه حتی ارتباط تلفنی داشتند.
خدماتی  »قراردادهای  عنوان  ذکر  به  اشاره  با  ادامه  در  نوری 
از  ناشی  شاید  این ها  داشت:  ابراز  نامه،  متن  در  ساختمانی«  و 
برداشت ها و گزارش های غلط در رابطه با ساخت و سازهای اطراف 

مجلس و طرح توسعه بهارستان بوده باشد. این را من روشن کنم که 
این طرح توسعه بهارستان توسط وزارت راه و شهرسازی اجرا می 
شود و دارای یک ردیف بودجه مستقل در وزارت راه و شهرسازی 
است و ارتباطی به مجلس ندارد و مجلس بهره بردار آن خواهد بود و 
هیچ نقشی در معرفی و انتخاب پیمانکار و برگزاری مناقصه نداشته 
و ندارد و همه این ها را وزارت راه وشهرسازی انجام می د اده و اغلب 
پیمانکاری ها هم توسط مجموعه های مرتبط با سپاه انجام گرفته 
که  هم  عمرانی  جزئی  کارهای  یکسری  حتی  افزود:  وی  است. 
بعد از تهدید و حمله تروریستی داعش به مجلس در جهت رعایت 
توصیه های پدافند غیر عامل ما راسا انجام دادیم، این ها هم به دلایل 
امنیتی و حفاظتی با همکاری و نظارت مستقیم سپاه انجام گرفت.

معاون اجرایی لاریجانی در مجلس دهم تاکید کرد: یعنی هیچ 
قرارداد و هیچ کار ساختمانی، عمرانی و خدماتی در مجلس اتفاق 
نیفتاده که خارج از ضوابط باشد و تازه در آن یکی از فرزندان آقای 
دکتر لاریجانی دخالتی داشته باشند یا مثلا روی پیمانکار خاصی 
نظری داشته باشند. مطلقاً چنین چیزی نبوده و من آمادگی کامل 
دارم اگر کسی مستنداتی در این مورد دارد با هم مواجهه، بررسی و 
یا حتی مناظره کنیم تا بی اساس بودن و کذب بودن این اطلاعات 

بر همگان عیان گردد.
وی تاکید کرد: اگر چنانچه مستندات سایر بندهای نامه هم به 

همین منوال و مانند این موضوع باشد واقعا وا اسفا است.
لاریجانی بسیار روی مسائل شرعی و مالی حساس بود 

نماینده مردم بستان آباد در مجلس همچنین بیان کرد: تقید آقای 
دکتر لاریجای به مسائل شرعی و قانونی بسیار محکم و سختگیرانه 
بود و به ویژه در مورد خودشان بسیار سختگیر بودند. ایشان حتی از 
آن حقوق و مزایای که به صورت قانونی در اختیار نمایندگان و رئیس 
مجلس بود، هم استفاده نمی  کردند، لذا چنین موضوعاتی به ایشان 
و فرزندان برومند ایشان نمی چسبد. و یقین بدانید که آقای دکتر 
لاریجانی از مسلمان ترین، پاک دست ترین، لایق ترین، باسوادترین، 
رجال  ولایتمدارترین  و  مردمی ترین  شایسته ترین،  توانمندترین، 

سیاسی این مرز و بوم هستند.
وی اضافه کرد: به نظرم اگر به جای ارائه این اطلاعات نادرست 
یک کلمه می گفتند که »تأئید شدن آقای لاریجانی به مصلحت ما 

نیست« خیلی آبرومندانه تر از این بود.
دکتر  آقای  خود  که  طوری  همان  پایان  در  کرد:  تصریح  نوری 
لاریجانی هم گفتند، من هم از رئیس محترم قوه قضائیه می خواهم 
که به این موضوع ورود جدی داشته باشند و با کسانی که بلاوجه با 
آبروی نظام و ارکان آن و با حیثیت افراد بازی می کنند برخورد قاطع 
داشته باشند و متخلف را هرکس که باشد به سزای عمل خویش 

برسانند.

معاون اجرایی لاریجانی در مجلس دهم، :

دخالت فرزند لاریجانی در قراردادهای مجلس کذب محض است
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... مردم، با اختلاف خواسته ها و آرای گوناگون، آن سان 
که وفای به عهد را بزرگ می شمارند و بر آن پایبندند، بر 
هیچ یك از واجبات الهی اتّفاق عملی ندارند... . از این 
رو، در امان هایت خیانت مورز، پیمان هایت را نقض 

نکن، و با دشمنت، نیرنگ مکن.
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نهج البلاغة : الکتاب 5٣

میانجیگریعراقبرایبازگشتسفیرایرانازیمن
سفیر ایران در یمن با میانجیگری عراق میان تهران و ریاض، به کشور باز می گردد.مقام ارشد حوثی های 
یمن )انصارالله( اعلام کرد با میانجیگری عراق بین ایران و عربستان سعودی، سفیر ایران در صنعا به وسیله 
هواپیمای عراقی به تهران منتقل می شود.یمن به یکی صحنه های رویارویی تهران و ریاض تبدیل شده است. 
محمد عبدالسلام" با انتشار توییتی نوشت: "ایران و سعودی از طریق بغداد به توافق رسیده اند. براساس این 
توافق، سفیر ایران در صنعا به دلیل شرایط سلامتی اش، با استفاده از هواپیمای عراقی جابجا شد. روایت ها و 
احتمالاتی که در رسانه ها منتشر می شود نادرست هستند".عبدالملک العجری" دیگر مقام حوثی های یمن 
هم توییت کرد: "سفیر ایران تنها به دلایل سلامتی کشورمان را ترک کرد و ربطی به اختلافات با دوستان ایرانی 

ما ندارد."رسانه های منطقه گفته اند عربستان سعودی نیز با این انتقال موافقت کرده است.

آخرینوضعیتکرونااستانقم
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در بیست و چهار ساعت منتهی به بیست و هشتم آذرماه، کرونا 
موجب فوت یک تَن در قم شد. محمد رضا قدیر روز یکشنبه در این خصوص بیان کرد: طی این مدت ۱۹ تَن با 
علائم ابتلا به کرونا در مراکز درمانی استان قم پذیرش و ۹ تَن از ایشان بستری شدند.وی افزود: همچنین طی 
بیست و چهار ساعت گذشته ۳۲ تَن از بیماران کرونایی پس از بهبودی از مراکز درمانی استان مرخص شدند.
وی ادامه داد: هم اکنون ۷۷تَن به دلیل ابتلا به کرونا در بیمارستان های قم تحت درمان هستند که حال ۱۲ 
تَن از ایشان وخیم است.قدیر گفت: طی مدت یاد شده ۵۴ تست کرونا در قم گرفته شده که جواب پنج مورد 
آن مثبت بوده است.وی تاکید کرد: از ابتدای روند تزریق واکسن تا کنون، یک میلیون و ۴۴۸هزار و ۷۰۱ دُز 

واکسن در استان قم تزریق شده است.

استیضاحوزیراقتصادتکذیبشد
نایب رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با رد خبر برخی رسانه ها مبنی بر استیضاح وزیر 
امور اقتصادی و دارایی، گفت: در مصاحبه با یکی از رسانه ها گفتم که در حال طراحی سوال از خاندوزی 
هستیم و بحثی از استیضاح مطرح نشد. سیدکاظم موسوی ، با رد خبر برخی رسانه ها مبنی بر استیضاح 
وزیر امور اقتصادی و دارایی، گفت: در مصاحبه با یکی از رسانه ها گفتم که در حال طراحی ۱۰ سوال درباره 
وضعیت اقتصادی و بورس از سید احسان خاندوزی هستیم و درباره استیضاح بحثی مطرح نشد.رسانه ها 
دیروز به نقل از سیدکاظم موسوی نایب رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی از جمع آوری ۵۰ 
امضا برای استیضاح وزیر امور اقتصادی و دارایی خبر دادند که بلافاصله این موضوع از سوی موسوی رد شد.

هاشمکارگررئیسسازمانثبتاحوالشد
هاشم کارگر از سوی وزیر کشور به عنوان رییس جدید سازمان ثبت احوال کشور معرفی شد.به گزارش 
پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، مراسم تکریم حمید درخشان نیا رییس سابق سازمان ثبت احوال و معارفه 
هاشم کارگر رییس جدید این سازمان روز یکشنبه با حضور احمد وحیدی وزیر کشور برگزار شد.در این مراسم 
از زحمات درخشان نیا که به مدت بیش از ۵ سال ریاست سازمان ثبت احوال را برعهده داشته قدردانی و 
همچنین هاشم کارگر بعنوان رییس جدید این سازمان در حضور کارکنان سازمان ثبت احوال کشور معارفه 

شد.

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم  تشریح کرد:

آخرین وضعیت پروژه تقاطع 
غیرهمسطح میدان نماز 

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم با اشاره به پیشرفت ۳۲ 
درصدی پروژه میدان نماز گفت: متأسفانه به علت کمبود و قطعی برق 
در ماه های تیر و مرداد و تعطیلی کارخانه سیمان و تولید بتن، تأمین بتن 

پروژه مانند سایر پروژه های سطح کشور با مشکل مواجه شد.
تقاطع  پروژه  اجرای  وضعیت  آخرین  به  اشاره  با  بخشی  مسعود 
غیرهمسطح میدان نماز اظهار داشت: مشکلات ترافیکی این پروژه از 
قبل وجود داشته و مربوط به اجرای پروژه نبوده و این پروژه برای رفع 

گره ها ترافیکی این محدوده تعریف شده است.
وی مدت زمان اجرای پروژه را ۱۸ ماه اعلام کرد و افزود: از ابتدای سال 
۱۴۰۰ عملیات عمرانی پروژه تقاطع غیرهمسطح میدان نماز به صورت 
جدی آغازشده است، اما در ماه های تیر و مرداد به علت کمبود و قطعی 
برق و تعطیلی کارخانه سیمان و تولید بتن، تأمین بتن پروژه مانند سایر 

پروژه های سطح کشور با مشکل مواجه شد.
با اعلام رفع مشکلات  مدیرکل نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم 
پروژه ها تصریح کرد: در حال حاضر پروژه تقاطع غیرهمسطح میدان 
نماز با پیشرفت ۳۲ درصدی در حال اجراست، اما بر اساس زمان بندی 
که  داشته  فیزیکی  پیشرفت  درصد   ۵۰ امروز  تا  باید  پیش بینی شده 
اجرای  در  تأخیر  سبب  فوق  موارد  مانند  پیش بینی نشده ای  مشکلات 
کرد:  مطرح  و  شد  یادآور  را  پروژه  درصدی   ۲۰ تأخیر  وی  شد.  پروژه 
مشکلات معارضی پروژه نیز مانند فیبرهای مخابراتی، کابل های برق و 
لوله های آب و همچنین لوله های ۲۰۰، ۳۰۰ و ۴۰۰ گاز که از مسائل 

جدی پروژه بوده که با همکاری شرکت ها برطرف شده است.
بخشی با تأکید بر اجرا و فعال بودن پروژه خاطرنشان کرد: خوشبختانه 
با  می کنیم  پیش بینی  و  نشده  متوقف  پروژه  مشکلات،  همه  باوجود 
سرعتی که پیمانکار برای اتمام پروژه دارد، تا شهریور سال ۱۴۰۱ و بر 

اساس همان پیش بینی قبل پروژه تمام شده و به بهره برداری برسد.
  

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم :

امنیت بوستان های بزرگ قم 
تأمین شود

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم گفت: با توجه به فاصله و 
بعد مسافت برخی بوستان های مهم قم مانند غدیر، علوی، فدک و غیره 
از مرکز شهر؛ لازم است تا فکری برای تأمین امنیت این مراکز با همکاری 

دستگاه های مختلف شود.
و  بوستان ها  در  امنیت  وجود  اهمیت  به  اشاره  با  نیازمند  نرجس 
تفرجگاه های شهری اظهار داشت: امنیت و آرامش خاطر شهروندان در 
محل های گذران اوقات فراغت به ویژه در بوستان های شاخص و پرمراجعه 

باید در محل آن ها تأمین می شود.
وی اثر روانی احساس ناامنی بوستان ها را مورد توجه قرار داد و گفت: 
امنیت و احساس آرامش خاطر از هر نظر باید در پارک ها و تفرجگاه ها 
حاکم باشد و خانواده ها برای رفتن به این مراکز هیچ گونه نگرانی نداشته 

باشند.
عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: با توجه به فاصله و 
بعد مسافت برخی بوستان های مهم و اصلی قم مانند غدیر، علوی، فدک 
و غیره از مرکز شهر؛ لازم است تا با همفکری دادگستری، نیروی انتظامی 
و سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری، فکری عاجل و کاربردی برای 

این مراکز برای تأمین امنیت شود.
فضاهای  در  امنیت  از  برخورداری  کرد:  تصریح  پایان  در  نیازمند، 
عمومی مانند بوستان ها و تفرجگاه های شهری یکی از حقوق مشترک 

تمام شهروندان است که هیچ چیزی حق ندارد آن را به مخاطره بیندازد.
 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم  مطرح کرد:

جابه جایی و بازتعریف المان های 
شهری بر اساس نیاز افراد کم توان

کارشناسان  نظر  با  قم گفت:  ترافیک شهرداری  و  معاون حمل ونقل 
و مهندسان در حال بررسی و بازتعریف المان های ترافیکی هستیم تا 
بتوانیم مشکلات و چالش های حرکتی این قشر از جامعه را برطرف کنیم.
مسعود طبیبی با تأکید بر بازطراحی شهر برای تردد معلولین و کم توانان 
حرکتی اظهار داشت: متأسفانه در هیچ یک از حوزه های شهری حقوق 
با  افراد  این  برای  تردد  و  نشده  گرفته  نظر  در  کم توان  افراد  و  معلولان 

مشکلات زیادی همراه است.
وی یکی از دغدغه های شهرداری را برطرف کردن موانع حرکتی برای 
این افراد دانست و گفت: بسیاری از المان های ترافیکی نیاز به بازتعریف و 

باز جانمایی داشته و اقدامات خوبی در این حوزه آغازشده است.
با  شهرداری  همکاری  قم  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  معاون 
مهندسان ترافیک را در این حوزه موردتوجه قرارداد و تصریح کرد: با نظر 
کارشناسان و مهندسان در حال بررسی این موضوع هستیم تا بتوانیم 

مشکلات و چالش های این قشر از جامعه را برطرف کنیم.
وی جابه جایی و بازتعریف المان های شهری را نخستین گام در این 
حوزه دانست و تأکید کرد: از این به بعد تمام طراحی های ترافیکی بر 
اساس رعایت حقوق تمام شهروندان انجام شده و توجه  بیشتری به افراد 

کم توان حرکتی خواهیم داشت.
 

سرپرست منطقه ۵ شهرداری قم  مطرح کرد:

تلاش برای توسعه سرانه فضای سبز 
منطقه ۵ شهر قم

در جلسه مشترک منطقه پنج شهرداری قم و سازمان پارک ها و فضای 
آخرین  و  تأکید  سبز  فضای  سرانه  توسعه  لزوم  بر  قم،  شهرداری  سبز 

وضعیت احداث بوستان بانوان این منطقه موردبررسی قرار گرفت.
به گزارش شهرنیوز، جلسه مشترک منطقه پنج شهرداری قم و سازمان 

پارک ها و فضای سبز شهرداری قم برگزار شد.
سرپرست منطقه ۵ شهرداری قم در این جلسه با بیان اینکه به دنبال 
و طرح های فضای سبز منطقه ۵ شهرداری قم هستیم  توسعه سرانه 
اظهار داشت: تمایل شخصی برای رفتن از یک جایگاه و ارتقا به جایگاه 
بالاتر دو مسئله ای است که سبب شده که هیچ وقت مانع از رفتن مسئولی 

در طول دوران خدمت در شهرداری قم نشوم.
زین العابدین قراچورلو تصریح کرد: رئیس سابق اداره فضای سبز منطقه 
۵ در طول دوران خدمت، خدمات مطلوبی برای شهر قم انجام داد و خانم 
قادری نیز یکی از کارشناسان توانمند در این حوزه و آشنایی کاملی با 
موضوع فضای سبز دارد.  وی ادامه داد: شهرداری در بدنه کارشناسی 
خود افراد توانمند زیادی دارد که هر کدام از آن ها می توانند وظایف و 

رسالت های محوله را به نحو شایسته ای انجام دهند.
گفتنی است در این جلسه از تلاش های محمدی رئیس سابق اداره 
فضای سبز منطقه ۵ شهرداری قم تقدیر و زهره قادری به عنوان رئیس 

جدید این اداره منصوب شد.

معاون دادستان عمومی و انقلاب قم :

سارق کیف  پول های الکترونیک درقم دستگیر شد
معاون دادستان عمومی و انقلاب قم با اشاره به دستگیری سارق کیف پول های الکترونیک در این 
استان، گفت: این متهم پس از تبلیغ و اعتمادسازی در کانال های سیگنال دهی ارزهای دیجیتال با 
دریافت رمز کیف پول الکترونیک افراد، به ۲۹ کیف پول دسترسی و بیش از یک میلیارد تومان سرقت 

کرده است.
به گزارش روز یکشنبه دادسرای عمومی و انقلاب قم، حجت الاسلام والمسلمین ابوالفضل تحریری در 
این زمینه افزود: این سارق ارزهای دیجیتال، در کانال های تلگرامی با چند آی دی مختلف وارد شده و 
پیام هایی در رابطه با سیگنال دهی و معرفی ارز دیجیتال به صورت عمومی در گروه های مختلف می داد.
وی اضافه کرد: این سارق با بیان این که سرمایه خود را در صرافی نگذارید و حتما به کیف پول ولت 
انتقال دهید، اقدام به فریب قربانیان و هدایت آنان به چت خصوصی می کرد و با ترفندهای خود، 
رمز کیف پول آن ها را دریافت می کرد. وی با اشاره به این که  متهم با ردیابی و اقدامات فنی شعبه ۱۳ 
بازپرسی دادسرای قم و پلیس فتا در یکی از شهرهای شمالی کشور دستگیر شده است، گفت: متهم 
مبالغ دریافت شده را صرف شرکت در سایت های شرط بندی و پیش بینی مسابقات فوتبال و بسکتبال 
و خریدهای تجهیزات الکترونیکی مانند گوشی، لب تاپ و دیگر موارد کرده است. تحریری در خصوص 
سوءاستفاده کلاه برداران از افراد ناآگاه در حوزه رمزارزها هشدار داد و بیان کرد: کاربران تحت هیچ 
شرایطی رمزهای کیف پول خود را در اختیار دیگران قرار ندهند و اطلاعات کافی را از کارشناسان مربوطه 

دریافت کنند.
  

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد:

دستگیری سارق قاپ زن گوشی تلفن همراه 
رئیس پلیس آگاهی استان از دستگیری سارق قاپ زن گوشی تلفن همراه با ۸ فقره سرقت در قم 

خبر داد. 
 سرهنگ میکائیل قهرمانپور اظهارداشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت قاپ زنی گوشی تلفن 

همراه در قم، دستگیری سارق در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قرار گرفت.
وی با بیان اینکه در بررسی کارآگاهان مشخص شد سرقت ها اوایل شب با یک دستگاه موتورسیکلت از 
عابران پیاده صورت گرفته است، گفت: در ادامه با بررسی جغرافیای جرم و انجام اقدامات پلیسی پاتوق 

متهم شناسایی و در عملیاتی غافلگیرانه دستگیر شد.
رئیس پلیس آگاهی استان قم گفت: نامبرده دارای ۱۰ فقره سابقه کیفري در زمینه اعتیاد و قاپ زني 
بوده که با توجه به اعترافات وی، یک نفر مالخر اموال مسروقه داراي پیشینه کیفري شناسایي و دستگیر 
شد. وی افزود: در نهایت متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع 
قضائی استان شدند. سرهنگ قهرمانپور از شهروندان خواست، مراقبت بیشتري هنگام استفاده از تلفن 
همراه و کیف خود در خیابان ها و معابر داشته و از نگهداري عکس و تصاویر خصوصي در حافظه گوشي 
خود خودداري کنند، چرا که در صورت مفقود شدن گوشي و یا سرقت آن احتمال سوء استفاده توسط 

مجرمان متصور است.
 

 فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

دستگیری ۲۱ سارق با اجرای طرح ارتقاء امنیت 
فرمانده انتظامی شهرستان از دستگیری ۲۱ سارق با اجرای طرح ارتقاء امنیت اجتماعی در قم خبر 

داد.
سرهنگ "مراد حسین جعفریان اظهار کرد: طرح ارتقاء امنیت اجتماعی با هدف مبارزه با سارقان 
خودرو ،موتورسیکلت ،قطعات و محتویات داخل خودرو و ...به مدت یک روز در حوزه کلانتری های ۱۴، 
۲۰، ۲۶ و ۲۸ اجرا شد. وی افزود: عوامل انتظامی یگان های تابعه این فرماندهی با اجرای طرح ضربتی 
یک روزه ارتقاء امنیت اجتماعی با هدف افزایش احساس امنیت اجتماعی، ۲۱ نفر سارق را دستگیر 
کردند. فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: همچنین در این طرح ۹ نفر خرده فروش مواد افیونی نیز 
دستگیر و مقادیری مواد مخدر از آن ها کشف شد. وی تصریح کرد: در نهایت متهمان به همراه پرونده 

تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

رییس سازمان صنعت،معدن و تجارت استان قم:

۱3هزار و۷۴3 فرصت اشتغال در قم  ایجاد می شود

طرح:سجادجعفری

 اُمیکرون به ایران رسید!

 مدیرکل راه و شهرسازی استان قم به طرح اقدام 
ملی مسکن اشاره کرد و گفت: این طرح متوقف 
نمی شود و با طرح نهضت ملی مسکن ادغام شده 
است و به زودی تعدادی از این واحدها افتتاح و به 

متقاضیان تحویل می شود.
حسن صبوری، مدیرکل راه و شهرسازی استان 
بزرگ ترین  از  مسکن  ملی  نهضت  کرد:  بیان  قم، 
اقدامات و اهداف دولت سیزدهم است که به تبع 
آن در استان قم نیز تمام دستگاه های زیر مجموعه 
وزارت راه و شهرسازی برای عملیاتی کردن آن تمام 

تلاش و امکانات خود را به کار می بندند.
وی افزود: در این طرح تاکنون ۴۶ هزار متقاضی 
موفق به ثبت نام شده اند و امیدواریم برای تمامی 
افراد حائز شرایط و پالایش نهایی شده تأمین مسکن 

انجام شود و همه آن ها صاحب خانه شوند.
از هزینه ساخت  این که بخشی  بابیان  صبوری 
اعطای  طریق  از  مسکن  ملی  نهضت  واحدهای 
توضیح داد: در  انجام می شود،  بانکی  تسهیلات 
کلان شهرها از جمله قم، مبلغ این تسهیلات ۴۰۰ 
میلیون تومان است که البته جزییات و دستورالعمل 

آن تاکنون به استان ها ابلاغ نشده است.
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم افزود: بسته های 

ارائه  قابل  بانکی  نرخ سود تسهیلات  از  مختلفی 
خواهد بود به این ترتیب که افراد بنا به جایگاه خود 
این  از  نرخ سود متفاوتی  در دهک های درآمدی، 

تسهیلات را پرداخت خواهند کرد.
اشاره  مسکن  ملی  صندوق  ایجاد  به  صبوری 
کرد و اظهار کرد: درآمد ناشی از دریافت مالیات از 
خانه های خالی به این صندوق واریز می شود و برای 
بخشی از آورده دهک های پایین تخصیص می یابد.

بافت  تسهیلات  رقم  و  مبلغ  که  این  بابیان  وی 
فرسوده از اهمیت ویژه ای برخوردار است تصریح 
بانکی  تسهیلات  تخصیص  که  صورتی  در  کرد: 
همراه  و  توجه  قابل  فرسوده،  بافت  واحدهای  به 
خود  ساکنین  باشد،  پایینی  بانکی  سود  نرخ  با 
نوسازی واحدهای مسکونی می کنند  به  مبادرت 
سفر  به  وی  بود.  خواهد  خوبی  مشوق  امر  این  و 
قریب الوقوع رییس جمهور به استان قم اشاره کرد 
و افزود: تمام تلاش ما این است که از ظرفیت سفر 
ایشان به استان در راستای پروژه های راه، مسکن، 
شهرسازی بهره مند شویم و شاهد اتفاقات خوبی 
برای هم استانی ها باشیم. وی اظهار کرد: برای 
این موفقیت، نیازمند جمع بندی مسائل و مشکلات 
خانواده بزرگ راه و شهرسازی استان هستیم و تمام 

دستگاه های وابسته به وزارت متبوع در استان، هر 
چه سریع تر مشکلات و مسائل خود را به اشتراک 
بگذارند. مدیرکل راه و شهرسازی استان قم به طرح 
مسکن ملی اقدام ملی اشاره کرد و گفت: این طرح 
مسکن  ملی  نهضت  طرح  با  و  نمی شود  متوقف 
ادغام شده است و به زودی تعدادی از این واحدها 
صبوری  می شود.  تحویل  متقاضیان  به  و  افتتاح 
سایت  واحدهای  ساخت  عملیات  به زودی  افزود: 
۲۲ و ۲۷ هکتاری و زیتون های ۱۸ تا ۲۶ در محله 
کل  مدیران  جلسه  ادامه  در  می شود.  اجرایی  ده 
راهداری و حمل ونقل جاده ای، بنیاد مسکن انقلاب 
مسکن،  بانک  راه آهن،  هواشناسی،  اسلامی، 
آزمایشگاه فنی و مکانیک خاک گزارشی از آخرین 
فعالیت های خود را ارائه کردند. در پایان مراسم نیز به 
مناسبت هفته حمل ونقل از اعضای شورا هماهنگی 
تقدیر،  لوح  اهدای  با  قم  استان  شهرسازی  و  راه 
تجلیل شد. گفتنی است شورای هماهنگی راه و 
شهرسازی استان به ریاست اداره کل راه و شهرسازی 
و از ادارات کل راهداری و حمل ونقل جاده ای، بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی، هواشناسی، راه آهن، بانک 
مسکن، پلیس راه و آزمایشگاه فنی و مکانیک خاک 

به عنوان عضو شورا تشکیل شده است.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

ادغام طرح مسکن ملی با طرح نهضت ملی مسکن
۴۶ هزار متقاضی درطرح نهضت ملی مسکن ثبت نام کردند

مدیر منطقه یک شهرداری قم از احداث بوستان 
یک  منطقه  در  رضوان  هکتاری   40 و  شاخص 
شهرداری قم خبر داد و گفت: این بوستان ازنظر 

وسعت جزو بوستان های بزرگ قم خواهد بود.
علیرضا اقبالیان در جلسه پرسش و پاسخ اهالی 
اکرم)باب  رسول  مسجد  در  قم  شهر  یک  منطقه 
داشت:  اظهار  اسلامی  انقلاب  خیابان  الجنه( 
وظیفه  ورزشی  سوله های  و  مجموعه  ساخت 
از  قم  شهرداری  بااین وجود  اما  نیست،  شهرداری 
سال ۹۸ اقدام به احداث ۸ سوله ورزشی در مناطق 
هشت گانه قم کرده که برای هرکدام از این پروژه ها 
دست کم ۲۰ میلیارد تومان هزینه می شود. وی با 
بیان اینکه این مجتمع های فرهنگی و ورزشی در 
مناطق کمتر برخوردار شهر قم در حال احداث است 
تصریح کرد: شهرداری قم با وجود اینکه وظیفه ای 
در احداث چنین طرح هایی ندارد، اما بر این باور 
است که باید در مسائل اجتماعی در کنار مردم باشد. 
مدیر منطقه یک شهرداری قم ادامه داد: ساماندهی 
دروازه ری، شهیدان برقعی و محله نوبهار از امسال 
به صورت جدی تر آغازشده و در بودجه سال آینده 

نیز اعتباراتی جهت تکمیل آن ها در نظر گرفته شده 
برطرف  محلات  این  در  ترافیکی  کور  گره های  تا 
شود. وی با تأکید بر اینکه ساماندهی محله و طرح 
چهل اختران نیز در دستور کار شهرداری قرار دارد 
عنوان کرد: جمع بندی اقدامات موردنیاز در سفر 
رئیس جمهوری به قم تقدیم هیئت دولت خواهد 
شد تا بستر لازم برای احداث صحن این بقعه مبارکه 
توسط اداره کل اوقاف و امور خیریه و پارکینگ توسط 
شهرداری قم آماده شود. اقبالیان یادآور شد: وظیفه 
شهرداری قم در رابطه با بوستان ها، ایجاد فضای 
بوستان ها و فضای سبز است و رفع تمام مشکلات 
و معضلات موجود در این فضاها از حیطه وظایف 
قانونی شهرداری خارج است و لازم است تا سایر 
دستگاه ها نیز در کنار مجموعه مدیریت باشند. وی 
با اشاره به مشکلات ایجادشده از سوی موش های 
این  در  کرد:  اذعان  نیز  شهروندان  برای  مزاحم 
خصوص هر اقدام و مبارزه ای که شهرداری خواهان 
انجام آن باشد لازم است تا مرکز بهداشت قم نیز در 

کنار مجموعه مدیریت شهری باشد.
در  کرد:  اضافه  قم  شهرداری  یک  منطقه  مدیر 

خصوص بافت های فرسوده و بافت های پیرامونی 
نیز طبق ابلاغیه هیئت دولت، امکان دریافت وام 
از طریق بانک مسکن فراهم شده است و برای حل 
مشکلات کنونی این بافت ها باید توسعه و تعریض 
این معابر انجام بگیرد. وی برپایی روزبازارها در این 
منطقه شهری را موردتوجه قرار داد و افزود: برپایی 
پنجشنبه بازار در محدوده منطقه یک شهرداری قم از 
معضلات این منطقه است که باید با مدیریت اصولی 
و دقیق جمع آوری شود. مدیر منطقه یک شهرداری 
قم ابراز داشت: بوستان ۴۰ هکتاری رضوان به عنوان 
یکی از بوستان های شاخص قم در محدوده منطقه 
یک شهرداری قم در حال احداث است که ازنظر 
بود.  خواهد  قم  بزرگ  بوستان های  جزو  وسعت 
افزایش  برای  قم  اینکه شهرداری  بیان  با  اقبالیان 
پل های عابر پیاده مکانیزه در منطقه یک برنامه دارد، 
ادامه داد: آسفالت و تعویض روکش یکی از مباحث 
مهم شهری است و با آنکه قیمت قیر طی یکی دو 
سال اخیر با جهش زیادی همراه شده ولی مدیریت 
شهری همچنان با قدرت به دنبال رفع مشکلات 

آسفالت معابر است.

مدیر منطقه یک شهرداری قم خبرداد:

احداث بوستان ۴۰ هکتاری رضوان در منطقه یک 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت  استان قم گفت: در جریان صدور 
طی  استان  در  تولیدی  واحدهای  توسعه ای  و  ایجادی  تاسیس   جوازهای 
هشت ماه سپری شده از سال جاری برای ۱۳هزار و ۷۴۳ تن فرصت شغلی 

فراهم می شود.
محمود سیجانی با اشاره به مهمترین اقدام ها و عملکرد بخش صنعت، معدن 
و تجارت استان از ابتدای سال جاری تا پایان آبان ماه، بیان کرد: صدور جواز 
تاسیس به معنای رغبت به سرمایه گذاری جدید در این بخش مهم اقتصادی 
استان است و آمارها نشان از افزایش قابل توجه مجوزهای صادر شده در طی 

مدت مورد نظر دارد.
وی افزود: از ابتدای سال جاری تا پایان آبان ماه تعداد ۵۸۲ فقره جواز تاسیس 
ایجادی با ۱۲۱هزار و ۹۱۶ میلیارد ریال سرمایه گذاری و پیش بینی اشتغالزایی 
برای ۱۲هزار و ۳۲۸تَن و همچنین ۴۶ فقره جواز تاسیس توسعه ای)توسعه 
واحدهای موجود( با ۱۰هزار و ۷۳۲ میلیارد ریال سرمایه گذاری و اشتغالزایی 

برای یکهزار و ۴۱۵تَن صادر شده است.
وی ادامه داد: در مجموع تعداد کل جواز تاسیس موجود استان یکهزار و 
۴۹۳مجوز با پیش بینی اشتغالزایی برای ۳۲هزار و ۶۲۸ تَن و سرمایه گذاری 
۳۲۵هزار و ۲۶۶میلیارد ریال است که این شاخص میل و رغبت به سرمایه 

گذاری جدید در استان را نشان می دهد.

پروانه  فقره  تعداد ۹۲  یاد شده  سیجانی همچنین گفت: طی هشت ماه 
بهره برداری ایجادی با ۹هزار و ۵۴۰ میلیارد ریال سرمایه گذاری و اشتغالزایی 
برای سه هزار و ۱۸تَن و تعداد ۶۵ فقره پروانه بهره برداری توسعه ای)توسعه 
واحدهای موجود( با پنج هزار و ۳۱۶میلیارد ریال سرمایه گذاری و ایجاد اشتغال 
برای یکهزار و ۲۱۲تَن صادر شده است و در مجموع تعداد ۲هزار و ۳۳۵ فقره 
پروانه بهره برداری با اشتغالزایی ۶۱هزار و ۶۲۱ تَن و سرمایه گذاری۸۳هزار و 

۹۵۳ میلیارد ریال در استان موجود است.
وی با اشاره به روند نظارت مستمر بر نحوه فعالیت واحدهای صنعتی دارای 
مجوز بهره برداری در استان قم، بیان داشت: در این مدت تعداد ۶۱ فقره پروانه 

بهره برداری به علت عدم فعالیت ابطال یا تعلیق شده است.
حجم سرمایه گذاری انجام شده برای واحدهای صنعتی قم  فراتر از ۸۰ هزار 
میلیارد ریال است که با این حجم از سرمایه گذاری صورت گرفته در حدود ۲ 
هزار و ۴۰۰ واحد صنعتی و تولیدی استان برای بیش از ۶۰ هزار تَن فرصت 

اشتغال ایجاد شده است.
قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، 
محمودآباد، درودگران، فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه 
صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است که هر کدام از آنها موقعیت 

ممتازی برای توسعه سرمایه گذاری، تولید و اشتغال دارد.

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم خبرداد:

احداث خانه موزه شهید شفیعی در قم
سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم از احداث خانه 

موزه شهید شفیعی در منطقه یک شهرداری قم خبر داد.
حجت الاسلام والمسلمین سید احمد طباطبایی نژاد در جلسه پرسش و پاسخ 
اهالی منطقه یک شهر قم در مسجد رسول اکرم)باب الجنه( خیابان انقلاب 
اسلامی اظهار داشت: خانه موزه شهید شفیعی در منطقه یک شهرداری قم در 

حال احداث است، همچنین خانه موزه شهدای فاطمیه نیز در پیرامون چهارراه 
سجادیه احداث خواهد شد. سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
شهرداری قم ادامه داد: مجموعه تاریخی گنبد سبز پس از سال ها رکود، به همت 
شهرداری قم به محلی برای برپایی نمایشگاه ها تبدیل شده و فضاسازی مطلوبی 

نیز در پیرامون آن شکل گرفته است.


